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Kar nekaj bralcev nas je 
opozorilo na neverjetno dol-
go čakanje na prevoz nepo-
kretnih ali težko pokretnih 
svojcev iz bolnišnice do-
mov, po končani bolnišnič-
ni obravnavi ali obravnavi 
v urgentnem centru. Gre za 
zelo velik problem, ki se je 
pokazal predvsem ob pri-
pojitvi nujne medicinske 
pomoči (ki je prej spadala k 
Zdravstvenem domu Celje) 
k Urgentnemu centru Celje 
oziroma Splošni bolnišnici 
Celje. In ta težava, na katero 
opozarja tudi celjska bolni-
šnica, je »udarila« najbolj 
ravno po bolnikih, in to po 
tistih, ki so najbolj nemočni.

Gre za bolnike, ki jih od-
pustijo iz bolnišnične nege in 
tiste, ki jih obravnavajo v ur-
gentnem centru, kjer po vseh 
preiskavah ugotovijo, da bol-
nik ni za sprejem v bolnišnico, 
ampak za odpustitev v doma-
čo nego. V slednjem primeru 
lahko bolnik na primer čaka 
samo na obravnavo in izvide 
tudi več ur, nato se zgodi, da 
ni prostega reševalnega vozila 
za nenujne prevoze in mora 
čakati še nadaljnjih nekaj ur, 
da reševalno vozilo pride ponj 
in ga odpelje domov. Enako se 
dogaja tudi bolnikom, ki jih v 
bolnišnico pripeljejo iz domov 
za ostarele. V čem je torej te-
žava?

Papir vse prenese, 
praksa ne
Ljudje z urejenim zdravstve-

nim zavarovanjem imajo pravi-
co do nenujnega reševalnega 
prevoza, če so nepokretni ali 
potrebujejo prevoz do zdra-
vstvenega zavoda ali zdravnika 

Nenormalno čakanje 
še dodatna bolečina 
za bolnike

in nazaj oziroma kadar potre-
bujejo prevoz na dializo ali z 
nje. Pogoje in način izvajanja 
tako imenovanih nenujnih 
reševalnih prevozov ureja pra-
vilnik o prevozih bolnikov. Ta 
sicer razlikuje med nenujnimi 
in sanitetnimi prevozi.

Prvi so tisti, kjer bolnik za-
radi svojega zdravstvenega 
stanja potrebuje spremstvo 
ali zdravstveno oskrbo zdra-
vstvenega delavca, pri drugih 
pa bolnik takšnega spremstva 
ne potrebuje, bi pa prevoz z 
javnim prevoznim sredstvom 
ali osebnim vozilom lahko na 
njegovo zdravje vplival nega-
tivno.

Pravilnik in papir resda vse 
preneseta, v praksi pa je ne-
koliko drugače. Tudi zato, ker 
je potreb po takšnih nenujnih 
prevozih veliko, kadra pa je 
malo, čeprav se s tem v Zavo-
du za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije ne strinjajo.

»Utemeljenost pravice do 
nenujnega reševalnega prevo-
za mora ugotoviti zdravnik, ki 
izpolni nalog za prevoz. Zdrav-
nik na nalogu med drugim 
označi vrsto prevoza, razlog 
in relacijo, na kateri bolnik 
potrebuje prevoz. Konkretnega 
izvajalca prevoza, ki ima skle-
njeno pogodbo z zdravstveno 
zavarovalnico, izbere zdravnik 
ali eden od zaposlenih pri na-
ročniku, ki pokliče izvajalca in 
naroči prevoz,« so nam poja-
snili v Splošni bolnišnici Celje.

»Sanitetne prevoze morajo 
naročniki praviloma naroča-
ti pri izvajalcih prevozov, ki 
imajo sedež v istem kraju, v 
katerem ima zavarovana oseba 
bivališče, oziroma so najbližje 
temu kraju,« še dodajajo v bol-

Nenujni prevozi za bolnike prava
nočna mora

Ko ga potrebuješ, šteje vsaka minuta.

UVODNIK

Mag. MARJETKA 
RAUŠL LESJAK

Misel tedna

(Jean-Jacques Rousseau)
Človek je dober, ljudje so slabi.  

Sobivanje
Predprejšnjo nedeljo naša muca 

Miki zjutraj, ko smo vstali, ni popra-
skala po roletah, kot je to počela že 
štiri leta. Noči je namreč rada preži-
vljala zunaj, čeprav je bila navajena 
na bivanje v hiši. Ker se tudi še čez 
nekaj ur ni pojavila, nas je začela 
prežemati tesnoba. Nihče v družini 
si zle slutnje ni upal izgovoriti na 
glas. Z možem sva se potiho tolaži-
la, da je sterilizirana in je niso pre-
gnali pomladni podivjani mačji hor-
moni. Popoldne smo dobili namig. 
Nekdo je muco, izjemno podobno 
naši Miki, videl povoženo precej stran od njenih ustalje-
nih poti, kjer je rada pohajkovala. Da je njena zemeljska 
zgodba končana, smo vedeli le nekaj minut zatem. Tudi 
naju z možem je stiskalo pri srcu, otroci pa so svojo žalost 
izrazili vsak na svoj način. Še najbolj je prizadelo tistega, 
ki velja za najbolj zrelega. Ker se morda res klin s klinom 
najbolje zbija in ker je bila praznina vendarle prehuda, 
smo tehtali možnosti, ali naj gremo iskat novo muco v 
zavetišče ali naj počakamo na nov rod muc pri sorodnikih. 
Predolgo čakanje ni prišlo v poštev, zato smo posvojili 
Pepija iz zavetišča. Ta posvojitev je vse člane naše družine 
na novo ozavestila.

Kot ponosni mačjeljubci smo bili navajeni, da so se vse 
muce, ki smo jih imeli že kdaj prej, hitro udomačile. Ker 
smo običajno prinesli domov mladičke, je bilo v prvih 
tednih ključno vprašanje, kako jih navaditi, da ne bodo 
kopali zemlje po lončnicah ali brusili krempljev na sedežni 
garnituri. Tokrat je bilo drugače. Pepi ima res osem me-

secev, a očitno obilo 
življenjskih izkušenj, 
ki niso enostavne in 
lepe. Čeprav ga že ves 
čas sprejemamo z vso 
ljubeznivostjo in ra-

hločutnostjo, šele ob njegovi stiski in neskončnem strahu 
dobivamo vpogled v njegovo doživljanje. Počasi delamo 
korake drug proti drugemu. Tudi otrokom, ki bi se radi že 
takoj naužili crkljanja belega kožuščka, je kmalu postalo 
jasno, da bo pri tem mucku potreben drugačen pristop. 
Prve hrane se je pritaknil šele po dveh dneh. Ko je začel 
jesti, se nam je odvalil kamen od srca. Da ne omenjam 
našega navdušenja, ko se je prvič odzval na klic po imenu 
in sam zlezel izza kavča. In zdaj, ko se zlekne v svojo po-
steljo in se pusti ljubkovati že vsem, tudi naši najmlajši, 
je jasno, da bo to kmalu najbrž eden najbolj razvajenih 
mačkonov naokrog.

A vse živalske zgodbe se žal ne končajo tako srečno. 
Mnogokrat ljudje pozabljajo, da je njihova minimalna 
dolžnost, da živali v njihovi oskrbi ne trpijo. Naš odnos do 
živali in rastlin iz nas »dela« ljudi. Pravijo, da nas živali 
»človečijo«. So živa bitja, ki so nam sposobna vračati neo-
mejeno ljubezen. Znani so številni pozitivni učinki, ki jih 
ima bližina živali na ljudi, zato jih že marsikje uporabljajo 
v terapevtske namene. Druženje otrok z živalmi v vsako-
dnevnem življenju doma pa jih vzgaja za odgovornejše 
sopotnike teh živih bitij v odrasli dobi življenja. Učijo se 
odgovornosti, veča se njihova sposobnost empatije. Tisti 
otroci, ki redno skrbijo za domače živali, so bolj uspešni v 
šoli in zmožni boljše zbranosti. In če so že moje želje, da bi 
te pozitivne učinke medsebojnega sobivanja prepoznavalo 
vedno več ljudi, previsoke, naj ostane vsaj pri želji, da za 
živali poskrbimo vsaj toliko, da ne bodo trpele.

Ob živalih se otroci 
učijo odgovornosti.

Ministrstvo za zdravje rešitev vidi v vzpostavitvi enotne 
dispečerske službe zdravstva, ki bo urejala tudi nenujne 
reševalne prevoze. Za čas do vzpostavitve te službe mini-
strstvo bolnišnici usmeritev za ureditev nastale situacije 
ni moglo dati.

Za bolnišnico ponudba zavarovalnice nesprejmljiva

»Napotilo nas je k iskanju 
dogovora z izvajalci nenujnih 
reševalnih prevozov v regiji. 
Ministrstvo se hkrati zaveda, 
da zaradi odsotnosti sistem-
ske rešitve nekateri javni za-

vodi izvajajo tovrstne prevoze 
z mobilnimi enotami za naj-
nujnejše primere, kar pomeni, 
da je sistem nujne medicinske 
pomoči podvržen tveganju za-
radi odsotnosti ekipe, ki bi bila 
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Primer Atrij 
odpira številna 
vprašanja
Tudi domneve o sumljivih povezavah med upravniki in 
nekaterimi predstavniki etažnih lastnikov

Po naših podatkih naj bi se nekateri 
upravniki v teh dneh sestali z Atrijem za-
radi vprašanja prenosa denarja iz rezerv-
nih skladov pod upravljanjem Atrija na 
druge upravnike, potem ko so se številni 
že odločili za prestop k drugim podjetjem 
za upravljanje z nepremičninami. Medtem 
so se sestali tudi kriminalisti s tožilci, da 
so dorekli sistemski način preiskovanja 
suma kaznivega dejanja zlorabe položaja 
pri gospodarski dejavnosti. Prijave v teh 
dneh zoper Atrij prihajajo namreč tako na 
policijo kot na tožilstvo. Stanovanjska in-
špekcija pa trenutno zoper Atrij Celje vodi 
šest prekrškovnih postopkov, pri čemer 
preiskave še niso končane. Največ prijav 
so podali etažni lastniki.

Da je uvedba certifi kata Zaupanja vreden 
upravnik ena od pravih poti do preprečevanja 
takšnih primerov, kot se je zgodil v Celju, pra-
vi Boštjan Udovič, 
predsednik Zborni-
ce za poslovanje z 
nepremičninami pri 
Gospodarski zborni-
ci Slovenije. Uprav-
nik bo za pridobi-
tev tega certifi kata 
moral izpolnjevati 
zelo stroge pogoje, 
na ravni države pa 
pripravljajo tudi 
spremembe Stano-
vanjskega zakona. 
»Vendar se niti z 
zakonom ne da ve-
dno preprečiti vseh 
nepravilnosti in jav-
nost včasih glede 
tega preveč pričaku-
je. Mora pa zakon v 
največji meri zašči-
titi etažne lastnike. 
Mislim, da je težava 
tudi neučinkovita 
stanovanjska in-
špekcija, za nepra-
vilnosti bi morale 
biti še višje globe, 
posledično bi mo-
ralo biti učinkovito 
in hitro kaznovanje, 
nekateri postopki na 
sodišču pa se odvija-
jo prepočasi,« pravi 
Udovič. Opaža tudi, 
da so etažni lastniki 
preveč pasivni. »Ne 
prihajajo na redne 
zbore lastnikov, se 
ne pozanimajo o ni-
čemer in to ni prav. 
Odzovejo se, ko se 
pojavijo težave. Pre-
malo so odgovorni do lastne nepremičnine.«

Edini odziv je bil …
So pa pri zbornici za poslovanje z nepre-

mičninami Atriju ponudili pomoč pri zago-
tavljanju čim prejšnjega prenosa na novega 
upravnika tam, kjer so se etažni lastniki za 
to odločili, vendar Udovič dodaja, da se Atrij 
ni odzval. »To lahko kaže na to, da družba 
morda meni, da so zadeve v javnosti predsta-
vljene napačno, zato je dobro, da se v reševa-
nje tega vključi med drugim tudi ministrstvo. 
Dokler ne bo družba spoznala, da so zadeve 
tako daleč ›zavožene‹, se bo težko dalo spo-
razumno karkoli rešiti.« Je pa Atrij izstopil iz 

zbornice, saj so ga pozvali, naj izstopi. »To 
je bil tudi edini njegov odziv,« pravi Udovič.

V to, da bi lahko takšne nepravilnosti 
pravočasno preprečila na primer društvo 
ali združenje etažnih lastnikov, ki ga – ce-
lovitega za vso Slovenijo pravzaprav ni – pa 
Udovič dvomi. Pravi namreč, da je nekaj 
takšnih društev že bilo, a so vprašljiva, ker 
največkrat nastanejo zaradi določenih inte-
resov, pri čemer takšno društvo ponavadi 
ne zastopa interesov vseh etažnih lastnikov, 
ampak le določene na podlagi specifi čnih 
težav v določenih primerih. »Več bi lahko tu 
naredila predvsem Zveza potrošnikov Slo-
venije, ki v enem delu lahko tudi zastopa 
etažne lastnike,« pravi Udovič.

Sum podkupovanja?
Pri raziskovanju dogajanja glede Atrija so 

nas bralci opozorili tudi na več stvari. Lani 
je eden od celjskih 
upravnikov za pred-
stavnike etažnih 
lastnikov pripra-
vil prednovoletno 
srečanje. Le dva 
dni zatem je drugi 
upravnik na naslo-
ve predstavnikov 
etažnih lastnikov v 
stavbah, s katerimi 
ne upravlja, poslal 
prav tako vabilo na 
srečanje. Kako je 
drugi upravnik pri-
šel do točnih podat-
kov o predstavnikih 
etažnih lastnikov, 
čeprav s temi stav-
bami ne upravlja? 
Kakšne so tu pove-
zave in kdo je dru-
gemu upravniku te 
podatke poslal?

Med drugim smo 
bili opozorjeni tudi 
na to, da nekateri 
predstavniki stano-
valcev v večstano-
vanjskih stavbah 
uspejo prepričati 
etažne lastnike, da 
ostajajo pri dolo-
čenem upravniku, 
čeprav vedo, da 
ta svojega dela ne 
opravlja dobro ozi-
roma je pogosto ne-
odziven. To naj bi se 
dogajalo že vrsto let, 
ne samo v zadnjem 
primeru. Ali obstaja 
tudi domneva, da bi 
različni upravniki 

predstavnike stanovalcev celo podkupovali? 
Kolikor vemo, so s to domnevo seznanjeni tudi 
preiskovalci.

Boštjan Udovič iz zbornice za poslovanje 
z nepremičninami pravi, da se o tem pogosto 
govori, vendar je to težko dokazati. Predvsem 
pa gre za dobre odnose med upravnikom in 
predstavnikom etažnih lastnikov, ki je pogo-
sto hkrati tudi hišnik, ki ga upravnik plačuje. 
»Včasih so bili kurjači, čistilke in hišniki zelo 
v dobrih odnosih z upravniki in se počutijo 
zavezani njim. Če bi bili v ozadju kakšni in-
teresi ali celo podkupovanje, je to kaznivo,« 
zaključuje Udovič.

Sšol

In kaj na vse obtožbe 
in namigovanja pravi 
Radovan Cink, direktor 
Atrija in Atrija Fise? Nič. 
V februarju smo ga po 
elektronski pošti dvakrat 
pozvali, naj med drugim 
pojasni, koliko poslovnih 
obveznosti ima Atrij in 
koliko dolgov je že porav-
nal s pomočjo podjetja 
Fisa, vprašali smo ga 
tudi, ali držijo trditve, da 
so rezervni skladi posa-
meznih stavb popolnoma 
prazni, in koliko etažnih 
lastnikov je z Atrijem že 
prekinilo pogodbo o upra-
vljanju. Radovan Cink 
kljub obljubi na naša 
vprašanja ni odgovoril, v 
telefonskem pogovoru pa 
nam je dejal, da je »zara-
di velikih pritiskov z leve 
in desne že močno izčr-
pan«.

JI

nišnici. Izjema so primeri, ko 
se izvajalec nenujnih reševal-
nih prevozov vrača na svoj se-
dež in lahko sočasno zagotovi 
prevoz novega bolnika ali – če 
je to racionalnejše – prevoz iz-
vede izvajalec, ki ima sedež bli-
že bolnikovemu prebivališču.

Bolnišnica: ni 
urejeno!
»V Splošni bolnišnici Celje že 

od začetka tega leta ugotavlja-
mo neustrezno organizacijo 
izvajanja nenujnih reševalnih 
prevozov v času delavnikov 
med 20. in 6. uro ter v celo-
tnem času med konci tedna in 
prazniki. Na težave smo takoj 
opozorili celjsko območno 
enoto Zavoda za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije,« pravijo 
v bolnišnici. Skrbi jih, ker celj-
ski zdravstveni dom nenujne 
prevoze opravlja le v času de-
lavnikov med 6. in 20. uro.

»Trenutno pri vseh bolnikih, 
pri katerih zdravstveno stanje 
to omogoča, poskušamo ure-
diti prevoz v organizaciji njiho-
vih svojcev. V ostalih primerih 
iščemo možnosti izvedbe ne-
nujnega reševalnega prevoza 
pri ekipah nujne reševalne po-
moči v zdravstvenih domovih, 
ki so najbližji bolnikovemu bi-
vališču ter naše ekipe reševal-
cev,« odgovarjajo v bolnišnici. 
Na trgu je sicer nekaj zasebnih 
ponudnikov takšnih prevozov, 
vendar nastane težava, ker so 

predvsem iz drugih občin, na 
Celjskem pa ni nobenega.

Zavarovalnica: je 
urejeno
V celjski območni enoti 

zdravstvene zavarovalnice 
pravijo drugače, in sicer da so 
rešitev že našli. »Problem je 
nastal zato, ker je s prenosom
nujnih prevozov iz Zdravstve-
nega doma Celje v Splošno 
bolnišnico Celje nastala edin-
stvena situacija v državi, ko 
izvajalec nujnih prevozov ni 
hkrati tudi izvajalec nenujnih 
prevozov. Nenujni prevozi so 
plačani tudi v nočnem času 
in ob koncih tedna in prazni-
kih, vendar je teh prevozov 
zelo malo. Bolnišnici smo 
ponudili, da del svojih nuj-
nih prevozov spremeni v ne-
nujne, vendar so se odločili, 
da bodo teh nekaj nenujnih 
prevozov v času, ko ekipe 
nenujnih prevozov ZD Celje 
ne delujejo, uredili s svojimi
nujnimi prevozi,« nam je deja-
la direktorica celjske območne 
enote Zavoda RS za zdravstve-
no zavarovanje Slovenije Mari-
na Senčar. To pomeni, da bi te 
prevoze bolnika iz bolnišnice 
domov ali v dom za ostarele 
opravljali z reševalnimi vozili, 
ki so namenjeni nujnejšim sta-
njem. Nastal bi spet problem, 
če bi se v tistem času zgodila 
kje kakšna nesreča, ki pa bi po-
trebovala nujno posredovanje 
reševalne ekipe, ki bi bila dru-
gje na terenu. Toda Senčarjeva 
to zanika.

»Ko je nujne prevoze še izva-
jal Zdravstveni dom Celje, smo 
opravili nadzor, v katerem smo 
ugotovili, da je bilo 40 odstot-
kov vseh nujnih prevozov na 
relaciji zdravstveni dom–bol-
nišnica. S prenosom nujnih 
prevozov pod okrilje bolnišni-
ce je torej nastala rezerva, ki 
jo slednja lahko uporabi tudi 
za nenujne prevoze, saj ima na 
razpolago štiri nujna reševalna 
vozila – dve vozili za nujne pre-
voze in dva reanimobila vsak 
dan do 20. ure, po 20. uri pa 
enega. Torej bi moralo priti 

do treh ali štirih soča-
snih posredovanj, da 

bi bilo 

zaradi nenujnih ogroženo de-
lovanje nujnih prevozov. Sicer 
pa je zadeva delovala tako že v 
ZD Celje,« razlaga Senčarjeva.

Preverili smo na 
lastni koži
Ampak dejstvo je, da bolni-

ki na prevoz domov čakajo po 
več ur. To smo preverili tudi 
sami, saj je bolnik moral na 
prevoz domov čakati kar 12 
ur. Zato smo poklicali v eno 
od zasebnih podjetij v Slove-
niji, ki izvaja takšne prevoze s 
koncesijo, torej tudi na podla-
gi lastnega plačila svojcev za 
prevoz. Ker nikogar, ki izvaja 
takšne prevoze, na Celjskem 
nismo našli, smo se obrnili na 
eno od ljubljanskih podjetij.

Klic smo opravili zato, ker 
smo želeli, da bi bolniku 
omogočili, da čim prej pride 
domov, saj ga v slabem zdra-
vstvenem stanju sami domov 
nismo mogli pripeljati. Prav 
tako smo mu želeli omogoči-
ti čim hitrejši prihod domov 
in preprečiti, da na nenujno 
reševalno vozilo po naročilu 
zdravniku ne čaka več ur kar 
na hodniku bolnišnice. V bol-
nišnici nam je bilo rečeno, da 
so vse ekipe na terenu, nujno 
reševalno vozilo pa je bilo v 
pripravljenosti za primer nuj-
nega dogodka in bi bilo treba 
čakati kar nekaj časa.

V ljubljanskem podjetju so 
sicer bili pripravljeni to stori-
ti, vendar bi morali za prevoz 
bolnika odšteti več deset evrov 
iz lastnega žepa, kljub temu da 
je bolnik vse življenje plačeval 
zdravstveno zavarovanje. Zato 
smo na zdravstveno zavaroval-
nico naslovili vprašanje, ali bi 
lahko, če bi takšen prevoz tudi 
dejansko naročili, pri zavaro-
valnici uveljavljali poplačilo 
nastalih stroškov. Da bi tako 
moralo biti, pravi tudi direktor 
Zdravstvenega doma Celje Mi-
lan Rajtmajer, ki je s to situaci-
jo seznanjen. Vendar opozarja 
tudi na pomanjkanje ekip, saj 
so vsi reševalci, ki so delali 
prej v tej enoti, zdaj zaposleni 
v okviru bolnišnice.

»Svojec ne more naročiti 
nobenega prevoza. O upravi-
čenosti do nenujnih prevozov 
odloča in jih naroča samo pri-
stojni zdravnik, ki je obravna-
val bolnika, in lahko presodi, 
ali je prevoz res potreben ali 
pa lahko za prevoz poskrbijo 
svojci, sosedje, taksi … Nenuj-
ni prevozi niso taksi služba, da 
bi jo lahko naročal kdorkoli in 
to na stroške zdravstvenega za-
varovanja,« nam je odgovorila 
direktorica celjske območne 
enote Zavoda za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije Marina 
Senčar. Torej, če svojec nima 
denarja ali če je v slabem zdra-
vstvenem stanju, mu ostane le 
– večurno čakanje …

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: arhiv NT (SHERPA)

Za bolnišnico ponudba zavarovalnice nesprejmljiva
v tem času potrebna za nujno 
posredovanje,« pravijo v celjski 
bolnišnici. Vodstvo bolnišnice 
pravi, da jim je zavarovalnica 
kot rešitev nastale situacije res 
ponudila, da del svojih nujnih 
prevozov spremeni v nenuj-
ne, a dodaja: »Takšna rešitev 
je sicer administrativno izve-
dljiva, tehnično pa ne. Splošna 
bolnišnica Celje je namreč 24 

ur na dan dolžna zagotavljati 
mobilno nujno medicinsko 
pomoč z ekipami, ki jih ima 
po standardih glede na veli-
kost regije, ki jo pokriva, kar 
je določeno v veljavnem pra-
vilniku in fi nancirano v skladu 
s splošnim dogovorom. Nujna 
medicinska pomoč je tako or-
ganizirana prav zaradi nepred-
vidljivosti potreb po njej, saj je 

nemogoče vnaprej napove-
dati, kdaj in kje ter v kolikšni 
meri se bodo te potrebe po-
javile. Zato je z vidika naše 
bolnišnice takšen predlog 
zavarovalnice nesprejemljiv. 
Sprejem takšnega predloga 
bi namreč pomenil, da del 
naših ekip za nudenje nuj-
ne medicinske pomoči za to 
področje dela ni potreben in 
se lahko spremeni v ekipe, ki 
opravljajo nenujne reševalne 
prevoze.«

»Treba bo počakati,« je 
v zadnjem obdobju pogost 
stavek v zdravstvenem sis-
temu, tudi kadar gre za pre-
voz bolnikov. Tega stavka 
imajo ljudje več kot očitno 
že počasi dovolj …
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Ograje Kočevar odslej tudi v Velikovcu
Podjetje iz Prebolda je na avstrijskem Koroškem zagnalo lastno proizvodnjo – Naložbo je sofinancirala zvezna dežela

Tretja dražba uspešna
Aha Secaplast kupil dosedanji najemnik Turnaplast – Za upnike malo denarja

Laški Aha Secaplast, ki je v stečaju od septembra 2015, je le dobil novega lastnika. Za 
720 tisoč evrov ga je kupilo šoštanjsko podjetje Turnaplast, ki je imelo Aha Secaplast že od 
lanskega januarja v najemu in je za nedoločen čas tudi zaposlilo večino od sedemdesetih 
delavcev. Po dveh neuspešnih dražbah je cena podjetja krepko padla, zato večina upnikov, 
ki jim je bilo priznanih za 14 milijonov evrov terjatev, iz stečaja ne bo dobila nič. Nekaj 
denarja si lahko obetata le slaba banka in finančna uprava.

Aha Secaplast, ki je bil porok 
pri najemu za več milijonov 
evrov posojil za druge družbe 
Mojce Lukančič. Najprej je šel 
v prisilno poravnavo, ker pa 
je nihče od upnikov ni hotel 
podpreti in tudi nihče svojih 
terjatev ni želel pretvoriti v la-
stniški delež, je sodišče sep-
tembra 2015 razglasilo stečaj. 
Kljub stečaju se proizvodnja 
v Aha Secaplastu ni ustavila. 
Najprej jo je zaradi dokonča-
nja naročil nadaljeval upravi-
telj Miran Kos, nato je pred 
enim letom proizvodnjo vzelo 
v najem podjetje Turnaplast.

Skromno poplačilo 
upnikov
Stečajni upravitelj napo-

veduje, da bo z novim la-
stnikom takoj sklenil kupo-
prodajno pogodbo, rok za 
plačilo kupnine naj bi bil dva 
meseca. Če ne bo ugovorov 

Laško podjetje Aha Secaplast je eno redkih, kjer se kljub stečaju proizvodnja ni ustavila.

ali pritožb, bi postopek pro-
daje in razdelitev denarja, 
ki ga bo z njo zaslužil, lah-
ko končal v štirih mesecih. 
Večina upnikov, ki jim je bilo 
v stečaju oziroma že prej v 
prisilni poravnavi priznanih 
za malo več kot 14 milijonov 
evrov terjatev, ne bo dobila 
nič. Nekaj denarja si kot lo-
čitveni upnik lahko obeta le 
Družba za upravljanje terja-
tev bank, delno bo poplača-
na tudi država oziroma njena 
finančna uprava, ki pa se je 
na predlagani znesek popla-
čila pritožila. In prav od tega, 
kdaj bo spor rešen, je odvi-
sno tudi, kdaj bo stečaj Aha 
Secaplasta končan. Miran 
Kos verjame, da bo sodišče 
tudi v tem postopku delalo 
hitro in se bo stečaj lahko 
zaključil konec tega leta.

JANJA INTIHAR
Foto: arhiv NT (SHERPA)

Stečajni upravitelj Miran 
Kos je Aha Secaplast, ki se 
ukvarja s predelavo plastične 
mase, uspel prodati šele na 
tretji dražbi. Na prvi, ki je bila 
maja lani, je izklicna cena za 
celoten kompleks s proizvo-
dnimi prostori, skladišči, z 
upravno stavbo ter opremo 
znašala 2,4 milijona evrov, 
kolikor je tudi tržna vrednost 
podjetja. Na drugi dražbi štiri 
mesece kasneje je cena padla 
na 1,6 milijona evrov, na tretji 
pa je bila izklicna cena trikrat 
nižja od tržne vrednosti pod-
jetja. Predstavniki Turnapla-
sta oziroma njegovega matič-
nega podjetja Turna se prvih 
dveh dražb niso udeležili, ker 
se jim je cena zdela previso-
ka. Kot je ves čas pojasnjeval 
direktor Vladimir Pogač, la-
ško podjetje ni v najboljšem 
stanju in bo treba vanj vložiti 
kar precej denarja.

Poroštva potopila 
podjetje
Aha Secaplast je pred sko-

raj četrt stoletja, takrat z ime-
nom Seca plast, ustanovil 
znan laški podjetnik Andrej 
Sadar. Leta 2010 je podjetje 
prodal Mojci Lukančič oziro-
ma njeni Skupini Aha. Zara-
di prepletenosti financiranja 
znotraj skupine se je skupaj 
z ostalimi podjetji zrušil tudi 

Proizvodnja bo potekala v 
okviru podjetja OGK Zäune, 
ki so ga v Avstriji ustanovili 
leta 2012 in preko katerega so 
avstrijskim kupcem ponujali 
svoje izdelke in storitve. Ker 
so bili odzivi zelo dobri, so se 
odločili, da bodo v sosednji dr-
žavi začeli tudi proizvodnjo. V 
industrijskem parku Velikovec 
so kupili 2 tisoč kvadratnih 
metrov veliko zemljišče, na 
katerem so postavili 600 kva-
dratnih metrov veliko proi-
zvodno halo ter skladišče in 
razstavni prostor. Pri naložbi, 
vredni 1,6 milijona evrov, jim 
je s subvencijo pomagala tudi 
deželna vlada Koroške. »Veli-
kovec je zelo blizu matičnemu 
podjetju v Preboldu. Pri posta-
vitvi proizvodnih prostorov so 
nam bili poleg finančne pod-
pore v veliko pomoč tudi hitri 
in enostavni upravni postopki 
ter usposobljeni predstavniki 
ustanov, s katerimi smo sode-
lovali pri gradnji,« poglavitne 
razloge za zagon proizvodnje 
v Avstriji našteva Zdenka 
Pečnik Kočevar. Postavitev 
lastnega podjetja na avstrij-
skem Koroškem priporoča 
tudi drugim tujim vlagateljem.

Priložnost za rast
V podjetju OGK Zäune lah-

ko izdelajo 40 tisoč metrov 

mrežnega pletiva za ograje na 
mesec. Trenutno zaposlujejo 
12 ljudi, do leta 2020 jih bodo 
še enkrat toliko. Doslej je 
podjetje na leto ustvarilo 600 
tisoč evrov prihodkov, zaradi 
zagona proizvodnje naj bi že 
letos prodajo povečalo na 1,2 
milijona evrov. »Naložba v 
Velikovcu nam bo omogoči-
la širitev na celoten avstrijski 
trg, na katerem vidimo veliko 
priložnosti za rast. Prodor na 

V podjetju OGK Zäune bodo lahko na mesec izdelali 40 tisoč metrov mrežnega pletiva za ograje.

»Avstrijski trg smo več let proučevali in ugotovili, da mo-
ramo biti tam prisotni tudi s proizvodnjo, ne samo z mon-
terskimi ekipami,« je ob odprtju proizvodnih prostorov v 
Velikovcu povedala Zdenka Pečnik Kočevar, direktorica 
podjetja Ograje Kočevar iz Prebolda. Za širitev čez mejo so 

se v podjetju odločili, da bi se čim bolj približali avstrijskim 
kupcem, a ne samo na Koroškem, ampak v celotni državi, in 
tudi da bi skrajšali dobavne roke. Doslej so na avstrijskem 
trgu ustvarili 600 tisoč evrov prihodkov, že letos naj bi jih 
podvojili.



5Št. 9, 2. marec 2017 GOSPODARSTVO

popusta*

Akcija

Akcija velja do preklica!

•  ACETILEN
•  KISIK
•  DUŠIK
•  OGLJIKOV 

DIOKSID

Popust velja za naslednje pline v jeklenkah:

*20 % popusta na plačilo z gotovino
*15 % popusta na plačilo s plačilno kartico
Velja za prodajni mesti: Linde plin d.o.o., Celje 
in skladišče Linde plin d.o.o., Velenje

•  ARGON
•  CORGON 18
•  CRONIGON 2

Linde plin d.o.o., Celje
T: 03 42 60 760
E: prodaja@si.linde-gas.com
www.linde-gas.si

pline
na tehnične

20%

ŽE 20 LET 
OHRANJAMO 
ČISTO VODO 
ZA PRIHODNJE 
RODOVE

URADNE URE
 

    PONEDELJEK in SREDA: 
8.00–10.00 in 11.00–14.00

PETEK: 
8.00–10.00 in 11.00–13.00

info@vo-ka-celje.si
(03) 42 50 300

Simer plačal 
izvedenca

Trditve podjetja Simer, da bo po prisilni poravnavi krat-
koročno in dolgoročno spet plačilno sposobno, bo preveril 
izvedenec fi nančne stroke Drago Dubrovski. Mnenje mora 
izdelati v tridesetih dneh.

Sodišče je odločilo, da mora izvedenec pregledati načrt fi -
nančnega prestrukturiranja in vsa redna poročila o poslovanju 
Simerja. Kot je znano, je izvedenca fi nančne stroke na naroku, 
na katerem je sodišče obravnavalo ugovor Družbe za upravlja-
nje terjatev bank proti vodenju postopka prisilne poravnave 
v Simerju, predlagal direktor tega celjskega podjetja Simon 
Erjavec. Čeprav so v slabi banki menili, da gre le za zavlačeva-
nje postopka in ne za ugotavljanje dejstev, je sodišče predlogu 
ugodilo, Simer pa je moral sam založiti 1.500 evrov za stroške 
izvedenca. JI

Groznik zapustil Gorenje
Od včeraj je uprava Gorenja, ki jo vodi Franjo Bobinac, 

brez enega člana. Na njegov predlog in s soglasjem nadzor-
nega sveta je prenehala funkcija Petru Grozniku.

Groznik je bil v Gorenju, kjer je bil kot član uprave zadolžen 
za področje fi nanc in ekonomike, zaposlen od aprila 2012. Zakaj 
je zapustil družbo, ni znano, v Gorenju pa pravijo, da je svoje 
delo opravil odlično, predvsem pri razdolževanju in utrjevanju 
fi nančne stabilnosti celotne skupine.

Do imenovanja novega člana uprave bo fi nance vodila Jožica 
Turk, izvršna pomočnica uprave. JI

Ograje Kočevar odslej tudi v Velikovcu
Podjetje iz Prebolda je na avstrijskem Koroškem zagnalo lastno proizvodnjo – Naložbo je sofi nancirala zvezna dežela

Lani več nočitev in več 
zaslužka

Terme Topolšica bodo postopoma 
posodobile sobe v svojem osrednjem 
hotelu Vesna, kjer imajo dvesto po-
stelj. Najprej bo na vrsti trideset sob, v 
katerih je poleti najbolj vroče. V njih 
bodo namestili klimatske naprave in 
prenovili kopalnice. Direktorica Li-
dija Fijavž Špeh je povedala, da bodo 
dela končali predvidoma že aprila, 
to je do začetka glavne sezone, prvi 
del naložbe pa je vreden 300 tisoč 
evrov. Fijavž Špehova je z lanskim 
poslovanjem term zadovoljna. Pravi, 
da so tako po zaslužku kot po številu 
nočitev presegli leto 2015.

»Leto 2016 je bilo uspešno, saj smo 
imeli malo več kot 100 tisoč nočitev, od 
tega 94 tisoč v hotelih. Ustvarili smo 6,4 
milijona evrov čistih prihodkov od pro-
daje, kar je več kot v letu 2015, tudi či-
stega dobička je več kot predlani. Priča-
kujem, da bo znašal 200 tisoč evrov,« je 
povedala Lidija Fijavž Špeh. Boljšo kot 
v letu 2015 so v Termah Topolšica imeli 
tudi povprečno zasedenost obeh hote-
lov in apartmajskega naselja. Presegla 
je 66 odstotkov, kar je nad povprečjem 
ostalih naravnih zdravilišč. Razmerje 
med domačimi in tujimi gosti je bilo 
takšno kot že vsa zadnja leta. Sedem-
deset odstotkov je bilo domačih gostov, 
med tujimi je bilo največ Avstrijcev in 
Italijanov.

Lidija Fijavž Špeh pričakuje, da 
bodo Terme Topolšica tudi letos tako 
po številu nočitev kot po prihodkih 
dosegle podobno rast kot lani. Podje-
tje namreč potrebuje dobre poslovne 

rezultate, saj je obremenjeno s posoji-
li, ki jih je leta 2010 najelo za gradnjo 
apartmajskega naselja in centra dobre-
ga počutja. Po reprogramiranju dolgov, 
ki ga je leta 2015 doseglo z Novo Lju-
bljansko banko in Gorenjsko banko, 
mora posojila, ki znašajo še malo več 
kot osem milijonov evrov, poravnati 
do leta 2021.

Naprodaj Ročnikove 
delnice
V Termah Topolšica se letos obetajo 

nekatere lastniške spremembe. Stečajni 
upravitelj podjetja Fraktal-Consulting, 

ki je bilo v lasti velenjskega poslovne-
ža Tomaža Ročnika, bo namreč kmalu 
začel prodajati premoženje tega pod-
jetja. Gre za nekaj stavbnih zemljišč 
in fi nančnih naložb, med katerimi so 
tudi delnice Term Topolšica. Fraktal-
Consulting ima v lasti 12,8 odstotka 
vseh delnic term. Cene zanje upravitelj 

Jože Podržaj še ni določil, za kakšen 
znesek jih bo prodal, bo odvisno od 
nezavezujočih ponudb, ki jih bo začel 
zbirati takoj, ko bo sodišče o tem spre-
jelo ustrezen sklep.

Tomaž Ročnik v Termah Topolšica ni 
imel samo 12,8-odstotnega lastniškega 
deleža. S PPS-Pekarne Ptuj, ki so prav 
tako sodile v krog njegovih podjetij, 
je namreč obvladoval še približno 11 
odstotkov zdravilišča. Pekarna, ki je 
v prisilni poravnavi, je sicer še vedno 
lastnica tega deleža, a je letos janu-
arja lastnica pekarne postala Družba 
za upravljanje terjatev bank. Največja 

lastnika Term Topolšica sta, vsaj po 
javno dostopnih podatkih, še vedno 
Združenje multiple skleroze Slovenije 
in družba ACH. Združenje ima malo 
več kot 25 odstotkov delnic, lastniški 
delež ACG pa znaša malo manj kot 25 
odstotkov.

JANJA INTIHAR

Zdravilišče v Topolšici je lani zabeležilo več kot 
100 tisoč nočitev – Kmalu lastniške spremembe

Za milijon več 
prihodkov

Lani so dobro poslovali tudi v Termah Dobrna. Po še nerevidiranih po-
datkih so ustvarili 8,6 milijona evrov čistih prihodkov od prodaje, kar je za 
milijon evrov več kot v letu 2015. Višji kot predlani bo tudi čisti dobiček. 
V Termah Dobrna so lani našteli skoraj 117 tisoč nočitev ali za 13 tisoč več 
kot leta 2015.

DUTB bo 
prevzela 
aparthotel

Družba za upravljanje 
terjatev bank bo kmalu 
prevzela aparthotel Natu-
ra, ki je del stečajne mase 
žalskega podjetja Caffe 
Tropic. Hotel, ki stoji v La-
čji vasi v bližini Nazarij, je 
stečajna upraviteljica Lu-
cija Klampfer neuspešno 
prodajala na več dražbah. 
Ko je končno našla kupca, 
se z njim ni strinjala slaba 
banka.

Stečajna upraviteljica je 
kupca našla šele z zbira-
njem nezavezujočih po-
nudb. Odločila se je, da bo 
pogodbo sklenila z ljubljan-
sko družbo Sikom invest, 
ki je za hotel ponudila 200 
tisoč evrov. Vendar Druž-
ba za upravljanje terjatev 
bank, ki je največja upnica 
Caffe Tropica, s takšno ceno 
ni soglašala in je zahtevala 
novo dražbo z izklicno ceno 
478 tisoč evrov. Ker tudi ta 
dražba ni bila uspešna, se 
je slaba banka odločila, da 
bo aparthotel prevzela kar 
sama.

Kaj bo z njim, še ni zna-
no, zagotovo pa ji ga ne bo 
uspelo prodati za dobro 
ceno, meni Klampferjeva. 
Aparthotel je namreč že 
več kot štiri leta zaprt in v 
zelo slabem stanju.

JI

zahtevne trge zahodne Evrope 
je del našega razvoja. V tujini 
smo prisotni že ves čas, v Av-
strijo pa smo se usmerili, ker 
smo in tudi želimo biti del 
evropskega gospodarstva. To 
nam bo omogočilo stabilno 
in zanesljivo rast,« poudarja 
Zdenka Pečnik Kočevar.

Vodilni na 
slovenskem trgu
Ograje Kočevar so dru-

žinsko podjetje, ki se je v 
dvanajstih letih razvilo v vo-
dilnega slovenskega proizva-

jalca ograj in ograjnih vrat. 
Na leto dosega 10-odstotno 
rast in ustvari 4,4 milijona 
evrov s prodajo izdelkov in 
storitev. V treh podjetjih v 
lasti Zdenke Pečnik Kočevar 
(Ograje Kočevar, OGK Zäune 
in Kočevar&Thermotron) je 
trenutno zaposlenih 60 ljudi. 
Poleg na domačem in avstrij-
skem trgu so Ograje Kočevar 
vedno bolj prisotne tudi v Itali-
ji, Franciji in na Hrvaškem ter v 
državah nekdanje Jugoslavije.

JANJA INTIHAR
Foto: arhiv podjetja

Ob odprtju proizvodnih prostorov sta se Zdenki Pečnik Kočevar (na 
sredini) pridružila namestnica deželnega glavarja Gaby Schaunig 
in župan Občine Velikovec Valentin Blaschitz.
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Turistični obisk Celja se še naprej veča

CELJE – Znani so podatki 
o lanskem turističnem obi-
sku v mestu. Kot pravijo v 
zavodu Celeia, so podobno 
kot leto prej tudi v minulem 
letu zaznali porast dnevnih 
obiskovalcev tako na Starem 
gradu Celje kot tudi v me-
stnem jedru.

V minulem letu je na pod-
lagi podatkov obeh turistič-
noinformacijskih centrov 
več kot 65 tisoč ljudi obiska-
lo Celje. Od tega je več kot 
50 tisoč turistov obiskalo 
Tic Stari grad, Tic v središču 
mesta pa nekaj manj kot 15 
tisoč obiskovalcev. Samo od 
odprtja so v novem Ticu na 
Glavnem trgu zabeležili sko-
raj 11 tisoč obiskovalcev. Sta-
ri grad torej še naprej ostaja 
najbolj obiskana turistična 
točka.

Največ turistov v 
poletnih mesecih
V poletnih mesecih je raz-

merje med tujimi in domačimi 
gosti na Starem gradu pribli-
žno 45:55 odstotkov, pozimi 
približno 30:70.

Prevladovali so turisti iz 
Italije, Avstrije in Nemčije, 
Rusije, s Hrvaške, iz Srbije, z 
Nizozemske, iz Belgije, Fran-
cije, Španije, s Poljske, Češke, 
Slovaške, iz Velike Britanije, 
z Irske in iz skandinavskih 
držav. V poletnih mesecih 
je bil izrazit porast Italija-
nov, Belgijcev, Nizozemcev, 
Francozov, a tudi Špancev in 
Portugalcev.

Najbolj obiskana 
točka v mestu 
ostaja Stari grad

»Obisk turistov se zelo po-
veča čez poletje, spomladi in 
jeseni pa strmo naraste števi-
lo šolskih skupin in gostov iz 
okoliških zdravilišč. Največ 
obiskovalcev grad obišče ob 
koncih tedna,« je še povedala 
Jerneja Kolar, predstavnica 
za odnose z javnostmi v za-
vodu Celeia.

Ob tem v zavodu Celeia 
opozarjajo, da številke, ki jih 
beležijo v obeh Ticih, niso 
realen podatek o turističnem 
obisku Celja, saj lahko natanč-
no statistiko vodijo le za obi-
skovalce Starega gradu, ne pa 
tudi za obiskovalce mesta, ki 

Stari grad ostaja turistično najbolj privlačna točka v Celju.

Turistični obisk Celja v letu 2016
Skupaj obiskovalcev: 65.315

Tic Stari grad: 50.469

Tic Celje: 14.846

Novi Tic Celje: 10.865

Prihodek iz turistične takse: 41.557 evrov

mocija mesta Celje v okviru 
tega projekta, saj smo stkali 
pomembne poslovne vezi, 
predvsem z zdravilišči, ki v 
naši destinaciji ustvarijo več 
kot milijon nočitev. Zdravili-
ški gostje zelo radi prihaja-
jo v Celje na enodnevni ali 
poldnevni izlet,« je povedala 
mag. Milena Čeko Pungar-
tnik, direktorica Zavoda Ce-
leia Celje.

Direktorico tudi veseli, da 
so se izpolnila pričakovanja, 
da se bo z odprtjem novih 
prostorov, ki so združeni z 
razstavnim paviljonom ar-
heologije, povečalo število 

obiskovalcev v turistično-
informacijskem središču na 
Glavnem trgu. »Porast števila 
obiskovalcev, med katerimi 
so bili tudi tujci, smo v mestu 
zaznali prav ob koncu lanske-
ga leta, v decembru, in sicer v 
času Pravljičnega Celja.

Zadovoljni tudi 
v Laškem, največ 
Italijanov
Sodeč po podatkih, ki so 

jih zbrali v javnem zavodu 
Stik, ki skrbi za uresničeva-
nje turistične politike v ob-
čini, imajo v Laškem dovolj 
razlogov za zadovoljstvo.

V občini so tako lani ustva-
rili 250 tisoč nočitev, kar je več 
kot leto prej, pri čemer sta k 
temu seveda največ prispe-
vali obe zdravilišči, Therma-
na Laško z dvotretjinskim in 
Rimske terme s tretjinskim 
deležem. Kot ugotavlja Janja 
Urankar Berčon, direktorica 
javnega zavoda Stik Laško, 
je vedno več tujih turistov, ki 
imajo v strukturi gostov že 
polovični delež v primerjavi 
z domačimi. »Od tujih gostov 
v občino prihaja največ Itali-
janov, sledijo jim Avstrijci in 
Nemci, turisti iz balkanskih 
držav ter Rusi.«

Turističnoinformacijski cen-
ter v Laškem je lani obiskalo 
več kot deset tisoč turistov, to 
pa seveda ni realna številka o 
dnevnem obisku Laškega, saj 
je obiskovalcev, ki na primer 
prihajajo na kopanje v Laško, 
precej več, vendar vsi seveda 
ne obiščejo Tica.

Kje je v Laškem 
pivnica?

Med turisti je še vedno po 
pričakovanju največ zanima-
nja za ogled Pivovarne Laško. 
»Večina turistov, ki prihaja v 
naš Tic, najprej vpraša, kje 
imamo v Laškem pivnico. 
Gre za temo, o kateri se vedno 
znova pogovarjamo. Upam 
in verjamem, da bo pivnica 
nekoč zares del turistične 
ponudbe Laškega. Poleg piv-
nice turiste zelo zanima tudi 
lokalna hrana,« je še povedala 
Janja Urankar Berčon.

Sicer pa v Stiku še ugota-
vljajo, da je med gosti veliko 
zanimanja tudi za krajše izlete 
v okolico Laškega.

ROBERT GORJANC
Foto: arhiv NT (GrupA)

vanj prihajajo individualno ali 
skupinsko, pri čemer morda ne 
obiščejo turističnoinformacij-
skega centra v središču mesta.

Nočitev, jih je bilo lani v 
Celju ustvarjenih več kot 26 
tisoč, od tega skoraj 19 tisoč 
tujih in približno 8 tisoč do-
mačih gostov, največ v Hotelu 
Evropa.

Projekt Dežela 
Celjska daje 
rezultate
»Menimo, da na porast obi-

ska turistov v Celju vplivata 
tudi dobro vodenje projekta 
RDO Dežela Celjska in pro-

CELJE – Mestna občina je nedav-
no od zasebnih lastnikov odkupila 
za približno deset hektarjev gozda 
na zahodnem pobočju grajskega 
hriba. S tem se je še razširilo ob-
močje mestnega gozda, katerega 
površina je zdaj že večja od sto 
hektarjev, urejenih poti pa je za 
približno štirinajst kilometrov.

Nove pridobitve so se razveselili 
tudi v celjski območni enoti zavoda 
za gozdove. »Celjskemu županu Bo-
janu Šrotu, ki si je za to pridobitev 
tudi osebno zelo prizadeval, smo re-
kli, da gre za zgodovinski dogodek, 
saj je trajalo več desetletij, da je prišlo 
do uresničitve tega cilja,« je povedal 
Robert Hostnik, vodja celjskega kra-
jevnega urada zavoda za gozdove.

Z razširitvijo mestnega gozda bo 
mogoče obnoviti tudi priljubljeno 
Pelikanovo pot, ki vodi do Starega 
gradu. Pot ima že dolgo tradicijo, leta 
1957 jo je zgradilo takratno Turistično 
in olepševalno društvo Celje, ime pa 

je dobila po legendarnem celjskem 
fotografu češkega rodu Josipu Peli-
kanu, ki je tudi dal pobudo za njeno 
ureditev. V zadnjih dveh desetletjih 
je pot v zelo slabem stanju, zdaj bo 
končno doživela prenovo.

»Prenovljena Pelikanova pot bo 
po vzoru doslej urejenih poti v me-
stnem gozdu nadgrajena z dodatni-
mi vsebinami, informacijami o Sta-
rem gradu in znamenitem celjskem 
fotografu, predvsem pa z vsebinami 
o gozdnem ekosistemu. Poleg Peli-
kanove poti bo zgrajena še ena nova 
pot in obe skupaj bosta tvorili zaklju-
čeno celoto, krožno pot do Starega 
gradu in nazaj,« je zasnovo prenove 
še opisal Hostnik.

Prenovitvena dela na Pelikanovi 
poti se bodo začela spomladi in bodo 
predvidoma končana do poletja, za 
ureditev druge poti pa bo Mestna 
občina Celje kandidirala za evropski 
denar.

ROBERT GORJANC

Do poletja 
prenovljena 
Pelikanova pot
Na grajskem gozdnem pobočju, ki je postalo 
mestna last, še ena pot

LJUBNO – Zgornja Savinjska dolina je dobila 
kulinarično popestritev. V sklopu Herbal glam-
ping resorta na Ljubnem je svoja vrata odprla 
tudi restavracija Herbal, ki bo zadovoljila sla-
dokusce.

Moči sta združila podjetnik Iztok Podkrižnik, 
lastnik Charming Slovenije, in kuharski mojster 
Janez Bratovž, saj se zavedata, da povezanost pri-
naša vrhunske rezultate.

Iztok Podkrižnik je gostilno s posestvom, ki so jo 
včasih vodili njegovi starši, spremenil v razkošno 
oazo miru, kjer lahko v desetih šotorih biva do pet-
deset gostov. Herbal glamping resort je odprt celo 
leto; šotori so opremljeni kot soba v zelo dobrem 
hotelu, kar pomeni, da nudijo vse udobje hotela s 
petimi zvezdicami. Na posestvu lahko gostje uži-

Povezanost prinaša rezultate
vajo še v naravnem bazenu, jacuzziju, zeliščnih 
savnah, wellnessu in kulinarično izpopolnjeni po-
nudbi v hišni restavraciji.

Manj je več
»Najboljše materiale smo pazljivo vključili v 

lokalno okolje in tako zaokrožili celoto, ki pripo-
veduje zgodbo. Vesel sem, da bo družina Bratovž 
pomagala pri pisanju te zgodbe,« je povedal Iztok 
Podkrižnik. Družini so povezale skupne usmeri-
tve, kot so pazljiva izbira sestavin, lokalna pridelava 
in koncept manj je več. Tako bo Tomaž Bratovž 
pod mentorstvom svojega očeta razvajal domače in 
tuje goste. Tomaž Bratovž je povedal, da bodo jedi 
v večji meri pripravljene iz sestavin, ki jih bodo do-
bili od lokalnih pridelovalcev in kmetov, pri čemer 
bodo uporabljali zelišča in zelenjavo, ki jo pridelajo 
v resortu. »Pripravljal bom tudi lokalno značilne 
jedi po svojem navdihu, a tudi po očetovem.« Izvr-
šna direktorica resorta Petra Kordiš je povedala, 
da je restavracija delovala že prej, namenjena pa je 
bila gostom, ki so bivali v Herbal glamping resortu. 
»Hrana, ki jo ponudimo, je skrbno izbrana. Ker je 
naš resort odprt celo leto, bodo tudi jedilniki prila-
gojeni sezonski hrani.« Tudi vinska karta sovpada z 
idejo o lokalnem geografskem poreklu. Petra Kordiš 
pravi, da hišna vinska karta ne bo nikogar pustila 
ravnodušnega. Napovedala je tudi, da bodo enkrat 
na mesec v restavraciji Herbal prirejali vinske de-
gustacije z vinarji iz vseh slovenskih vinorodnih 
okolišev. Sledila bodo tudi kulturna druženja in 
izobraževanja.

NT
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V naslednjih letih bosta ustanovitelja vsak iz svojega proračuna zavodu na podlagi potrjenega Programa dela in Fi-
nančnega načrta zagotovila sredstva v dogovorjenem razmerju. Za državo je 150 tisoč evrov zgornja meja fi nanciranja. V 
letu 2018 bo sredstva zagotovila iz proračunske postavke Ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologijo Programi ESA - 
Evropska vesoljska agencija. Ni pa nobenega razloga, da zavod svojega proračuna ne bi obogatil tudi s tržnimi dejavnostmi. 

Iščejo direktorja z vizijo in pogumom
Občina in država sta fi nanciranje Ksevta že dorekli – Dokument tik pred vladno obravnavo

VITANJE – Na spletni strani kulturnega središča ve-
soljskih tehnologij so pred dnevi objavili obvestilo, da je 
Ksevt do nadaljnjega zaprt, oziroma po predhodni najavi 
odprt samo za napovedane skupine.

Financiranje Ksevta v letu 2017
75 tisoč evrov od Ministrstva za gospodarski razvoj in tehnologĳ o RS za ustanovitev in začetek dela zavoda.

75 tisoč evrov od Ministrstva za kulturo RS za izvajanje kulturnega programa zavoda do konca septembra letos.

30 tisoč evrov od občine Vitanje.

Vršilec dolžnosti direktorja 
Izidor Fijavž je v začetku leta 
tak scenarij tudi napovedal. 
Po odhodu razstave Objektivi 

naj bi bila vsebina Ksevta osi-
romašena do te mere, da ne 
bi več opravičevala pobiranja 
vstopnine. Vitanjski župan 

Mirko Polutnik je bil nad ta-
kim pristopom ogorčen.

Spomnimo: na resne te-
žave s fi nanciranjem Ksevta 
je z gladovno stavko okto-
bra 2015 opozoril takratni 
direktor Miha Turšič. A le-
gitimnost njegovih zahtev 
je obremenjevala nejasna in 
menda nenamenska poraba 
sredstev v zavodu, ki ga je 
vodil. Ministrstvo za kulturo 
je zato od občine Vitanje zah-
tevalo vračilo 45 tisoč evrov. 
Na mesto vršilca dolžnosti 
direktorja je takrat stopil Izi-
dor Fijavž, ki pa je v začetku 
tega leta odstopil. Neurejen 
status in vprašljivo fi nanci-
ranje zavoda naj ne bi omo-
gočala nadaljnjega delovanja. 
Kot je dejal župan Polutnik, 
je svet zavoda Fijavža na čelu 
inštitucije obdržal, dokler ne 
najdejo direktorja s polnimi 
pooblastili. Najti vodstveni 
kader z dovolj poguma, vizije 
in znanja, ki bo znal krmari-
ti med realnostjo zemeljske 
ekonomije in breztežnostjo 
kulture v vesolju, pa je očitno 
trši oreh, kot so pričakovali.

Filmski Ksevt bo 
kmalu spet odprt
Zaradi snemanja fi lma je 

Ksevt do osmega marca sicer 
zaprt, potem pa bodo med 9. 

in 15. uro med tednom mo-
žni tudi samostojni ogledi 
za posameznike. Kot je dejal 
Polutnik, odhod Objektivov 
komaj kaj spremeni. »Vse 
ostale vsebine so tudi po 
Objektivnih še vedno tam. 
Obiskovalci si lahko še vedno 
ogledajo razstavo o Hermanu 
Potočniku Noordungu.« Če 
so ravno razstave tisto, kar 
bo rešilo delovanje Ksevta, 
je vprašanje. Da brez resnega 
posredovanja države v nobe-
nem primeru ne bo šlo, pa je 
jasno že več mesecev.

Kot so nam sporočili iz vla-
dnega urada za komunicira-
nje, je temeljni ustanovni akt 
za Ksevt že dorečen. Na sejo 
vlade naj bi bil uvrščen v naj-
krajšem možnem času. Doku-
ment predvideva ustanovitev 
javnega zavoda Kulturno-go-
spodarsko središče evropskih 
vesoljskih tehnologij. V vlogi 
ustanovitelja bo imela občina 
šestinski delež, ostalo bo pri-
padlo državi. Ali je 180 tisoč 
evrov letno dovolj za preporod 
te edinstvene kulturne usta-
nove v državi, bomo videli 
kmalu. Fijavž uradnih izjav 
ne daje. V vsakem primeru pa 
bo pravila in tempo delovanja 
postavljalo novo vodstvo.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: arhiv NT (GrupA)

VITANJE – Sredi febru-
arja je občinsko upravo v 
Vitanju uradno prevzela 
mag. Barbara Mikuš Mar-
zidovšek. Vojničanka je 
nasledila dolgoletnega di-
rektorja Srečka Fijavža, ki 
je postal načelnik Upravne 
enote Slovenske Konjice.

Občinska uprava v Vita-
nje zaposluje pet ljudi, kar 
predstavlja svojevrsten izziv. 
Ne glede na velikost občine 
mora uprava brezhibno zado-
stiti približno 150 zakonom 
in 1.500 podzakonskim ak-
tom. Mikuš Marzidovškova 
je bila pred tem zaposlena 
v Razvojni agenciji Savinj-
ske regije, kjer je bila odgo-
vorna za projekte. Še prej je 
izkušnje nabirala v vojniški 
občinski upravi. Regionalne 
in lokalne težave ji zato niso 

Nova direktorica 
občinske uprave

tuje. »V vsakem primeru 
občinska uprava sledi viziji 
župana, zato o podrobnostih 
delovnih nalog ter načrtih 
trenutno težko kaj rečem,« je 
dejala Mikuš Marzidovškova.

StO, foto: osebni arhiv

Barbara Mikuš Marzidovšek

Od aprila bo komunalo 
vodil Andrej Žmaher

ŠENTJUR – Sredi novembra lani je 
bil v uradnem listu objavljen razpis 
za direktorja Javnega komunalnega 
podjetja Šentjur. Prijavili so se trije 
kandidati. Igorja Gorjupa bo na čelu 
podjetja v stoodstotni občinski lasti 
nasledil Andrej Žmaher.

Igor Gorjup je šentjursko komunalo 
vodil skoraj polnih 24 let. Kot pravi, 
so se razmere v podjetju, še posebej 
kar se tiče opremljenosti, usposoblje-
nosti kadra in razširjenosti delovanja, 
bistveno spremenile. »Ob mojih začet-
kih smo kar 85 odstotkov pitne vode 
kupovali od sosednjih občin. Danes jo 
večinoma zagotavljamo iz lastnih vr-
tin. Kupujemo je le še pet odstotkov, in 
sicer na območjih, kjer je racionalneje 
uporabljati infrastrukturo sosednjih 
občin.« Kot pravi Gorjup, bo iskanje 
novih vodnih virov poseben izziv tudi 
za njegovega naslednika. Vodooskr-
ba je še vedno osnovna skrb podjetja 
in danes upravlja kar 500 kilometrov 

Igor Gorjup

omrežja, kar predstavlja razdaljo do 
Beograda. Za nemoteno oskrbo skrbi 

enajst zaposlenih, skupno podjetje 
zaposluje 35 ljudi. Naslednji velik za-
logaj je bilo urejanje kanalizacijskega 
omrežja. Na to so v veliki meri vplivali 
spremenjena zakonodaja in evropska 
sredstva, ki jih je bilo mogoče dobiti 
v ta namen. Igor Gorjup je zelo pono-
sen na izboljšanje okoljskih vplivov, ki 
jih povzroča komunalna dejavnost. V 
Šentjurju so pred osmimi leti zagnali 
centralno čistilno napravo za trinajst 
tisoč populacijskih enot. Trenutno je 
zasedena 75-odstotno. Mesečno na 
sežig odpeljejo 65 ton blata. Te ogro-
mne količine nesnage so prej končale 
v naravi. Igor Gorjup je bil doslej tudi 
poveljnik civilne zaščite. Kot pravi, bo 
tudi to prepustil nasledniku. »Na me-
stu direktorja občinske uprave imaš 
najboljši pregled nad dogajanjem v 
izrednih razmerah. In takrat je napo-
membneje, da se prebivalcem čim prej 
zagotovijo pitna voda in prevozne ce-
ste. Nenazadnje to zahteva tudi moči 
mladega človeka,« se nasmehne Gor-
jup.

Novi direktor javnega komunalne-
ga podjetja Šentjur Andrej Žmaher bo 
funkcijo zasedel prvega aprila.

StO
Foto: S HERPA     

V tem letu s približno štirimi milijoni 
evrov

KOZJE – Vztrajno zapiranje prora-
čunskih škarij med zakonskimi ob-
veznostmi in minimalnim zviševa-
njem povprečnine pesti tudi Občino 
Kozje. Kljub temu so v občini aktu-
alni proračun naravnali razvojno in 
ambiciozno. V letu 2017 razpolagajo 
s 4,2 milijona evrov.

Precejšen del investicijskih sredstev 
je namenjen za obnovo cest. V prvi 
vrsti bodo obnavljali ceste na Vrenski 
Gorci in Goli Vrh–Poklek. Občina ima 
tudi celo vrsto plazov, predvidena je 
sanacija plazu v Zagorju ob lokalni 
cesti. Gradila bo nadomestni most v 
Podsredi čez reko Bistrico in začela 
graditi kanalizacijo v Lesičnem. Tam 
je predvidena tudi obnova športnih 
površin. »Športno igrišče v Lesičnem 

smo prijavili tudi na razpis Fundacije 
za šport. Projekt je odvisen tudi od 
uspeha na tem razpisu,« je povedala 
županja Milenca Krajnc. Nenazadnje 
se bodo v Kozjem lotili tudi gradnje 
čistilne naprave v Šonovem. Skupno 
bodo za investicije namenili tretjino 
proračuna. Zadolževanje načrtujejo 
zgolj iz naslova 23. člena Zakona o 
fi nanciranju občin, ki znaša približno 
200 tisoč evrov. StO
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Na podlagi 50., 60., 61.a in 96. člena Zakona o prostorskem načr-
tovanju (Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 - ZVO-1B, 108/09, 80/10 
- ZUPUDPP, 43/11 - ZKZ-C, 57/12, 57/12 - ZUPUDPP-A, 109/12, 
35/13 - skl. US, 76/14 - odl. US, 14/15 – ZUUJFO) in 32. člena 
Statuta Mestne občine Celje (Uradni list RS, št. 106/13, 93/15)

župan Mestne občine Celje s tem

JAVNIM NAZNANILOM
obvešča javnost o javni razgrnitvi Odloka o 
dopolnitvi Odloka o zazidalnem načrtu Glazija

I.
(1) Mestna občina Celje naznanja javno razgrnitev Odloka o 

dopolnitvi Odloka o zazidalnem načrtu Glazija. Predmet 
dopolnitve Odloka o zazidalnem načrtu Glazija (Uradni list 
SRS, št. 31/84, Uradni list RS, št. 23/91, 69/93, 49/95, 45/96, 
78/01, 54/02, 113/04, 91/05, 112/06, 19/09, 105/09, 75/12, 
56/13, 39/15 in 93/15) so dopustne tolerance na prometno 
ureditev.

II.
Gradivo bo javno razgrnjeno od 10. 3. 2017 do vključno 
27. 3. 2017:

•  v prostorih Mestne občine Celje, Oddelka za okolje in pro-
stor ter komunalo, na Sektorju za prostorsko načrtovanje in 
evropske zadeve, soba za stranke, III. nadstropje, Trg celjskih 
knezov 9, Celje in

•  na sedežu Mestne četrti Slavko Šlander, Čopova ulica 25, 
3000 Celje.

III.
Javna obravnava bo 15. 3. 2017 v sejni sobi pod dvo-
ranami Narodnega doma Mestne občine Celje, Trg celj-
skih knezov 9, Celje, s pričetkom ob 15. uri.

IV.
(1) V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico dajati pripom-

be in predloge na dopolnitev prostorskega akta. Pripombe 
in predlogi se lahko do vključno 27. 3. 2017 podajo pisno 
na mestih javne razgrnitve kot zapis v knjigo pripomb in 
predlogov, lahko se pošljejo na naslov Mestna občina Ce-
lje, Oddelek za okolje in prostor ter komunalo, Trg celjskih 
knezov 9, Celje, ali pa na elektronski naslov prostor@celje.
si, pri čemer se v rubriki »zadeva« navedejo ključne besede 
»ZN Glazija«.

(2) Mestna občina Celje bo preučila pripombe in predloge 
javnosti in do njih zavzela stališče, ki ga bo objavila na 
spletnih straneh Mestne občine Celje: http://moc.celje.si/
moc_planiranje_stalisca in na mestih javne razgrnitve.

(3) Šteje se, da je pri dajanju pripomb in predlogov z navedbo 
imena in priimka ali drugih osebnih podatkov dan prista-
nek za objavo teh podatkov v stališču, ki bo objavljeno na 
spletnih straneh Mestne občine Celje in na mestih javne 
razgrnitve. Osebe, ki ne želijo, da se v stališču objavijo nji-
hova imena in priimki ali drugi osebni podatki, morajo to 
posebej navesti.

Bojan Šrot
župan

Čistilna naprava Celje deluje od leta 2004 in od takrat uspešno skrbi za biološko 
čiščenje komunalne odpadne vode ter s tem za boljšo kakovost Savinje od Celja do 
Zidanega Mosta.

Z Radiem Celje in Novim tednikom mastni 
okoli ust

Akcija naše medijske hiše Radio Celje vam krofe pripelje 
je na pustni torek dosegla svoj sladek vrhunec. Med prija-
vljenimi smo izbrali delovno ekipo in njene člane razveselili 
s pustnimi krofi kavarne in pekarne Rolca.

Na naslov naše medijske hiše je prispelo veliko prijav ko-
lektivov, ki so z izvirnimi fotografijami in argumenti zapisali, 
zakaj si ravno oni zaslužijo zmago v akciji Radio Celje vam 
krofe pripelje. Uredništvo je najbolj prepričal kolektiv Čistilne 
naprave Celje.

Tam so nas v torek zjutraj pričakali s kavo in lačnih ust, za še 
bolj pristno pustno vzdušje pa je poskrbel eden od zaposlenih, 
preoblečen v klovna. Zaradi bolezni sicer niso bili »v polni zased-
bi«, a so v smehu dejali, da bo tako več krofov ostalo za prisotne.

Kolektiv celjske čistilne naprave nas je prepričal s simpatični-
mi fotografijami in z izvirnimi argumenti, ki jih je strnila vod-
ja obratovanja čistilnih naprav Urša Drugovič: »Samo sedem 
nas je, a smo ekipa, ki skrbi, da tisto, kar spustite iz stranišča 
v kanalizacijo, na koncu mesta nič več ne smrdi. Počistimo 
namreč vse, kar se po kanalizaciji privali. Iz umazane vode 
odvzamemo vse, kar na vodi plava, se useda ali precedi. Uma-
zanijo v odpadni vodi razgradimo in na koncu mesta Savinjo 
s čisto vodo bogatimo!«

EP, foto: GrupA

Po Kašči še Jager
ŠMARJE PRI JELŠAH – Nove podobe v občini ne ponuja 

le najstarejša živilska trgovina Kmetijske zadruge Šmarje 
Kašča, temveč tudi supermarket Jager.

Obnovljena trgovina je svoja vrata odprla minuli petek, sicer 
pa so vodilni poudarili, da se bodo s prenovo trudili zadovoljiti 
tudi bolj zahtevne kupce, predvsem pa z njo sledijo novim 
trgovinskim trendom.

O teh smo pred kratkim pisali tudi ob odprtju supermarketa 
Tuš v Planetu Tuš Celje. Opazimo lahko torej, da se s pomladjo 
prebujajo tudi trendi, ki so visoko izoblikovani, tudi ko gre 
za trgovinsko dejavnost in želje ter pričakovanja potrošnikov.

EP, foto: trgovinejager.com

Vodja obratovanja čistilnih naprav Urša Drugovič je sicer sedemčlanski kolektiv opisala kot majhen, a delaven in zelo povezan.

Za mirnejše sobivanje 
z rekami

PODČETRTEK, ROGAŠKA SLATINA – Vprašanje, kako se 
lahko sami zaščitimo pred poplavami, je pred dnevi zaposlo-
valo prebivalce porečja Sotle. Prvi so se s to temo seznanili 
učenci OŠ Podčetrtek. Do konca marca bodo podobne dogod-
ke organizirali še v porečjih Dragonje, Kolpe, Bregane, Sotle, 
Drave in Mure. Pod okriljem evropskega projekta Frisco 1 
bodo občani in osnovnošolci razmišljali o možnostih, kako 
s pravilnim ukrepanjem omejiti škodo v primeru poplav.

V Osnovni šoli Podčetrtek je štirideset učencev sedmega in 
devetega razreda sodelovalo na delavnici, kjer so spoznali moč 
različnih vrst poplav in nekaj ključnih samozaščitnih ukrepov. 
Kako delujejo zadrževalniki visokih voda, kakšna je vodozadr-
ževalna vloga gozda in kakšno nevarnost pomeni plazenje tal, 
ki pogosto spremlja poplave, so jim razložili vodarski strokov-
njaki. Različne makete so razstavili tudi v Kulturnem centru 
Rogaška Slatina, kjer so pripravili tudi celovito predavanje o 
samozaščiti pred poplavami, sledila je zanimiva razprava. V 
zadnjem letu za vode v Sloveniji ne skrbi več Agencija RS za 
okolje, ampak Direkcija RS za vode. Poplavne nevarnosti v no-
benem primeru ne moremo ločevati od celostnega upravljanja 
voda. Arso še naprej izvaja meritve stanja voda in skrbi za baze 
podatkov, napovedovanje in opozarjanje. Projekt Frisco 1 je del 
čezmejnega sodelovanja s sosednjo Hrvaško in ima osrednji 
namen zmanjšati poplavno ogroženost v porečjih Dragonje, 
Kolpe, Bregane, Sotle, Drave in Mure.

StO

Manj za kakovosten šport?
VOJNIK – Občina je spre-

jela nov pravilnik za sofi-
nanciranje letnega progra-
ma športa in letni program 
športa. V pravilniku so 
določeni pogoji, merila in 
postopki za delitev denarja. 
Prav tako opredeljuje ostala 
sredstva za športno dejav-
nost, ki so zagotovljena v 
občinskem proračunu.

Kot podlaga za nov pravil-
nik je služila resolucija o na-
cionalnem programu športa v 
državi za obdobje 2014–2023. 
Med spremembami je v no-
vem pravilniku preimenova-
nje interesne športne vzgoje 
otrok in mladine v njihovo 
prostočasno vzgojo. Za ka-
kovosten šport v občini sta v 
točkovniku dodani dve meri-

li, ki sta povezani s športno 
vzgojo otrok in mladine ter z 
njihovim usmerjanjem v ta-
kšen šport.

Nov pravilnik je bil sprejet 
na zadnji seji občinskega sve-
ta. Eden od svetnikov je imel 
med razpravo pomisleke, da 
bosta po novem prejela vojni-
ška kluba, ki delujeta na dr-
žavni ravni, manj sredstev kot 

doslej. Občinska uprava mu 
je odgovorila, da bo višina 
sredstev zanju tudi v priho-
dnje približno enaka. V pri-
meru, da bi dejansko prišlo 
do bistvenega odstopanja, 
bo to obravnaval občinski 
svet. Denar iz občinskega 
proračuna, ki je namenjen 
izvajanju športne dejavno-
sti, lahko izvajalci pridobi-
jo na vsakoletnem javnem 
razpisu.

BJ
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Pestro jubilejno leto v Laškem
Mejnika v razvoju bodo obeležili s številnimi projekti in prireditvami

Napeta tekma do zadnjega vprašanja

Energetsko 
osveščena občina

ROGAŠKA SLATINA – V občini se s prijavami na ra-
zne projekte pristojni že dlje časa trudijo pridobiti naziv 
energetsko osveščene občine. Pred kratkim so odprli novo 
energetsko svetovalno pisarno, vendar se zavedajo, da je 
premalo.

Odprtje jubilejne, 50. svetovalne pisarne v državi, ki jo ob-
čani in drugi lahko obiščejo vsak četrtek in tam prosijo za 
brezplačen ter neodvisen nasvet o energiji in tem, kako jo 
najbolj racionalno izkoristiti, je le eden od ukrepov, ki jih je 
v zadnjem času sprejela Občina Rogaška Slatina, da bi se pri-
bližala nazivu energetsko osveščene občine. Na zadnji seji so 
občinski svetniki sprejeli še en pomemben sklep s tega podro-
čja. Župan Branko Kidrič pojasnjuje, da gre za »osamosvojitev 
javne razsvetljave izpod dosedanjega lastnika in upravljavca 
Elektra Celje«. Svetniki so odločili in občina je odprodala štiri 
zemljišča, na katerih so zgrajene električne transformatorske 
postaje Elektra Celje, in od omenjenega podjetja odkupila 110 
stebrov javne razsvetljave. To pomeni, da bo občina že do kon-
ca letošnjega leta ali v začetku prihodnjega lahko samostojno 
upravljala s sistemom javne razsvetljave in bo v skladu s tem 
lahko poiskala novega upravljavca.

Sprememb sicer zaenkrat občani ne bodo opazili, a kot po-
jasnjuje Kidrič, gre za sistemsko reševanje, saj so pristojni oce-
nili, da bi lahko občina v prihodnje bolj racionalno upravljala 
z javno razsvetljavo, kar pomeni tudi menjavo premočnih in 
preveč potratnih žarnic.

Sicer je sklep, sprejet na zadnji seji, rezultat dveletnih po-
gajanj z Elektrom Celje in še eden od korakov do energetsko 
osveščene občine. EP

Junaki današnjega 
časa

CELJE – Dobrodelno društvo Leo klub Mavrica Celje, ki 
v širši regiji deluje že šestnajsto leto, bo ta četrtek ponovno 
pripravilo dogodek Debata z namenom. Kdo je novodob-
ni junak, katere pasti junaštvo pripelje s seboj in kakšni 
sta vloga ter odgovornost medijev pri junaških zgodbah 
posameznikov?

Odgovore na ta in druga vprašanja bodo iskali paraolimpijec 
Darko Đurić, fizioterapevtka Nežka Poljanšek, Petra Greiner, 
logopedinja in strokovnjakinja za vzgojo otrok in mladostni-
kov, Simona Levc, novinar Janko Šopar in mamica Sofije, 
deklice s posebnimi potrebami. Izkupiček od dogodka, ki 
bo nocoj ob 19. uri v dvorani Mestnega kina Metropol, bo 
namenjen dečku Svitu pri lajšanju težav zaradi avtizma.

Če želite tudi vi pomagati Svitu, vas v društvu vabijo, da 
nakažete donacijo na transakcijski račun Leo kluba Mavrica 
Celje SI56 6100 00010961 153 (namen Svit), ki je odprt pri 
Delavski hranilnici. NT

Predstavitev pestrega programa projektov in dogajanja v jubilejnem letu v občini Laško: z desne v. d. direk-
torice občinske uprave Stanka Jošt, župan Franc Zdolšek in direktorica Stika Laško Janja Urankar Berčon.

LAŠKO – Občina Laško bo v tem letu zaznamovala dva po-
membna jubileja: 790-letnico pridobitve trških in 90-letnico 
mestnih pravic. Jubileja bodo v občini obeležili s številnimi 
dogodki, pomembno leto bo minilo tudi v znamenju večjih 
projektov.

Projekti lokalne infrastrukture v občini Laško 
v okviru obnove proge Zidani Most–Celje
•  most čez Savinjo na marijagraškem ovinku in most čez Lahomnico

•  nov podvoz in podhod v višini 4,20 metra na Marija Gradcu, primeren za vožnjo 
 avtobusov in tovornjakov

•  nov podvoz v Rimskih Toplicah proti Jurkloštru

•  nov podhod z dvigalom in s stopnicam za varnejši dostop do peronov na železni-
 ški postaji v Laškem in Rimskih Toplicah ter nova parkirišča (27 mest) na že-
 lezniški postaji v Laškem

financira država s pomočjo 
evropskih sredstev

Kot je povedal župan Franc 
Zdolšek, bo v občini Laško ob 
obnovi proge veliko naložb iz-
vedenih tudi v lokalno infra-
strukturo, med drugim bosta 
obnovljeni železniški postaji v 

Laškem in Rimskih Toplicah, 
ukinjena bodo nivojska kri-
žanja v občini, zgrajeni bodo 
podvozi in podhodi …

V navezavi na te projekte 
bode sledile občinske investi-
cije: ena večjih bo nov most 
čez Savinjo v Rimskih Topli-
cah, za kar v občini intenziv-
no pripravljajo nov občinski 
podrobnejši prostorski načrt 
(OPPN), ki naj bi bil končan v 
oktobru. Gradnjo mostu naj bi 
financiralo ministrstvo za in-
frastrukturo. »Prometna infra-
struktura v občini Laško bo v 
naslednjih petih letih doživela 
velike spremembe,« je pouda-
ril Franc Zdolšek. Ta ugotovi-
tev še posebej velja tudi ob 
upoštevanju, da bo občina v 
tem letu obnovila tudi mestno 
jedro in nekatere javne poti v 
mestu, in sicer vključno s ko-
munalno infrastrukturo. Na 
Občini Laško tudi na začetek 
prvih del pri gradnji kolesar-
ske povezave Celje–Laško in 
potem naprej proti Rimskim 
Toplicam, Zidanemu Mostu 
in Hrastniku, v pripravi je tudi 
idejni projekt za novo brv v 
Šmarjeti pri Rimskih Toplicah.

Poudarek na 
jubileju pri stalnih 
prireditvah
V občini Laško bodo jubi-

lejno leto zaznamovali tudi s 
številnimi prireditvami. Kot 
je povedala Janja Urankar 
Berčon, direktorica javne-
ga zavoda Stik Laško, bodo 
jubilej v glavnem obeležili v 
okviru utečenih dogodkov, ki 
jih pripravljajo celo leto v so-
delovanju z društvi in drugimi 

organizacijami. Med drugim 
tudi v času Piva in cvetja ter 
v okviru razstav in projektov 
v Muzeju Laško. Osrednji 
jubilejni dogodek bo 23. sep-

ŠENJTUR – Na sedmem kvizu Ali 
poznaš svojo občino si je v podaljšku 
zmago pridobila OŠ Blaža Kocena Poni-
kva. Na dodatno vprašanje so učenci s 
Ponikve odgovarjali skupaj z ekipo OŠ 
Slivnica pri Celju, ki je zasedla odlično 
drugo mesto. K razburljivemu vzdušju 
tokratnega tekmovanja so prispevale 
tudi priprave v posebej za to priložnost 
razviti sobi pobega.

Tretje mesto sta si delili ekipi OŠ 
Dramlje in OŠ Franja Malgaja Šentjur, 
ekipa OŠ Hruševec Šentjur je osvojila 
peto in ekipa OŠ Planina pri Sevnici 
šesto mesto. Kot je v uvodu poudarila 

vodja Mladinskega centra Šentjur Lara 
Žmaher, si v življenju največje ovire 
postavljamo sami, pa naj bo zaradi ne-
znanja ali zaradi pomanjkanja samo-
zaupanja. Ne glede na tekmovanje so 
bili vsi udeleženci v znanju o svojem 
domačem okolju podkovani bolj kot 
večina odraslih občanov.

Na priložnosti, ki jih mladim ponuja 
Evropska unija, in na projekte, ki jih fi-
nancira Evropska komisija, je prisotne 
opozoril Uroš Skrinjar, direktor zavoda 
Movit. Pomen kviza in projekta v celoti 
je pozdravil tudi šentjurski župan Marko 
Diaci.

Trideset nalog in vprašanj se je tokrat v 
glavnem vrtelo okrog kulturne dediščine, 
tekmovalci so se pomerili tudi v orienta-
ciji in celo v matematiki.

Od 26 članov občinskega sveta sta se 
tradicionalnega pogovora z osnovnošolci 
udeležila Peter Jevšinek in Mira Jazbec. 
Celoten projekt je namenjen temu, da bi 
se mladi bolj zavedali svoje odgovornosti, 
ko gre za aktivno državljanstvo, in svojih 
možnosti v lokalnem okolju. Vsekakor je 
kviz postal eno najbolj vročih in napetih 
srečanj šentjurskih osnovnošolcev.

StO
Foto: VS

bo živine in obrtnih izdelkov. 
Društva bodo prikazala tudi 
življenje mestne gospode v 
prvi polovici 20. stoletja in 
prihod kralja Aleksandra v 

Ob dveh pomembnih jubilejih v Laškem 
bodo letos v občani zaznamovali še ene-
ga, 90-letnico ponovnega odkritja fresk 
v cerkvi Matere Božje na Marija Gradcu. 
S to cerkvijo sta sicer povezana še dva 
nedavna jubileja. Pred dvema letoma so 
namreč obeležili 510-letnico od začetka 
gradnje te cerkve, ki jo jo dal pozidati in 
poslikati laški tržan Matija Štih, lani je 
minilo 490 let od njene posvetitve. Ob 
jubileju odkritja fresk bo laška izposta-
va javnega sklada za kulturne dejavno-
sti pripravila tudi jubilejni koncert.

tembra. »Takrat bodo društva 
pod okriljem Zveze Možnar 
na Aškerčevem trgu pripravi-
la Matevžev sejem s ponud-

Laško z muzejskim vlakom,« 
je povedala sogovrnica.

ROBERT GORJANC
Foto: Občina Laško

Dela v okviru največjega 
projekta, to je pri obnovi že-
lezniške proge Zidani Most–

Celje, so se že začela, tudi v 
Laškem. Gre za projekt težek 
280 milijonov evrov, ki ga 
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Celjski pisec, knjižničar 
in turistični vodnik Mohor 
Hudej je pri založbi Beletri-
na izdal roman s pomenlji-
vim naslovom Vlažne duše.

Protagonist romana je Ma-
tjaž, moški v srednjih letih, 
ki ga življenje in predvsem 
brezobzirno samozavestni 
vaški šerifi, ki se igrajo z 
njegovo usodo in z usodami 
njemu podobnih, dokončno 
prepričajo, da je edini način, 
na katerega je mogoče raz-
vozlati gordijski vozel, ta, 
da ga presekaš. Zato zapusti 
domovino in se preseli na 
majhen tajski otok, kamor 
je vodil skupine turistov še 
kot turistični vodnik. Tam 
začne novo življenje v druž-
bi takšnih, ki so tako kot on 
opustili bojevanje vnaprej iz-
gubljenih bitk s ponorelim 
sodobnim svetom. Vendar 
ne traja dolgo, da na odroč-
nem koščku raja za svojim 
hrbtom zasliši melodijo kle-
ne slovenščine in ugotovi, 
da se vlažnim podalpskim 

dušam ne da prav zlahka 
izogniti.

Mohor Hudej je povedal, 
da je naslov romana metafo-
ra stanja v slovenski družbi. 
»V mislih sem imel ljudi, ki 
sem jih opisoval in jih ume-
ščam v podalpski vlažen pro-
stor. Pri tem sem se spomnil 
na Gogoljeve Mrtve duše in 
si rekel, da te duše niso mr-
tve, temveč vlažne.«

Podalpske vlage 
se ne moreš rešiti
Sicer je zgodba sodobna. 

Hudej je namreč prepričan, 
da se ljudje preveč ukvarja-
mo z zgodovino in s polpre-
teklo zgodovino, premalo pa 
z aktualno problematiko in 
vprašanjem, kakšen je sodo-
ben način življenja: »V roma-
nu so teme, ki so aktualne, 
takšne, ki so še vedno v ča-
sopisih. Niso nosilne teme, a 
odzvanjajo v romanu.«

Avtor knjige je poudaril, 
da kljub temu da se njegov 
junak preselil na Tajsko in je 

spet stopil v neko vlažno oko-
lje, se lahko vlažnost okolja 
razdeli na vsaj dva različna 
tipa. Eno je tajska vlaga, dru-
go podalpska in slednje se ne 
moreš rešiti. Ravno takšni naj 
bi bili Slovenci. »Ko potujem, 
takoj prepoznam Slovenca. 
Slovenci smo vedno alpsko 
oblečeni, kamorkoli gremo, 
takšna pa je tudi naša men-
taliteta.«

Če je podalpska vlaga 
prispodoba za stanje duha 
v Sloveniji, se je res ne mo-
remo rešiti? Mohor Hudej je 
povedal, da upa, da se je Slo-
venci ne bomo znebili, ker 
je to naša značilnost. Dodaja 
še, da čeprav je kritičen do 
našega naroda, mentalitete 
in novodobne folklore, je 
zelo zaveden Slovenec.

Trezno utopični roman 
Vlažne duše je avtorjevo 
prvo literarno delo po zbirki 
kratkih zgodb Mumps v zre-
lih letih, ki je izšla leta 1995.

EP, BGO
Foto: SHERPA

Minulo pustno soboto so v Celj-
skem domu otroci sodelovali na že 
24. Brezovi metli.

Društvo za umetnost plesa Harlekin 
vsako leto organizira prireditev Brezova 
metla. Kot je pojasnila koreografinja in 
plesna pedagoginja Ana Vovk Pezdir, 
se je prireditev vsa leta močno spremi-
njala, vendar je vedno ponujala alter-
nativno pustno rajanje: »Pustovanja v 
prenatrpanih športnih dvoranah, kot 
smo jih poznali nekoč, se mi nikoli niso 
zdela primerna za vse otroke – želela 
sem ponuditi nekaj več.« In to ji je tudi 
uspelo in ji uspeva še danes. Čeprav 
pustovanj v športnih dvoranah v Celju 
več ni in čeprav so bile celjske ulice na 
pustni torek prazne, je Volk Pezdirjevi 
uspelo vsa ta leta obdržati in tudi nad-
grajevati prireditev Brezova metla.

Da gresta pust in umetnost z roko v 
roki, vsako leto dokazuje veliko otrok, 
vsi pa pripravijo in prikažejo pustno ko-
reografijo. Prijavijo se lahko tako posa-
mezniki s pustnimi plesnimi miniatura-
mi (koreografijami, dolgimi največ dve 
minuti) kot skupine s koreografijami, 
dolgimi do tri minute.

EP, foto: SHERPA

Gorniški filmi 
napolnili 
Metropol

Konec tedna se je tudi v Mestnem kinu Metropol 
kot v enem od slovenskih prizorišč končal 11. festival 
gorniškega filma. V Celju si je šeststo navdušencev 
alpinizma ogledalo osemnajst filmov z različno gor-
niško tematiko.

Festival gorniškega filma se je izkazal za odlično 
filmsko izkušnjo, pri čemer je tudi odlična priložnost 
za druženje. Po zelo dobrem odzivu celjskega občin-
stva se je potrdilo splošno prepričanje, da ima alpini-
zem v Celju goreče privržence. »Zelo različni filmi so 
privabili številne obiskovalce. Na šestih projekcijah 
smo našteli šeststo obiskovalcev, ki so nas navdušili 
za snovanje novih podvigov, zato željno pričakuje-
mo naslednje leto, ko bo festival ponovno gostoval v 
našem kinu,« je povedal Samo Seničar, programski 
vodja Mestnega kina Metropol.

BGO
Foto: Arhiv Mestnega kina Metropol

Pod Alpami so duše vlažne
Roman o stanju duha

Predstavitev knjige je bila v Muzeju novejše zgodovine Celje. Z avtorjem knjige se je pogovarjal direktor 
založbe in urednik zbirke Beletrina Mitja Čander (levo). 

Brezova metla – alternativno 
pustno rajanje

Gorniški festival je med celjskimi filmski navdušenci zelo dobro 
sprejet.

Letos je na prireditvi nastopilo več kot sto otrok …

 … vsi so na koncu prejeli diplomo za sodelovanje.
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V Slovenskem ljudskem gleda-
lišču Celje se bo danes, 2. marca, 
ob 19.30 začel 26. festival Dnevi 
komedije. Odprla ga bo prva ko-
medija Jere Ivanc z naslovom Še 
vedno mame v režiji Uroša Für-
sta in izvedbi SiTi Teatra BTC in 
Krekerja.

Festival Dnevi komedije vsako 
leto prikaže najboljše komedijske 
uprizoritve slovenskih gledališč 
preteklega leta in je edini tovrsten 
festival v regiji in Sloveniji. Letos 
so v SLG Celje prejeli manj prijav 
predstav kot prejšnja leta. A čeprav 
so ustvarjalci prijavili manj pred-
stav, kakovost festivala ne bo nič 
slabša, je zagotovila dramaturginja 
Tatjana Doma.

V tekmovalnem programu bo le-
tos na ogled osem predstav, ki jih 
bosta ocenjevala občinstvo in stro-
kovna žirija. Občinstvo na festivalu 
vsak večer izbere komedijantko ali 
komedijanta večera in žlahtno ko-
medijo festivala. Strokovna žirija, 
ki jo sestavljajo dramaturginja Nika 
Leskovšek, režiser Jernej Kobal in 
direktor Pokrajinskega muzeja 
Celje Stane Rozman, bo podelila 
nagrade za žlahtno komedijo, žlah-
tnega režiserja, žlahtno komedi-
jantko in žlahtnega komedijanta 
leta. Selektorica festivala je drama-
turginja SLG Celje Tatjana Doma.

Današnjemu uradnemu odprtju 
festivala bo jutri, 3. marca, ob 19.30 
sledila glasbena igra Juliana Crou-
cha in Phelima McDermota z naslo-
vom Peter Kušter The Tiger Lillies 
v režiji Ivane Djilas in izvedbi SNG 
Nova Gorica. Otvoritveni konec te-
dna bo v soboto, 4. marca, ob 19.30 
končala glasbena komedija Petra 
Quilterja z naslovom Glorious v re-
žiji Krešimirja Dolenčića in izvedbi 
Drame SNG Maribor v sodelovanju 
z Opero SNG Maribor.

Sledilo bo še nekaj predstav, v 
soboto, 18. marca, ob 19.30 pa bo 
zaključna slovesnost festivala s po-
delitvijo nagrad. Takrat bo na ogled 
komedija v spremljevalnem progra-
mu Jonasa Žnidaršiča z naslovom 
Jonas v režiji Lada Bizovičarja in 
izvedbi Špas teatra.

Slovensko ljudsko gledališče 
Celje in Mestna občina Celje raz-
pisujeta tudi javni anonimni nate-
čaj za izvirno komedijo (žlahtno 
komedijsko pero). Nagrado v višini 
šest tisoč evrov bruto bo podelila 
žirija, ki jo imenuje SLG Celje. Av-
torji morajo svoje komedije poslati 
do 30. septembra 2017 na naslov 
Slovensko ljudsko gledališče Celje, 
Gledališki trg 5, 3000 Celje, s pripi-
som Za natečaj.

EVA POPOVIČ
Foto: Jaka Babnik

Festival malih vokalnih skupin In spiritu 
canticum – v duhu pesmi, ki je eden vrhun-
skih dogodkov vokalne skupine In spiritu, je 
konec tedna privabljal občinstvo v Vojniku 
in na Frankolovem.

Letošnji festival so organizatorji podnaslovili 
Spomini in hrepenenja. Glede na to, da je imel 
In spiritu v svoji sredini visoke glasbene goste 
osrednje slovenske glasbene ustanove z bogato 
tradicijo v evropskem merilu, Zbor Slovenske 
filharmonije – moški sestav, so organizatorji 
letos še posebej ponosni na izvedbo festivala, 
saj je bil presežen in izjemen vokalni dogodek 
za občino Vojnik in širšo okolico.

V akustičnih danostih vojniške cerkve sv. 
Jerneja so na petkovem koncertu poslušalci 
lahko prisluhnili edinemu nacionalnemu pro-
fesionalnemu koncertnemu zboru pod vod-
stvom Martine Batič. Sobotni revijalni koncert 
je bil obarvan s pestrim programom večinoma 
slovenskih skladateljev. Koncert so člani sku-
pine In spiritu sooblikovali z uglednimi gosti, 
ki vsak na poseben način zaznamujejo svoje 
področje dela: s kvartetom Štirje študenti, z 

oktetom Planika in moško vokalno skupino 
Aeternum. V nedeljo je jutranje bogoslužje 
v cerkvi sv. Jožefa na Frankolovem In spiritu 
koncertno obarval skupaj s kvartetom trobil in 
pihal ob orgelski spremljavi. Izvajana so bila 
sakralna dela različnih stilnih obdobij, ki so 
popestrila glasbeno podobo bogoslužja.

Umetniški vodja vokalne skupine In spiritu 
in vodja festivala David Preložnik je dodal, da 
goste izberejo na podlagi njihovih referenc in 
na podlagi njihovih kakovosti. »V zadnjih petih 
letih se je pridružilo več kot deset različnih 
skupin, ki so kakovostno zastopale različne 
dele Slovenije. Gostili smo vokalne skupine 
tudi z avstrijske Koroške. Na lokalni ravni še 
nismo sodelovali z vokalnimi skupini, čeprav 
je tudi to v našem načrtu.«

Festival nadaljuje tradicijo srečevanj malih 
vokalnih skupin, ki je pred leti že bilo v Vojni-
ku. Preložnik je ob koncu festivala še dodal, da 
je vse dogodke spremljalo hvaležno in številno 
občinstvo, ki je z iskrenimi aplavzi dalo pose-
ben pečat festivalu.

BGO, foto: GrupA

Zveneče 
ime džeza 
napolnilo 
pub

Progresiven saksofonist, 
aranžer, glasbeni režiser, 
producent, pedagog in skla-
datelj Igor Lumpert, ki že 
šestnajst let živi in deluje v 
New Yorku ter je sodeloval s 
svetovno znanimi glasbeni-
ki, se je med manjšo turnejo 
po Evropi ustavil tudi v Jazz 
pubu v Celju.

BGO
Foto: SHERPA

V Celje prihaja odmerek smeha
Vsak dan je čas za komedijo, a festival je v knežjem mestu le enkrat letno

Lani je občinstvo za žlahtno komedijo izbralo predstavo Erika Gedeona z naslovom Večno mladi v režiji Sandyja Lopičića in 
izvedbi Drame SNG Maribor.

Vokalne skupine so se predstavile v Vojniku

Oktet Planika na sobotni prireditvi
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Se z živalmi res 
lahko vse počne?

Javnost na Celjskem je še vedno šoki-
rana in razburjena zaradi fotografije, ki 
je pred dnevi zaokrožila po spletu in je 
bila posneta na območju Strmce pri La-
škem. Tri trupla odrtih živali, ki so bila 
obešena na drevesu, še danes razburjajo 

ne le nepoznavalsko javnost, ampak ve-
dno bolj tudi stroko na področjih veteri-
ne, zaščite živali in tudi lovstva, čeprav 
se Lovska zveza Slovenije na dogodek v 
Strmci sploh ni uradno odzvala. Javnost 
je tudi razdeljena, saj ne verjame, da so 

na fotografiji posnete lisice, ampak meni, 
da gre za pse. A tudi če gre res za lisice, 
ima ta dogodek dovolj jasno sporočilo: se 
res za vsako ceno z živalmi počne tako?

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: splet, osebni arhiv

Je podobnost 
golo naključje?
Poročilo o neprimerni hrambi trupel

Takšni dogodki so 
odraz družbe
Varuhinja pravic živali in pravnica Alenka Benčina: »To je 
nezaslišano, ne glede na to, ali so psi ali lisice!«

V društvu za osvoboditev 
živali deluje tudi Alenka 
Benčina, pravnica, ki je v 
Sloveniji prevzela neformal-
no vlogo varuhinje pravic 
živali. Zaradi dogodka, ki 
se je zgodil na Strmci, je po-
polnoma zgrožena. »Sploh 
ni pomembno, ali so to bile 
lisice ali so bili psi, v vsakem 
primeru gre za živali, ki se 
jim mora omogočiti spošto-
vanje tudi po smrti,« pravi in 
dodaja, da je tudi glede na lo-
vsko etiko in moralo takšno 
dejanje nezaslišano.

Kakršnokoli obešanje tru-
pel ni sprejemljivo, tudi zato, 
ker to ljudje vidijo in jim lah-
ko povzroča travme, dodaja 
Benčina. Kot pravnica brez 
dlake na jeziku okrca tudi 
lovce: »Velikokrat slišimo, da 
bistvo lovske vloge predsta-
vljata ohranjanje naravnega 
ravnovesja in skrb za dobrobit 
živali, toda v takšnih primerih 
se vprašam, ali je to sploh res 
ali na nek način s tem samo 
lovci opravičujejo barbarsko 
početje. Res je, da so tudi 
lovci podvrženi določenemu 
nadzoru in da morajo z žival-
mi ravnati na spoštljiv način. 
Kolikor je v lovstvu to sploh 
mogoče. Obešanje živali je re-
snično zaskrbljujoče.«

Policisti pogosto, čeprav je 
v Kazenskem zakoniku RS 
člen o mučenju živali, storilce 
takšnega dejanja ovadijo 
zaradi poškodovanja »tuje 
stvari«. Toda žival ni stvar. 
Benčina razlaga, da slovenski 
pravni red živalim ne priznava 
tako imenovane pravne 
subjektivitete, za kar je pogoj, 
da je oseba, ne žival, nosilec 
pravic in obveznosti. »Ampak 
to niti približno ne sme biti 
razlog, da se jim odrekajo 
pravice. To kaže na razvitost 
družbe. Po mojem mnenju je 
ravno to še večji razlog, da 
bi morali biti v družbi drugi 
mehanizmi bolj učinkoviti, da 
se živalim omogoči primerna 
zaščita.«

»Žival je lastnina. Čeprav smo po 
zakonu s svojo lastnino dolžni rav-
nati skrbno, je zanimivo, da se ljudje 
prej zganejo, ko nekdo slabo skrbi 
za hišo kot za svojo žival. Na žalost 
je tako,« pravi Alenka Benčina, ki 
je zaenkrat neformalna varuhinja 
pravic živali v Sloveniji. V društvu 
za osvoboditev živali zdaj na podlagi 
pravilnika vlogo varuhinje širijo na 
tako imenovano skupino za varstvo 
pravic živali. V skupini so zaenkrat 
štirje člani predvsem pravne stroke, 
pri čemer Alenka Benčina še vedno 
ostaja varuhinja pravic živali in 
predsednica skupine.

Kljub temu da od lovske zveze nismo dobili odziva na 
vprašanja in nismo izvedeli stališča glede omenjene zadeve, 
je zanimivo, da so mnenja mnogih lovcev, s katerimi smo 
se pogovarjali tudi neuradno, popolnoma različna. Večina 
lovcev pa se javno ne želi izpostavljati.

Ni fotografija tista, ki 
je razburila javnost, 

ampak dejanje, ki je bilo 
fotografirano.

Pred mesecem smo objavili to fotografijo in jo zaradi nazornosti celo 
nekoliko zabrisali. Pes, ki je na fotografiji, je bil ustreljen na območju 
Žalca. Storilca do danes niso izsledili.

Do zdaj znani podatki kažejo, da je lovec, ki je tru-
pla živali, ki jih je obesil na drevo, naslednji dan sam 
odnesel na eno od veterinarskih postaj na Celjskem, 
da bi dokazal, da gre za lisice in ne za pse. Bil naj bi 
izredno ogorčen nad tem, da je cela Slovenija izvedela 
za ta dogodek in da se je nanj vsul plaz kritik, obtožb 
ter tudi hudih zmerljivk. Trdi, da nikakor ni šlo za pse.

Okoliščine dogodka preverja policija, ki se je pri njem 
oglasila isti dan, ko je na policijo anonimno poklicala ena 
od prebivalk Strmce. Po lovčevi razlagi, da gre za lisice, 
je policija o tem napisala poročilo. A naslednji dan, ko 
je fotografija s svetlobno hitrostjo krožila po socialnem 
omrežju, je z lovcem ponovno opravila pogovor, pri 
čemer naj bi celo sam prišel na laško policijsko postajo.

Mnogi še vedno ne verjamejo, da je šlo za lisice, tudi 
zato ne, ker bi lahko lovec v vmesnem času na veterino 
odnesel druga trupla in ne tista, ki so visela na drevesu, 
vendar so to le domneve. Toda policija, če bodo analize 
pokazale, da je res šlo za lisice, zoper lovca ne more ukre-
pati in tudi ne bo. A bo napisala poročilo o neprimerni hram-
bi živalskih trupel in o tem obvestila pristojne ustanove.

Pri tem je najverjetneje med poznavalci psov završalo tudi 
zato, ker so živali na fotografiji podobne hrtom. Februarja 
je ravno svetovni dan španskih hrtov, ki se imenujejo tudi 
galgi. In ravno v tem času je v Španiji navada, da se jih la-
stniki znebijo tako, da jih obešajo na drevesa …

SŠol

Pri lovski skrbi za naravno 
ravnovesje in dobrobit živa-
li ne sme biti niti ene same 
sledi mučenja. »Prebiranje 
lovske zakonodaje nam že v 
opisu pojmov razkrije načine 
in tehnike lova, za katere sem 
trdno prepričana, da so muče-
nje živali v samem bistvu. To, 
da se izkorišča težak položaj 
živali, da se jih preganja, čaka 
v zasedi …, to niso načini, ki 
spadajo v razvito družbo, ki bi 
ji morala biti zaščita življenja, 
dostojanstva, elementarnih 
vrednot ključna.«

Ko nadzorni 
mehanizem 
odpove
Čeprav imajo lovci svoj 

nadzorni mehanizem, ta ve-
likokrat odpove, meni Alenka 
Benčina: »V lovstvu obstajajo 
lovski čuvaji, ki nadzorujejo, 
ali se lov izvaja na primeren 
način. Bistvena težava pri tem 
je, da je ta mehanizem neu-
činkovit. In to je še en dokaz, 
kako je država neobčutljiva do 
zaščite živali. Če bi vsak vsaj 
približno delal tako, kot mu 
nalaga zakon, bi bila situaci-
ja bistveno boljša. Kje smo, 
vam pokaže podatek, da je 
bila prva izrečena sodba za 
mučenje živali izrečena šele 
leta 2011. Storilec je bil obso-
jen na mesec zapora. Vse to 
kaže, kako neučinkovit nad-
zor je na tem področju. Ker se 
izvaja samo v primeru prijave 
nekega dogodka. Glede na to, 
da je država v kazenski zako-
nik uvrstila posebno poglavje 

o mučenju živali, se je s tem 
zavezala, da bo storilce pre-
ganjala samoiniciativno in po 
uradni dolžnosti. A v praksi 
tega v zgodovini Slovenije ni 
naredila niti enkrat!«

Se bojijo za svoj 
ugled?
Primer na Strmci kaže, da 

je miselnost ljudi daleč pred 
navadami in običaji, da je eti-
ka pogosto stvar, na katero 
se pozablja. Prijav o takšnih 
primerih spornega početja je 
sicer vedno več, a se ljudje ne 
želijo izpostavljati pred ura-
dnimi ustanovami, ker se želi-

jo izogniti sporom. Ko je neka 
ženska denimo samo prijavila 
mučenje živali pri sosedih, je 
sama čez teden dni ugotovila, 
da ji je nekdo iz maščevanja 
zastrupil mačko. Zato vlogo 
prijaviteljev pogosto prevza-
mejo različna društva proti 
mučenju živali, ki pa poobla-
stil za ukrepanje nimajo.

Toda kot pravi Alenka Ben-
čina, inšpekcija vendarle vza-
me prijave društev nekoliko 
bolj resno. »Ampak zato, ker 
imamo društva določen vpliv 
na ustvarjanje javnega mnenja 
o njeni učinkovitosti. To se mi 
zdi edini razlog. V preteklosti 
sem bila soočena s številnimi 
primeri, kjer je samo en člen 
verige zatajil in se ni zgodilo 
nič. Sistemsko je ureditev na 
žalost napačna in pomanjklji-
va na področju zaščite živali,« 
dodaja sogovornica.

Omenja še, da bi bil skrajni 
čas, da bi v Sloveniji država 
vendarle ustanovila živalsko 
policijo. Toda odgovor države 
na številne predloge društev 
o tem je, da že obstajata poli-
cija in inšpekcija. »Tujina nam 
kaže, da je živalska policija 
zelo učinkovita tudi na tere-
nu, kjer deluje organizirano, 
s pooblastili in usposobljeno. 
Nam pa se dogaja, da imamo 
inciative, ki delujejo na lastno 
pest in se posledično znajdejo 
v kršitvi, ker nimajo pooblasti. 
Če pa bi del pooblastil uradno 
prenesli na živalsko policijo, 
bi se ta s takšnimi primeri 
ukvarjala redno, vsak dan in 
učinkovito. In ne samo takrat, 
ko se zgodijo takšni odmevni 
primeri, kot je bil zadnji,« še 
dodaja Alenka Benčina.

SIMONA ŠOLINIČ

To ni kršitev za 
disciplinski postopek

Nekateri pravijo, da je obe-
šanje odrtih lisic na drevesa 
z namenom krmljenja ptic 
star lovski običaj, ki je zapi-
san v lovskem priročniku iz 
80. let. Drugi menijo, da ta 
navada nikakor ne obstaja, a 
tudi če je kdaj, si lovec niti v 
sanjah danes ne bi smel pri-
voščiti česa takšnega. Res 
pri tem je, da mora lovec, če 

ustreli lisico, njeno truplo 
zakopati. Če ima žival zna-
ke bolezni, jo mora takoj 
odpeljati na veterino. Lovec 
lahko lisici sicer odre kožo, 
če jo na primer namerava 
dati ustrojiti, a mora truplo 
zakopati. Če v lovski družini 
zaznajo kršitev lovca, mora 
ta odgovarjati pred disciplin-
sko komisijo.
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Veterinarji se na terenu in v ambulantah 
srečujejo z najrazličnejšimi primeri, ki so 
včasih tudi posledica mučenja živali. Ka-
kšne so razmere in kaj vse opažajo, smo 
spraševali veterinarja Mateja Zupanca iz 
poslovne enote Veterinarska bolnica Šen-
tjur, ki sodi v okvir Veterinarske postaje 
Šmarje pri Jelšah.

Za začetek seveda nismo mogli mimo fotogra-
fije s Strmce pri Laškem. Zupanc na njej ni prepo-
znal lisic, čeprav je lovec že več kot dve desetletji. 
Tudi za tovrstno prakso obešanja lisic še ni slišal.

»Vemo, da obesijo ljudje goveji ali svinjski 
loj pticam za hrano čez zimo. Da pa bi obesil 
zver na drevo, se mi zdi oslarija. Če lovec lisi-
co ustreli, mora paziti na higieno in varovanje 
zdravja. To pomeni, da jo prime z rokavico 
za enkratno uporabo, jo da v vrečko in odpe-
lje na veterinarsko postajo. Te morajo zbirati 
kadavre lisic in ostanke divjih prašičev zaradi 
preprečevanja širjenja kužnih bolezni.

Ali bi se glede na fotografijo dalo oceniti, 
kaj naj bi se zgodilo?

Če so bile lisice ali psi, bo povedala stroka, ne 
vem pa, kakšen namen naj bi imelo obešanje 
živali na drevesa, tega se ne dela. Nobena ptica 
ne je trupla lisice. Če naj bi šlo za pse, je do 
odiranja lahko prišlo zato, da se zakrijejo do-
kazi. Morda so bili odrti zaradi mikročipov, ker 
s tem odstraniš dokaz, čigav je pes, ali to, da je 
bil morda ustreljen. Tudi pri nas v ambulanti 
smo že imeli pse s strelnimi ranami.

Včasih so lahko lovci ustrelili psa, za ka-

Že pretekli teden, takoj zatem ko je začel primer s Strm-
ce »dobivati« izjemno razsežnost tudi na spletu, smo 
Lovski zvezi Slovenije poslali nekaj novinarskih vprašanj, 
na katera nismo dobili odgovorov. Po telefonskem klicu 
in ko so nam obljubili, da bomo odgovore prejeli, smo 
elektronsko sporočilo z vprašanji ponovno naslovili na 
predsednika Lovske zveze Slovenije Srečka Žerjava. A do 
danes nismo prejeli odziva na dogodek, ki je v Sloveniji 
požel toliko zanimanja in zgražanja. Med drugim smo 
Žerjava in lovsko zvezo vprašali, ali je obešanje trupel 
lisic na drevesa resnično navada lovcev, ali morajo lovci 
pri tem upoštevati varnostna pravila glede možne oku-
ženosti lisic, ki jih postavijo na kraj, ki je lahko dostopen 
tudi drugim, ali se v zvezi strinjajo s takšnim početjem 
in ali je lovska zveza že bila po tem dogodku v stiku z 
lovcem, ki je to storil.

Uprava RS za varno hrano, veterinarstvo in varstvo rastlin 
o primeru v Strmci ni bila obveščena, dokler nismo nanjo 
vprašanj začeli naslavljati novinarji. Inšpekcija tudi zaen-
krat ni sprejela nobenih ukrepov zoper lovca.

»Po naših informacijah gre za prepustitev trupov uplenjenih 
živali z obešanjem na veje, kot za enega od načinov hranjenja 
raznih ptic. Tudi sicer se trupi prostoživečih živali ne odstra-
njujejo z mesta pogina. V kolikor bi šlo za odlaganje trupov 
živali na mrhoviščih, kjer se lahko hranijo vse vrste živali, 
tudi take, ki vstopajo v prehrambeno verigo (divji prašiči, 
medvedi), bi v tistem primeru šlo za dejanje v nasprotju za 
zakonodajo, ki ureja stranske živalske proizvode,« so nam 
odgovorili z uprave. Dodajajo pa, da morajo lovci v skladu s 
programom uprave za varno hrano določene uplenjene lisice 
oddati na najbližjo veterinarsko postajo, da se trupla lisic po-
šljejo na pregled za prisotnost protiteles proti virusu stekline.

»Nekateri niso vredni, 
da nanje sije sonce«
Veterinar Matej Zupanc srečuje vse vrste lastnikov živali, tudi takšne, ki niso pripravljeni 
odšteti denarja za to, da bi svojo žival odrešili muk

To ni kršitev za 
disciplinski postopek

Toda po naših podatkih se 
lovec s Strmce vsaj zaenkrat 
ne bo znašel pred disciplin-
sko komisijo. Odiranje in 
obešanje lisic na drevo nista 
kršitvi lovskega etičnega ko-
deksa. Tako pravi tudi stro-
kovni tajnik Savinjsko-koz-
janske zveze lovskih družin 
Zdravko Mastnak. Tudi on 
trdi, da je šlo za lisice in 
nikakor ne za pse, ki bi bili 
odrti in obešeni na drevo.

Po njegovem mnenju se je 
javnost neupravičeno odzva-
la z zgražanjem. »Res gre za 

staro lovsko navado, morda 
je lovec le neprimerno ravnal 
glede na sedanji čas,« nam je 
dejal.

Eden redkih lovcev poleg 
Mastnaka, ki je javno spre-
govoril, je tudi gospodar Lo-
vske družine Rečica pri La-
škem Jože Gašperšič. Tega 
je sicer eden od slovenskih 
medijev povzel, da je ome-
nil, da na fotografiji, ki je 
zaokrožila po spletu, niso 
lisice, ampak psi, vendar je 
po bolj natančnem pregledu 
fotografije dejal, da gre za-
gotovo za lisice. »Fotografi-
ja je bila tako posneta, da 
je na prvi pogled resda tako 
videti, vendar bolj natančen 
pogled pokaže, da ne gre za 
pse. Lovca, ki je to storil, po-
znam, in vem, da ne bi nikoli 
storil česa takšnega.«

Odziv lovske 
zveze? Ga ni.

Inšpekcija zaenkrat 
ni ukrepala

terega so domnevali, da nima 
lastnika …

Da, včasih je bil to ukrep 
omejevanja in odstranjevanja 
potepuških psov iz lovišča. Če 
si v gozdu videl, da preganja 
divjad in da nima lastnika, si 
ga lahko ustrelil, ampak to se 
ne sme početi že dvajset let.

Kaj torej pomeni, ko se ob-
streljeni psi znajdejo v vaši 
ambulanti?

To je zame dokaz nestr-
pnosti ljudi, ne rečem, da so 
to lovci, ljudje imajo orožje 
tudi na črno, imamo strelska 
društva … Nekdo, ki iz obje-
stnosti ustreli neko žival, lah-
ko ustreli tudi kaj drugega. Ko 
pritisneš na petelina puške, 
veš, da lahko nekomu odvza-
meš življenje. Tu je treba res 
biti previden. Ne vem, posle-
dica česa so takšni pojavi, a 
se čudim, da si to še upajo 
glede na sodobne metode od-
krivanja storilcev. Če jih ne dobijo prvič, jih 
pa naslednjič, saj takšni dogodki niso nikoli 
enkratni. So v porastu. Za žival imajo takšne 
poškodbe hude posledice, dolgotrajno zdra-
vljenje, invalidnost, strah, pri lastnikih pa so 
to visoki stroški, saj gre za večje posege.

Tudi o zastrupitvah živali je mogoče sli-

šati pogosto. Kakšne so vaše 
izkušnje?

To je sezonski pojav, jeseni in 
spomladi imamo največ zastru-
pljenih psov in mačk, nekaj po 
neumnosti lastnikov in nekaj 
zaradi namerne zastrupitve. 
Živali so zastrupljene z meh-
kimi vabami, ki so namenjene 
mišim in podganam. Imamo 
protistrupe in večino rešimo. 
Pri strupih za polže in bramor-
je pa ni rešitve, če jih pojedo. 
Pri vsaki nastavitvi vab mora-
mo poskrbeti, da naše živali ne 
pridejo v stik s strupi in da ne 
pojedo zastrupljene živali.

Eno so nesrečni primeru, 
drugo načrtne zastrupitve. 
Kako je sicer urejena zako-
nodaja na tem področju?

Mislim, da to ni zadovoljivo 
urejeno in da je pri tem premalo 
nadzora. Morali bi imeti eviden-
co, kdo je kaj kupil in zakaj. Nas 
v ambulantah preverjajo, kam 

smo prodali vitamine, prodajalcev strupov pa ne 
preverjajo, čeprav gre za izdelke, ki so nevarni za 
živali in končajo v našem okolju.

Na kmetijah se srečujete z rejo živali za 
prehrano, tu so nepravilnosti in mučenje 
očem javnosti bolj skriti. Kakšne so razmere?

Na področju reje živali za prehrano se je v za-
dnjih desetih letih veliko spremenilo pri skrbi 
za dobrobit živali, a še vedno ni povsod povsem 
urejeno. Veterinarji med letom pregledujemo hle-
ve in opravljamo razna cepljenja ter opozarjamo 
ljudi, kaj in kako narediti. Vedno se najdejo tisti, 
ki izstopajo, češ da jim nihče ne bo govoril, kako 
naj redijo svojo žival. Zgovarjajo se na to, da ne 
dobivajo subvencij in da jih ne zanima, kaj jim 
govorimo. Inšpektorjev je premalo, da bi lahko 
obdelali vse primere, poleg tega je zakonodaja 
za nekatere še premila. Nekaterim bi bilo treba 
prepovedati vsakršno rejo, ker nočejo sprejeti 
nobenih pozitivnih predlogov, kako bi bilo bo-
lje. Reja pred petdesetimi leti in zdaj ni enaka. 
Živali obravnavajo kot stvari. Če vidimo, da gre 
za podhranjenost, da so živali brez vode in živijo 
v nemogočih razmerah, bi bilo treba ukrepati 
brez opozoril. Nekaj takšnih primerov bi bilo za 
zgled drugim.

Ste sami prijavili koga?
Naša naloga je, da moramo, če vidimo, da gre 

za sum zanemarjanja ali mučenja, podati prijavo. 
To je za kmetije urejeno ob pregled gospodar-

stev, vsaka kmetija je vsaj na dve leti pregledana, 
kako ima urejeno rejo in kako skrbi za živali. 
Če so velike nepravilnosti, inšpekcija takoj dobi 
opozorilo, da nekaj ni v redu, in ukrepa.

Se potem tudi kaj spremeni, glede na to, da 
kazni niso visoke?

Težava je res v tem, da so najprej opomini, 
opozorila in potem dokaj nizke kazni. To bi mo-
ralo biti bolj strogo. Tako pa nam rejci na terenu 
povedo, da bodo raje plačali kazen, kot da bi 
uredili razne stvari. To je bistveno ceneje in po-
tem imajo spet leto dni mir, razen če naletijo na 
inšpektorja, ki je vztrajen in pride večkrat pre-
verit, ali so napake odstranili.

Zadnja leta so ljudje postali bolj občutljivi, 
ko gre za dobrobit živali, hkrati pa niso redki 
pojavi neprimernega ravnanja z živalmi.

Osveščenost ljudi je v zadnjih desetih letih res 
bistveno boljša. Prijavijo celo kakšne neumno-
sti, ko vidijo živali v prosti reji in mislijo, da če 
dežuje, ne smejo biti zunaj. Če so navajene, če 
imajo vodo, hrano in zavetje, ni težav.

Lahko pa na ta način inšpektorji odkrijejo 
tudi nepravilnosti.

Lahko, vendar so problematični tisti skriti pri-
meri, ne takšni vsem na očeh. Letos bomo celo 
do petkrat na kmetijah, ker so cepljenja in pre-
gledi hlevov. Nekateri bodo čisto znervirani, a ne 
vem, zakaj. Država jim plača cepljenja, preglede 
hlevov, zato da lahko živali prodajajo po Slove-
niji in v tujino in oni potrebujejo status zdrave 
kmetije. Očitno vsaka podarjena stvar ni v redu, 
ljudje imajo drugačen odnos, če je treba plačati.

Tudi dolgotrajno ohranjanje živali pri 
življenju, četudi ni več upanja, da ozdravi, 
pomeni mučenje. Kako dolgo naj bi veteri-
nar vztrajal? Gre lahko tudi za zaslužkarstvo 
na ta račun? Kako se odločite, kdaj je čas za 
uspavanje živali?

Vsak veterinar mora vedeti, kje je higienska 
meja, do katere gre. Sam sem kar strog pri tem. 
Ko sem videl, da se žival muči, da trpi, sem ne 
glede na besede lastnika vztrajal, da se jo uspava. 
To se mi zdi pošteno do živali. Imamo stranke, ki 
vprašajo, koliko evtanazija stane, in ko povem, re-
čejo, naj žival kar sama pogine. To je zame razlog 
za prijavo. In takih lastnikov ni malo. Določene ži-
vali uspavamo na svoje stroške, ker vidimo, da so 
v agoniji. Če lastnik, ki je s svojo živaljo preživel 
deset let in več, tej na koncu ne privošči injekcije 
za 20 do 50 evrov, da bi v miru zaspala, ni vreden, 
da nanj sije sonce. Sam postavim mejo in hitro 
stvari končam, da živali prihranim nepotrebno 
mučenje in ljudem stroške. So pa veterinarji, ki 
poskušajo še vse mogoče, čeprav vedo, da ni več 
upanja. Lastnike sem poslal tudi trikrat domov, 
ker se še niso mogli odločiti za evtanazijo. Sam 
se ne morem odločiti namesto njih, odločim se 
le, ko vidim agonijo živali.

Torej je odvisno od veterinarja, kako vidi 
svojo vlogo?

Poznam veliko kolegov in kolegic, ki so pre-
mili. Vedeti moraš, zakaj si v tej vlogi. Imeti rad 
živali je premalo, to je poklic. Sam sem pri od-
ločitvi za ta poklic čutil, da lahko pomagam, 
in mislim, da delam dobro, strokovno. Vsem 
povem tisto, kar je treba. Če imajo debelega psa, 
jim povem, da ga bodo s tem ubili, pa če mi 
zamerijo ali ne. Tudi debelost ni dobrobit živali. 
Potem pa lastniki tarnajo, da ima pes sladkorno, 
težave s sklepi … Najprej je treba shujšati.

TATJANA CVIRN

Veterinar Matej Zupanc: »Pravijo, 
da sem grob, nekateri to cenijo in 
pridejo nazaj, za druge mi je vse-
eno. Veterinarji smo postavljeni 
v vlogo boga, da lahko damo in 
vzamemo življenje. Mora pa biti 
meja, kdaj in na kakšen način to 
naredimo.«
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Zaradi sladkorja v prahu 
tudi za več let v zapor

Avgusta predlani jo je 
prejel generalni direktor 
Termoelektrarne Šoštanj. 
Lani jo je bilo deležno vod-
stvo celjskega Izletnika, 
januarja jo je dobila pošta 
v Gajih, medtem ko so jo v 
petek prejeli celjski delov-
ni inšpektorji. Pošiljko z 
belim prahom. Analize so 
v vseh primerih pokazale, 
da ne gre za antraks niti 
za nobeno drugo nevarno 
biološko snov. Pošiljatelj v 
vseh teh primerih do danes 
ni znan. Nekdo se tako neo-
kusno poigrava z ustanova-
mi in s podjetji, pri čemer 
ostaja nekaznovan. Takšna 
potegavščina prinese ogro-
mno dela tako policistom 
kot tudi podjetju, ki po-
šiljko prejme. Ne le da se 
ustavi delovni proces, am-
pak lahko to pomeni tudi 
izpad dohodka.

Glede na Kazenski zako-
nik gre za kaznivo dejanje 
zlorabe znamenj za pomoč 
in nevarnost. In to kaznivo 
dejanje ni tako »nedoložno«, 
kot se zdi. Včasih se je o tem 
govorilo predvsem ob klicih 
na 113 ali 112, ko se je kdo 
pošalil in pod pretvezo, da 
se je kje kaj zgodilo, na teren 
poslal enote policije, pa tudi 
reševalce in gasilce. In tu se 
je šala spremenila v resno 
kaznivo dejanje. Vendar je 
teh klicev zdaj manj v pri-
merjavi s preteklostjo, več je 
prejemov pošiljk s sumljivim 
belim prahom. Vsaka takšna 
pošiljka, četudi je največkrat 
v njej sladkor v prahu, je ob 
prejemu zelo resna stvar.

Prah ustavi 
delovni proces
In kako je, ko se to zgodi? 

Panično ravno ni, tudi zato 
ne, ker prejemniki ne glede 
na vse največkrat mislijo, da 
Slovenija vendarle ni tako 
zelo nevarna, da bi nekdo po-
slal smrtno nevaren antraks. 
Toda velika mera previdno-
sti ob tem mora biti ne glede 
na to, da gre največkrat za 
potegavščino, najverjetneje 
»zapakirano« v maščevanje 
zaradi jeze do prejemnika.

Ob klicu na policijo, da 
so nekje prejeli sumljiv bel 
prah, se začne akcija. Policija 
ponavadi z gasilci evakuira 
vse iz stavbe ali osebje za-
drži v njej, čeprav vsi niso 
v stiku s pošiljko. Tisti, ki 
so v stiku z njo ali v njeni 
neposredni bližini, morajo 
v izolacijo. Tako se delov-
ni proces v podjetju, ki je 
prejemnik, ustavi, na kraj 
pa poleg policije in gasilcev 
prideta tudi posebna ekipa 
specialne enote policije in 
uprave za policijske speci-
alnosti. Ekipa opravi prvi 
(preliminarni) test, ki sicer 
nakaže, ali gre za nevarno 
biološko snov. Toda takšen 

test terja čas in ni končan v 
nekaj minutah, ampak lah-
ko ves postopek preverjanja 
snovi traja tudi več ur. Ko 
ugotovijo, da je snov nene-
varna, se lahko zaposleni 
vrnejo na delovna mesta.

Maščevanje?
Četudi prvi test pokaže, da 

ne gre za nevarno snov, se kri-
minalistična preiskava nada-
ljuje. To pomeni, da krimina-
listi preverjajo in ugotavljajo 
tudi DNK-sledi na pošiljki, pr-
stne odtise, a tudi kraj oddaje 
pošiljke. Praksa oddaje pošilj-
ke z belim prahom je različna. 
Nekdo pošiljko odda na pošto, 
v tem primeru pride v poštev 
preverjanje vseh videokamer 
v bližini, nekdo pa pošiljko 
odda na primer neposredno 
v nabiralnik prejemnika.

V preiskavi tudi ugotavljajo 
možne vzroke, ki bi lahko bili 
v ozadju takšnega početja. Je 
podjetje koga odpustilo? Ima 
kdo konkurente? Se je kdo 
komu zameril? Pred časom je 
bila pošiljka z belim prahom 
naslovljena tudi na eno od 
sodnic. V takšnem primeru 
obstaja sum, da jo je »imel 
na piki« kateri od obtoženih. 
Vse takšne reči kriminalisti 
preverjajo.

V zadnjem primeru, ko je bil 
bel prah naslovljen na celjsko 
območno enoto Inšpektorata 
RS za delo, naj bi bili policisti 
že na sledi pošiljatelju, vendar 
preiskava še ni končana. Med-
tem ko v celjskem Izletniku, 
kjer so takšno pošiljko dobili 
konec lanskega leta, ne vedo, 
kdo bi sploh lahko kaj takšne-
ga storil. V obeh primerih je 
bilo na terenu približno deset 
policistov in kriminalistov, 
prav toliko tudi gasilcev, in 
sicer poleg ostalih enot, ki so 
preverjale vsebino pošiljke.

Test opravijo pod posebni-
mi pogoji in s posebno opre-
mo. V preverjanje se vključi 
tudi ekipa mobilnega ekolo-
škega laboratorija Veterinar-
ske uprave Slovenije. Vsak 
takšen postopek traja. Iz tega 
vidika ne gre za neko nepo-
membno kaznivo dejanje. 
Zanj je zagrožen celo zapor 
do treh let, kadar pa je z deja-
njem preprečeno ali ovirano 
delo pravosodnih ali drugih 
državnih organov ali je pov-
zročena večja premoženjska 
škoda, je zagrožen tudi zapor 
do petih let. Višja kazen tako 
grozi tistemu, ki je bel prah 
poslal delovni inšpekciji, saj 
je ta državni organ.

Škoda brez 
razloga
Takšnih dejanj na primer 

ne more razumeti direktor 
Izletnika Celje Davorin Ša-
farič. V Izletniku so takšno 
pošiljko dobili lani decem-
bra. »Na srečo ravno v času, 
ko ni bilo šolskih prevozov, 

Neokusna potegavščina je kaznivo de-
janje, ki povzroči tudi škodo podjetjem

Avgusta 2015 so zaradi pošiljke z belim prahom, ki jo je prejel generalni direktor Teša Matjaž Eberlinc, zaprli celotno območje okoli poslovne 
zgradbe šoštanjske termoelektrarne. To se je zgodilo tik pred novinarsko konferenco. Poleg Eberlinca in ostalih vodilnih v termoelektrarni je 
bilo v stavbi zaprtih štirideset zaposlenih in kar šest novinarjev.

27. decembra lani je bel prah ustavil delo v podjetju Izletnik Celje.

Pretekli petek je bil tarča pošiljatelja belega prahu inšpektorat za delo v Celju, ki je v stavbi Tehnopolisa v Kidričevi ulici v Celju.
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Pijan vijugal po avtocesti
V soboto popoldne in v noči na nedeljo je bil na Celjskem poostren nadzor prometa 

na Celjskem. Samo na območju celjske policije so policisti izvedli 430 preizkusov 
alkoholiziranosti in ugotovili, da je 15 voznikov vozilo pod vplivom alkohola. Dva 
kršitelja so pridržali do streznitve.

V času nadzora so ugotovili tudi 23 prekoračitev hitrosti, 15 kršitev neuporabe var-
nostnega pasu in 16 kršitev pešcev. Med kršitelji izstopa 29-letni voznik tovornega 
vozila, ki so ga ustavili na avtocesti med Šempetrom in Arjo vasjo. Gre za državljana 
Romunije, ki je vozil tovorno vozilo in polpriklopnik in dobesedno vijugal po cestišču. 
Ker je kazal očitne znake alkoholiziranosti, so policisti odredili preizkus psihofizične-
ga stanja z alkotestom. Ta je pokazal kar 1,21 miligrama alkohola v litru izdihanega 
zraka voznika. Voznika so policisti pridržali, ker pa je šlo za voznika iz druge države, 
ki je storil prekršek, za katerega je predpisana stranska sankcija 18 kazenskih točk, 
so ga z obdolžilnim predlogom privedli pred sodnico Okrajnega sodišča v Celju. Sodnica 
je 29-letniku izrekla denarno kazen in 18 kazenskih točk, zaradi katerih so mu prepo-
vedali uporabo vozniškega dovoljenja v Sloveniji.

Lastnike zbudil vlomilec
V noči na torek sta se na območju Šoštanja zgodila dva podobna vloma. Storilca 

policisti še iščejo.
Prvi vlom se je zgodil okoli 2. ure ponoči v stanovanjski hiši na Koroški cesti. Storilec je 

prišel v hišo skozi kletno okno. Ko so lastniki spali, je preiskal prostore. Ker je lastnica slišala 
ropot, je vstala in v hiši opazila neznanca. Oblečen je bil v temna oblačila, na glavi je imel 
kapuco, visok je bil med 160 in 170 centimetri. Neznan storilec je uspel pobegniti. Ukradel 
je več kosov zlatnine. Uro kasneje se je podobno zgodilo še v Florjanu pri Šoštanju. Tudi 
v tem primeru je neznanec v hišo vlomil skozi kletno okno. Medtem ko so lastniki spali, 
je uspel ukrasti bančne kartice in ključe vozila. Ko je vlomilec opazil, da sta se lastnika 
zbudila, je pobegnil skozi vhodna vrata stanovanjske hiše.

Viličarja sta mu poškodovala 
nogo

Pretekli teden se je v enem od podjetij na območju Žalca zgodila hujša delovna nesreča. 
Med vzvratno vožnjo dveh viličarjev je prišlo do trčenja, pri tem pa je delavec dobil hude 
poškodbe desne noge. Okoliščine nastanka nesreče policisti še ugotavljajo. O nesreči so 
obvestili tudi inšpektorat za delo.

V preteklem tednu so bili vozniki tovornih vozil večkrat pod drobnogledom policistov. Foto: GrupA

Zaradi sladkorja v prahu 
tudi za več let v zapor

Analize belega prahu v pisemskih pošiljkah največkrat pokažejo, da so neznanci 
poslali sladkor v prahu ali moko.

saj so bili prazniki,« pravi Ša-
farič. Če bi to bilo v času pre-
voza otrok, bi lahko nastala 
ogromna škoda. »V času pre-
iskave, in sicer do prvega te-
sta, ali gre za nevarno snov, 
nihče ni smel nikamor. Na 
teren tako nihče ni mogel, ne 
vozno osebje, ne kontrolno 

osebje, tudi komercialisti ne. 
Svojih poslovnih obveznosti 
takrat ne moreš opravljati, 
ker moraš biti v izolaciji ali 
moraš čakati rezultate prve 
analize. To pomeni, da na-
staja škoda,« dodaja Šafarič. 
Do danes ne ve, kdo je po-
šiljko z belim prahopm po-

slal. »Nismo imeli nobenega 
primera, na podlagi katerega 
bi lahko sklepali, da je šlo za 
maščevanje ali jezo nekoga. 
Gre za škodo podjetju brez 
razloga,« še dodaja.

Simona Šolinič
Foto: arhiv NT 

(SHERPA, GrupA)

1. februar letos so bel prah našli v pošiljki na pošti v Gajih v Celju. Odkrili naj bi jo zaposleni v nočnih urah.

V preteklosti so se na Celjskem vrstile tudi lažne prijave o podtaknjenih bombah. Ena takšnih se je pred 
leti nanašala tudi na stavbo celjske občine. Pogosti so tudi primeri posredovanja posebne bombne ekipe v 
primeru najdenih sumljivih kovčkov. Takšen primer se je pred meseci zgodil ob Čopovi ulici, kjer so jo morali 
zaradi razstrelitve kovčka z vodnim curkom v celoti zapreti. V takšnih primerih gre lahko tudi za kaznivo 
dejanje povzročitve splošne nevarnosti in pogosto tudi takrat storilci ostanejo skriti.

Za pregled pošiljke so zadolžene posebne ekipe, ki morajo zaradi varnosti imeti tudi posebno opremo.

Vandali na delu
V noči s petka na soboto so se vandali zne-

sli nad ribiško kočo Ribiške družine Celje na 
Brezovi ob Šmartinskem jezeru. Očitno je 
nekdo jezen na ribiče, saj je fasado koče polil 
s človeškim blatom. Morda ga moti urejanje 
brežine ob koči, kjer ribiška družina ureja 
nova stojišča za ribiče? Foto: RD Celje

Štirideset dni 
brez alkohola
Izberi prav. Bodi z mano.

Včeraj se je začela že tradicionalna ak-
cija Štirideset dni brez alkohola, ki ima 
letos slogan Izberi prav. Bodi z mano. 
Akcija bo do 15. aprila, organizira pa jo 
Slovenska karitas z Javno agencijo RS za 
varnost prometa in Zavodom Med. Over. 
Net že dvanajsto leto zapored. Projekt 
ima preventiven značaj, v njem pa so-
delujejo tudi številne nevladne organi-
zacije, ki v Sloveniji delajo na področju 
preprečevanja odvisnosti od alkohola in 
tudi na področju prometne varnosti.

Alkohol je še vedno najbolj razširjena 
droga v Sloveniji. V družbi prevladuje str-
pen odnos do pitja alkohola in opijanjanja, 
čeprav povzroča resne težave in ima hude 
posledice. Samo alkoholu »pripisujejo« na 
letni ravni neposredno kar 956 smrti in 
skoraj 234 milijonov evrov gmotne škode 
zaradi prometnih nesreč, nasilja v družini in 
kriminala. Ravno alkoholiziranost povzroči-
teljev je eden glavnih vzrokov za prometne 
nesreče. Med alkoholiziranimi povzročitelji 
niso samo vozniki, ampak tudi pešci in ko-
lesarji. V letu 2016 je policija v vsej Sloveniji 
kaznovala kar 9 tisoč pijanih voznikov zaradi 
alkohola, 38 ljudi pa je umrlo zaradi povzro-
čiteljev nesreč, ki so bili pijani.
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Ko steklopoči, doNovomataskoči.

PE V LAŠKEM na novi lokaciji, 
Trubarjeva ulica 1.

D R U Ž B A  Z A  P O S L O V A N J E  Z  
N E P R E M I Č N I N A M I ,  D . O . O .

WWW.STANINVEST.SI

PE CELJE, 
Lava 42, 3000 Celje 
031 329 338 
051 275 004

15 % POPUSTA
v času sejma Dom

akcija traja od  7. - 31. 3. 2017

www.akron.si
*akcija ne velja za plačilo na obroke
**slika je simbolična

na vse pohištvo po meri

*

Spomladanski nakup 
Akronovega pohištva 
po meri se splača

Prihaja pomlad z vso svojo 
pozitivno energijo, veseljem in 
povezanostjo z naravo. Čas, ko 
si zaželimo sprememb in novih 
začetkov, tudi prenove svojih 
domovanj. Že po tradiciji pred 
veliko nočjo opravimo gene-
ralno čiščenje in zavržemo sta-
re, nekoristne stvari, ostalo pa 
pospravimo in uredimo.

Ste tudi vi med tistimi, ki vam 
primanjkuje kvalitetnega pro-
stora za shranjevanje? Si vsako 
leto znova zaželite, da bi vaš 
dom krasil nov kos pohištva? 
Natančno takšen, kot ga potre-
bujete in si ga želite. Vendar vas 
pri odločitvi vedno nekaj zmoti.

Letos vam pri Akronu nudijo 
posebno priložnost za izbiro 
pohištva po vaših željah. V času 
sejma Dom in vse do konca mar-
ca vas razvajajo s 15-odstotnim 
popustom na vse pohištvo po 
meri. Pohištva vam ne bodo 
samo prodali, temveč vam bodo 
pomagali s svetovanjem, izrisi, 
ga izdelali po vaših zahtevah in 
vam ga zmontirali točno na do-
govorjeni dan. Vse to že v treh 
tednih od potrditve naročila.

Vgradne omare 
za urejeno in 
organizirano življenje
Vsaka Akronova vgradna 

omara je unikat, saj je kreativ-
no, funkcionalno in estetsko 
oblikovana po željah in potre-
bah posameznika. Vključuje 
racionalne rešitve, hkrati pa je 
s svojo dovršeno zunanjostjo 
popestritev vsakega okolja. 
Prostor z vgradnimi omarami 
deluje urejeno, zato se v njem 
počutimo lahkotno in neobre-
menjeno.

Akronovi svetovalci bodo 
prisluhnili vašim željam in 
vam svetovali za najboljši 
izkoristek vašega prostora, 
od tal do stropa in od stene 
do stene oz. razpoložljivega 
prostora. Tako bodo vaše 

vgradne omare postale pra-
va zakladnica organiziranega 
življenja.

S premišljenim izborom po-
hištva za kar največjo izkorišče-
nost prostora bo lahko vse na 
svojem mestu in energija se 

bo nemoteno pretakala. Kot 
nalašč za spomladanske od-
ločitve.

Bodite zahtevni in zase in 
za svoj dom izberite najboljše. 
Doma se morate počutiti naj-
bolje!

Pri shranjevanju moramo 
misliti na vse:

koliko prostora potrebujemo 
za obešanje,

kakšna višina obešanja nam 
najbolj ustreza,

kako optimalno zložiti majčke 
in ostala oblačila,

kam namestiti predale in ko-
liko jih potrebujemo,

ali potrebujemo posebne do-
datke kot so hlačniki, kravatniki 
in obešalniki za pasove,

nam je morda pomembna 
notranja razsvetljava omare,

kje bo prostor za naše poto-
valke in nahrbtnike,

kam pospraviti posteljnino, 
večje škatle ipd.

Naj bodo vaše zamisli 
pestre in navdihujoče,
kot je barvita pomlad,
ki prihaja.

Pri Akronu so vam pripravili spomladansko 
presenečenje – nudijo vam nakup pohištva po 
meri po 15 odstotkov nižjih cenah.

V času sejma Dom in vse do konca marca 
vam bodo približali možnost nakupa pohi-

štva z nižjimi cenami. Sedaj je prava priložnost 
za nakup kvalitetnega slovenskega pohištva 
Akron z 28-letno tradicijo.

Izkoristite pomladno akcijo in se za prenovo 
doma odločite zdaj!

S pomladnim 
15-odstotnim 
popustom do 
ugodnejšega 
opremljanja
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Elektrikar (Slovenske 
Konjice)
Pričakujemo dokazilo o šolski 

izobrazbi za poklice elektrikar, 
elektrotehnik ali mehatronik, za-
želene so izkušnje na področju 
elektrovezave in pripravljenost 
za delo v skupini. Baumüller Dra-
vinja, d. o. o., Delavska cesta 10, 
3210 Slovenske Konjice. Prijave 
zbiramo do 23. 3. 2017. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Vodja turistične agencije 
(Celje)
Naloge in odgovornosti: vode-

nje turistične agencije, trženje 
turističnih storitev, odgovornost 
za rentabilno poslovanje in delo v 
agenciji. Večletne delovne izkušnje 
na področju turizma predstavljajo 
dodatno prednost. Izletnik Celje, d. 
o. o., prometno in turistično podje-
tje, Aškerčeva ulica 20, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 27. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Obratni elektrikar (Žalec)
Kratek opis del: pregledovanje in 

odpravljanje manjših okvar na na-
pravah ter preprečevanje nastanka 
hujših okvar, vzdrževanje električ-
nih strojev, elektromehanskih na-
prav in inštalacij, sodelovanje pri 
vseh delih, ki so nujna za nemoten 

potek tehnološkega procesa, obve-
ščanje upravljalca naprave oziroma 
vodje izmene o okvari na napravi … 
Omco Feniks Slovenija, d. o. o., Ce-
sta Žalskega tabora 10, 3310 Žalec. 
Prijave zbiramo do 5. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Komercialist na terenu 
(Gomilsko)
Od vas pričakujemo, da poznate 

tehnike prodaje in osnove mar-
ketinga, vam je delo s strankami 
v veselje in znate graditi odnos z 
njimi, ste naravnani k doseganju 
rezultatov, ste visoko motivirani, 
fleksibilni, vztrajni in razvojno 
usmerjeni … Silco, d. o. o., Orla vas 
27a, 3314 Braslovče. Prijave zbira-
mo do 14. 3. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Prodajalec (Celje)
Od vas (m/ž) pričakujemo kon-

čano najmanj srednjo poklicno 
izobrazbo, izkušnje na področju 
prodaje. Odlikujejo naj vas dobre 
komunikacijske sposobnosti, vese-
lje do dela z ljudmi, fleksibilnost, 
natančnost in poštenost, osebna 
urejenost in smisel za estetiko. 
DM drogerie markt, d. o. o., Lito-
strojska cesta 48, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 5. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Ustvarite res dober življenjepis (1)

NE PREZRITE
Prihodnjič preberite še drugi del članka Ustvarite res dober 

življenjepis, kjer vas bomo opomnili, katere karierne cilje, 
znanja, izobrazbo in izkušnje je smiselno vključiti.

Na zaposlitveni oglas boste poslali svoj življenjepis – 
na njegovi osnovi si bo zaposlovalec ustvaril prvi vtis o 
vas. Če ne bo preveč dober, potem je verjetnost, da boste 
povabljeni na intervju in da boste dobili razpisano delo, 
majhna. Da bi bilo zavrnitev čim manj, vam ponujamo 
sklop vsebin, kako pripraviti res dober življenjepis.

Namen
Predstavitev je samostojno marketinško orodje, upora-

bljeno za pridobitev zaposlitvenega razgovora. Podatke v 
življenjepisu posredujemo na kratek in jedrnat način, osre-
dotočeni so h kariernim ciljem in naslovljeni na specifičnega 
delodajalca.

Priprava
Pisanje življenjepisa bo težaško delo, dokler ne boste opre-

delili svojih kariernih ciljev, želenih področij dela in vrste 
delodajalcev, na katere se želite osredotočiti pri iskanju za-
poslitve. Ko boste ugotovili, na kakšen način se življenjepis 
uporablja, ga boste sposobni napisati učinkovito in jasno, 
kar bo prineslo rezultate.

Pomembno
Delodajalci porabijo za branje posameznega življenjepisa 

zelo malo časa: od dvajset do trideset sekund.
1. Vrste življenjepisov
Podatki, vezani na sposobnosti in izkušnje, so lahko pred-

stavljeni v kronološki (časovno neprekinjeni) in funkcijski 
obliki ali pa gre za predstavitev kombinacije obojih podat-
kov. Vsaka oblika ima svoje prednosti in slabosti. Za izbiro 
tipa predstavitve, ki najbolj ustreza vaši strategiji, preglejte 
sledeče opisne podatke in primere življenjepisov.

- Kronološka oblika življenjepisa
V kronološki obliki življenjepisa predstavite svoje delovne 

izkušnje, na začetku je zadnje delovno mesto. Poudarite 
delovne nazive in delodajalce, odgovornosti in dosežke po-
drobneje opišite. Kronološka oblika življenjepisa je lahko 
berljiva in lahko lepo prikazuje vzpon kariere. Primerna je 
za vse tiste, ki imate jasno postavljene karierne cilje, vaši 
zaposlitveni objektivi sovpadajo s preteklimi delovnimi iz-
kušnjami.

Kronološka vrsta življenjepisa je primerna, če …
• iščete zaposlitev na področju, na katerem ste že delali
• vaše prejšnje zaposlitve nakazujejo karierni napredek
• delate na področju, kjer so uporabljene tradicionalne me-
tode iskanja zaposlitve (na primer šolstvo, vladne službe).
Kronološka predstavitev ni primerna, če …
• spreminjate karierno področje
• ste pogosto menjali delodajalce
• ne želite izpostavljati svoje starosti
• ste bili v zadnjem času odsotni s trga dela ali imate velike 
»luknje« med posameznimi zaposlitvami.

Tiskar (Celje)
Opis delovnega mesta: samostoj-

no delo na tiskarskih strojih (pri-
prava, zagon in nadzor delovanja 
stroja …), kakovostna priprava, 
izvedba in nadzor tiska ter vode-
nje evidenc, priprava stroja, bar-
ve, plošč, orodij, števcev, papirja, 
ponavljanje tiskovnih form ter ti-
skarskih plošč, nadzor nad porabo 
tiskovnega materiala … Cetis, gra-
fične in dokumentacijske storitve, 
d. d., Čopova 24, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 10. 3. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Razvojni inženir – 
konstrukter (Velenje)
Osnovne naloge in odgovornosti: 

razvoj izdelkov in komponent ter 
njihova uvedba v redno proizvo-
dnjo, 3D-modeliranje izdelkov, 
izdelava 2D-tehnične dokumenta-
cije, izdelava prototipov, uvajanje 
novih materialov in izboljšanje teh-
noloških procesovb … Firšt, d. o. 
o., Koroška cesta 56, 3320 Velenje. 
Prijave zbiramo do 15. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Nastavljalec strojev za 
brizganje plastike (okolica 
Žalca)
Opis delovnih nalog: nastavi-

tve strojev za brizganje plastike, 
odpravljanje napak v procesu 
brizganja plastike, oskrba strojev 
z granulati, priprava delovnega 
mesta, menjava brizgalnih orodij, 
zagon procesa in sprostitev serije, 

skrb za kakovost izdelkov, manj-
ša vzdrževalna dela. Smarty, d. o. 
o., Vrečerjeva ulica 14, 3310 Žalec. 
Prijave zbiramo do 24. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Delo v proizvodnji (Prebold)
Pričakujemo usmerjenost k do-

seganju zastavljenih ciljev, komu-
nikativnost in sposobnost dela v 
timu, zaželen izpit za viličarja, 
natančnost, vestnost in odgovor-
nost. Schiedel, d. o. o., Latkova 
vas 82, 3312 Prebold. Prijave zbi-
ramo do 6. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com. 

Delavec v proizvodnji 
(Velenje)
Opis delovnih nalog: pred za-

četkom dela pregled stroja in de-
lovnega mesta, opravljanje dela 
na dodeljenem delovnem mestu, 
nadzorovanje delovanja stroja, 
kakovostno pregledovanje in lo-
čevanje polizdelkov oziroma iz-
delkov … Smarty, d. o. o., Vrečer-
jeva ulica 14, 3310 Žalec. Prijave 
zbiramo do 24. 3. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Delo v restavraciji s hitro 
prehrano – študentsko delo 
(Velenje)
Priprava in postrežba hrane ter 

delo na blagajni. Agencija M Ser-
vis, kadrovske storitve, d. o. o., 
Slovenski trg 8, 4000 Kranj. Prijave 
zbiramo do 26. 3. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Referent tehničnih 
pregledov (Slovenska 
Bistrica)
Pričakujemo V. stopnjo izobraz-

be strojnega ali prometnega tehni-
ka ali poklicno šolo z mojstrskim 
izpitom, 3 leta delovnih izkušenj 
na področju avtoservisne dejavno-
sti, področje servisiranja in popra-
vila vozil. Avtoservis, d. o. o., Kidri-
čeva ulica 4, 2380 Slovenj Gradec. 
Prijave zbiramo do 16. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Komisionar m/ž (Celje)
Za svojega naročnika, podjetje 

z dolgoročno tradicijo, iščemo 
kandidata za delovno mesto skla-
diščnika m/ž v Celju. HSG Kariera, 
Vošnjakova ulica 3, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 22. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Razvojni inženir (Braslovče)
Razvoj in znanost sta gonilo na-

predka, brez tega obstanemo na 
točki, kjer smo. Zato Kronoterm 
kot vodilni proizvajalec toplotnih 
črpalk v Sloveniji in razvojno na-
ravnano podjetje v svoje kroge 
vabi novega razvojnega inženirja, 
ki ima željo po učenju in razvija-
nju novih produktov. Termo-teh-
nika, d. o. o, Braslovče, Orla vas 
27a, 3314 Braslovče. Prijave zbi-
ramo do 19. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

-Funkcijska vrsta življenjepisa
Pri funkcijski vrsti življenjepisa spretnosti in dosežke raz-

vijamo skozi delo, poudarimo akademske in predstavniške 
izkušnje. Poudarite veščine in sposobnosti, pri čemer za-
krijte primanjkljaj delovnih izkušenj ali morebitne vrzeli v 
zaposlitveni karieri.

Funkcijska predstavitev je primerna, če …
• poudarjate veščine, ki niso bile uporabljene na zadnjih 
delovnih mestih
• poudarjate veščine in dosežke, ne pa svoje zaposlitvene 
preteklosti
• želite spremeniti tok svoje kariere
• se ponovno vključujete na trg dela kot iskalec
• tržite veščine in izkušnje, pridobljene na tečajih in/ali 
med prostovoljnim delom
• v preteklosti rast vaše kariere ni bila nepretrgana in ra-
stoča
• imate vrsto delovnih izkušenj na vsebinsko različnih 
področjih
• je bilo vaše delo honorarne, svetovalne ali začasne narave.
Funkcijska vrsta življenjepisa ni primerna, če …
• imate malo delovnih ali vodstvenih izkušenj
• želite poudariti napredovanje in rast kariere
• delate na zelo tradicionalnih področjih, kot so poučeva-
nje, računovodstvo in politika, kjer mora biti poudarjena 
zaposlenost.

-Kombinirana vrsta življenjepisa
Ta oblika vsebuje elemente kronološkega in funkcijske-

ga tipa. Predstavlja primere dosežkov in veščin po področ-
nih kategorijah ali v samostojnem razdelku, imenovanem 
povzetek kvalifikacij. Vsebuje tudi kratek pregled prejšnjih 
zaposlitev in povzetek izobraževanja. Ta oblika je primer-
na za tiste, ki želijo najti zaposlitev na drugem kariernem 
področju, ali tiste, ki želijo »reklamirati« svoje najbolj tržljive 
veščine in spretnosti.

Kaj želite doseči?
-Sestavljanje življenjepisa
Kategorije podatkov, ki jih vnašate v življenjepis, naj od-

govarjajo naslednjim vprašanjem:
• Osebni podatki – kdo ste in kako ste lahko dosegljivi?
• Karierni cilj – kaj želite delati?
• Znanja in veščine – kaj lahko naredite?
• Izobrazba – kaj ste se naučili?
• Zaposlitvene izkušnje – kaj ste do zdaj naredili?
Razdelite kategorije glede na to, kaj je delodajalcu po-

membnejše, in glede na svoje karierne cilje. »Svež« uni-
verzitetni diplomant z omejenimi izkušnjami praviloma 
postavi izobrazbo na prvo mesto, saj je to njegova bistvena 
kvalifikacija. Izobrazba naj bo ravno tako na prvem mestu, 
ko je nujno zahtevan pogoj za kvalificiranje (na primer za 
delo v šolstvu, pravu, medicini ali na tehničnih področjih). 
Če želite poudariti svoje delovne ali vodstvene izkušnje 
ali povprašujete po delu na področju prodaje, stikov z 
javnostjo in oglaševanja, naj bo ob začetku predstavitve 
opis delovnih izkušenj.

2.Osebni podatki
Ob začetku življenjepisa navedite svoje ime. Uporabite 

velike črke in mastni tisk.
Vključite naslov ulice, mesto, poštno številko in – če gre 

za tujino – tudi državo.
Dodajte svojo telefonsko številko, na katero vas lahko pri-

kličejo med tednom (med 9. in 17. uro). Posebej označite 
svojo službeno in delovno številko ali številko za sporočila 
(telefonska tajnica).

Dodajte e-naslov, če ga dovolj redno pregledujete.
ALEŠ ZALETEL, DAMJAN PALČIČ

za MojeDelo.com
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Kljub zmagi 
brez finala

Košarkarji Zlatoroga so v domači dvorani Tri lilije na 
drugi polfinalni tekmi pokala Sixt Alpe Adria z 72:67 
zabeležili zmago proti ekipi MBK Rieker COM-therm iz 
Komarna, a so zaradi boljše razlike v doseženih točkah 
na obeh polfinalnih tekmah ostali brez uvrstitve v finale. 
Slovaki so na prvi tekmi zmagali za 12 točk (80:68).

Tekmo je bolje začel Zlatorog, ki je po prvi četrtini vodil za 
devet točk, ob polčasu že za šestnajst. Laščani so prišli tudi že 
do osemnajstih točk naskoka, potem pa se je ustavilo. Ključna 
je bila zadnja četrtina, v kateri so gostje iz minute v minuto 
zmanjševali zaostanek ter prišli do želenega uspeha. Za Laščane 
je Igor Tratnik dosegel 17 točk, Jan Špan 15, Ramo Rizvić pa 14.

»Gostujoči košarkarji so zdržali kljub vsem našim naletom. 
Moji igralci so dobro odigrali prvi polčas, vendar pa nismo 
izkoristili tega, kar smo pokazali v prvih dvajsetih minutah 
igre. Uvodni četrtini bi tako lahko dobili še z višjo razliko. V 
drugem polčasu se nismo dobro odzvali na njihovo agresivno 
igro. Predvsem smo na račun slabih podaj preveč izgubljali 
žogo, tako pa zelo težko premagaš kogarkoli, še posebej 
solidne goste s Slovaške,« je po zmagi, ki pa je bila prenizka, 
dejal trener Zlatoroga Aleš Pipan. Laške košarkarje v soboto 
čaka nova tekma državnega prvenstva. V 20. krogu bodo v 
domači dvorani gostili Rogaško.

MITJA KNEZ

Slovenska rekorderka in članica celjskega Kladivar-
ja Martina Ratej je na zimskem atletskem prvenstvu v 
Domžalah z drugim rezultatom sezone na svetu v metu 
kopja že na prvi tekmi sezone potrdila normo za nastop 
na avgustovskem svetovnem prvenstvu v Londonu.

Kopje Martine Ratej je poletelo 63,95 metra. Norma za 
uvrstitev na SP je 61,40 m. Od Ratejeve je letos bila boljša 
le evropska prvakinja Belorusinja Tatjana Kaladovič (65,88 
m), ki je najboljšo daljavo dosegla v Minsku.

Želja diamantna liga
»Zelo sem zadovoljna, po dveh letih se vračam z meti 

prek norme za velike tekme. Uspel mi je tak met, kot jih 
dosegam na treningih in sem z začetkom sezone zelo 
zadovoljna,« je dejala Martina Ratej, ki je pred sezono 
zamenjala trenerja. Andreja Hajnška je nasledil Lovro 
Umek. »Glede na to, da sem menjala trenerja, so prišle 
nove stvari v trening. Cilj je bila potrditev norme za SP in 
to sem dosegla. Že po prvem in drugem metu sem vedela, 
da lahko presežem 62 metrov. Imela sem zelo veliko samo-
zaupanja, da lahko to dosežem,« je pristavila Ratejeva ter 
se dotaknila še evropskega zimskega pokala, ki jo čaka čez 
dva tedna. »Cilj je, da se približam tokratnemu rezultatu. 

Je pa res, da sem si že na prvi tekmi rešila sezono. Imam 
dober rezultat, da se uvrstim v diamantno ligo, kjer bi 
tudi rada tekmovala. Želim si, da bi se v njej v skupnem 
seštevku borila za prva tri mesta. Zdaj spet vidim, da se 
lahko borim z najboljšimi na velikih tekmah in z njimi 
enakovredno tekmujem.«

Janežič glavno orožje
Članica celjskega Kladivarja Maruša Černjul je na 

balkanskem atletskem prvenstvu v Beogradu osvojila 
zlato medaljo v skoku v višino. Preskočila je 1,86 me-
tra. Robert Renner, ki prav tako prihaja iz celjskega 
Kladivarja, je v skoku s palico zasedel četrto mesto in 
dosegel svoj najboljši rezultat sezone. Preskočil je 5,51 
metra ter le za centimeter zaostal za svojim slovenskim 
rekordom. Beograd bo ta konec tedna prizorišče 34. 
evropskega dvoranskega prvenstva v atletiki, kjer bo 
imela Slovenija pet predstavnikov. Glavno »orožje« bo 
član Kladivarja Luka Janežič, ki je v zadnjem obdobju 
v zelo dobri formi. Kladivar bo imel v Beogradu tudi 
Marušo Černjul. Na čakalni listi v primeru kakšne iz-
med odpovedi je Robert Renner.

MITJA KNEZ

Celjanke do rekordnega 
dvanajstega pokalnega naslova
Trener Grgič: »Ne bomo se ustavili«

Košarkarice celjskega At-
hletea so dvanajstič v zgodo-
vini kluba postale pokalne 
prvakinje. V velikem finalu 
zaključnega turnirja, ki so 
ga gostile v domači dvorani 
Gimnazije Celje – Center, so 
Triglav iz Kranja premagale 
z 61:53. Kranjčanke ostajajo 
le pri enem pokalnem na-
slovu iz leta 2014.

Varovanke trenerja Damir-
ja Grgiča so se zapisale v zgo-
dovino, saj so zdaj v Sloveniji 
edine z dvanajstimi pokalni-
mi naslovi. Ježica je pri enaj-
stih. V celjski zasedbi je bila 
v finalu strelsko najbolj raz-
položena kapetanka Shante 
Marie Evans, ki je dosegla 22 
točk, 8 skokov in 5 podaj. Na 
drugi strani je dve točki več 
dosegla Aida Kalušić.

Brez večjih težav
To sta bili tudi edini igral-

ki z dvomestnim številom 

doseženih točk. Gostitelji-
ce zaključnega turnirja so 
tako v polfinalu proti Janini 
kot v finalu proti Triglavu 
vpisale dve zanesljivi zma-
gi. Proti obema ekipama so 
bile precej boljše, predvsem 
pa taktično odlično pripra-
vljene, ko so se brez večjih 
težav »sprehodile« do nove 
lovorike. Najkoristnejša ko-
šarkarica finala je bila Shan-
te Marie Evans, najboljša 
strelka Aida Kalušić iz Tri-
glava, medtem ko je bila za 
najboljšo mlado košarkarico 
izbrana članica Athleta Zala 
Friškovec. »Iskreno bi za ta 
uspeh rad čestital vsem igral-
kam, trenerjem, vodstvu in 
drugim funkcionarjem naše-
ga kluba, ki so vsi zelo zaslu-
žni za vse uspehe, ki smo jih 
doslej dosegli. Z dvanajsto 
pokalno lovoriko smo sami 
na vrhu najuspešnejših klu-
bov v tem tekmovanju, pre-

Celjske košarkarice so naslov proslavile tudi s člani navijaške skupine Šentjurski vitezi, ki so jih tudi tokrat 
prišli podpreti.

Zala Friškovec je bila izbrana za najboljšo mlado košarkarico. Priznanje 
ji je podelil predsednik Združenja ženskih klubov Slovenije ter predse-
dnik ŽKK Athlete Celje Borut Kop.

hiteli smo tudi legendarno 
Ježico, ki je v devetdesetih 
krojila vrh slovenske košar-
ke. Seveda se pri tem uspehu 
ne bomo ustavili, ta mlada in 
obetavna ekipa ima izjemen 
karakter, da bo v prihodnosti 
naredila še kaj večjega,« je 
z velikim veseljem razlagal 
trener Athleta in selektor 
ženske reprezentance Slo-
venije Damir Grgič.

Povsem nemočni
Kranjski Triglav je bil to-

krat povsem nemočen. Do-
mači trener Damir Grgič je 
svoje igralke odlično pripra-
vil in s taktičnimi zamislimi 
povsem zaustavil dve od 
treh nasprotnih najmočnej-
ših orožij. Rebeko Abramo-
vič in Živo Zdolšek. Prva je 

dosegla le tri točke, druga 
jih je dosegla šest. »Čestit-
ke Celjankam za pokalno 
lovoriko. Bile so boljše tek-
mice, mi pa danes nismo 
uspeli razviti prepoznavne 
igre. Deloma smo krivi mi, 
absolutno pa šteje tudi odlič-
na priprava domačih igralk 
na našo igro,« je po tekmi 
iskreno dejal trener Trigla-
va Bojan Lazič. Celjskemu 
vodstvu kluba je uspela še 
ena izvrstna organizacija 
zaključnega turnirja. Brez 
napak, brez nevšečnosti, 
ob povsem polni dvorani 
na velikem finalu članic. 
Slovensko himno je zapela 
Maja Oderlap, odmore so 
krajšale plesalke iz Plesnega 
vala Celje, medtem ko so za 
vzdušje ves čas skrbeli člani 

navijaške skupine Šentjurski 
vitezi, ki so bučno podpirali 
gostiteljice turnirja. »Izje-
mno smo zadovoljne. Bile 
smo ekipa, pomagale smo si 
in tista naša krasna energija 
je odločila. Bile smo prave,« 
je nasmejano govorila Zala 
Friškovec. V finalu mini po-
kala deklet U13 je v Celju v 
finalu Ilirija premagala Ježi-
co. Tretje mesto je po zmagi 
nad domačo zasedbo Athlete 
A osvojila Jelša Šmarje.

Leškova končala 
kariero
Shante Marie Evans je po 

velikem finalu za medije še 
enkrat povedala, da si želi 
v prihodnosti zaigrati za 
reprezentanco Slovenije, 
medtem ko nas je šokirala 

izjava Zale Lešek. Doseda-
nja članica Athletea se je 
namreč odločila, da zaključi 
košarkarsko kariero. Razlog 
so težave s hrbtom, ki so 
tako velike, da Leškova ne 
more več nadaljevati. Tudi 
tokrat je podpirala doseda-
nje soigralke in se na koncu 
razveselila lovorike.

Slednje je bil pričakovano 
zelo vesel predsednik doma-
čega kluba Borut Kop, ki je 
s športnim direktorjem Uro-
šem Krajncem glavni »mo-
tor« ŽKK Athlete. »Tokrat je 
treba govoriti le o naših de-
kletih. Bile so izvrstne, ko so 
iz sebe izvlekle vse, kar so 
lahko. Ponosni smo na njih 
in tudi na to, da nam je spet 
dobro uspela organizacija 
sklepnega turnirja. Obenem 
smo veseli, da imamo največ 
pokalnih in državnih naslo-
vov. Priznam, da je to delo z 
mladimi košarkaricami pravi 
recept za prihodnost. Daje 
nam dodatno energijo,« je 
veselo razlagal Kop. Vedno 
razigrana Larisa Ocvirk je 
pristavila: »Glede na to, da 
nas je Triglav nedolgo na-
zaj premagal, je bil tokrat 
favorit, ko nismo vedeli, kaj 
pričakovati. A dekleta smo 
pokazala kolektivno igro. 
Bile smo prava ekipa in vse 
se je na koncu pokazalo pri 
rezultatu. Še naprej kažemo, 
da se v Celju odlično dela. 
Smo najmlajša ekipa v zgo-
dovini, a zelo kakovostna in 
verjamem, da bomo iz tekmo 
v tekmo še boljše.« Celjanke 
so že včeraj zvečer odigrale 
domačo tekmo Jadranske 
lige, ko je v Celju gostoval 
Partizan.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Ratejeva že potrdila normo za SP
Začenja se evropsko prvenstvo
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Italijan Peter Fill je zmagal na superveleslalomu za 
svetovni pokal alpskih smučarjev v norveškem Kvit-
fjellu. Drugi je bil Avstrijec Hannes Reichelt, tretji pa 
svetovni prvak Kanadčan Erik Guay. Celjan Martin 
Čater je bil izvrsten šesti, ko je za zmagovalcem zaostal 
le za 44 stotink sekunde.

S tem je prišel do najboljšega rezultata v karieri, saj 
je uvrstitev na prejšnje deveto mesto izboljšal za tri 
mesta. Obenem je bil zelo blizu odra za zmagovalce, 
saj je za Guayem zaostal za 21 stotink. »Tokrat sem bil 
že na vrhu zelo hiter. Vse se je poklopilo, tudi sam sem 
deloval tako, kot je treba. Bil sem sicer malo nervozen, 
ker sem štartal med najboljših 30, ko se mi je vse zdelo 
malo drugače, ampak sem se znal umiriti. Od štarta sem 
šel z vso močjo. Nekaj napak je bilo, ena v spodnjem 
delu, ki pa ni toliko vplivala na čas, kolikor se mi je 
zdelo na progi,« je veselo razlagal Martin Čater, 24-letni 
Celjan, ki je vodilnega Filla močno prestrašil, saj je imel 
po minuti smučanja pri merjenju vmesnega časa le 15 
stotink zaostanka. Do zdaj je bil na superveleslalomih 
najboljši osemnajsti. S šestim rezultatom si je zagotovil 
tudi nastop na finalni tekmi sezone v Aspnu.

MITJA KNEZ

Fabjanovi do treh medalj
Düsseldorf: Na tekmi za veliko nagrado za judoiste in 

judoistke so se odlično odrezali varovanci trenerja Marjana 
Fabjana. Celjski klub Z'dežele Sankaku je osvojil tri medalje. 
Zadnji dan tekmovanja je Mihael Žgank v konkurenci do 90 
kilogramov osvojil tretje mesto, prav tako je bila tretja tudi 
Klara Apotekar med borkami do 78 kg. Tretje mesto si je dan 
prej priborila aktualna olimpijska prvakinja Tina Trstenjak. V 
konkurenci 346 borcev in bork sta Adrian Gomboc in Matjaž 
Trbovc ostala brez uvrstitev.

Polzelani in Laščani potrdili ligo za 
prvaka
Polzela: Košarkarji Hopsov so v domači dvorani na Pol-

zeli v 19. krogu državnega prvenstva premagali Tajfun. 
Bilo je 77:75. Dejan Ćup je za gostitelje dosegel 21 ročk. 
Terme Olimia so v domači dvorani s 85:80 izgubile pro-
ti Unioni Olimpiji. V 19. krogu so košarkarji Rogaške v 
svoji dvorani izgubili proti Heliosu. Domžalčani so bili 
uspešnejši s 76:68. Laški Zlatorog pa je bil uspešen na 
gostovanju pri ekipi Primorske. »Pivovarji« so slavili z 
78:64. Tako Polzelani kot Laščani so potrdili uvrstitev v 
ligo za prvaka.

Napolnili mrežo Sevnice
Rogatec: V prvi slovenski futsal ligi so moštva odigrala 

tekme 17. kroga. Dobovec je prišel do visoke zmage, saj je 

Rekorden proračun 
celjskega kluba
Cinkarna zapira »pipico«

Nogometni klub Celje je 
na novinarski konferen-
ci, ki je trajala skoraj dve 
uri, dokončno in podrob-
no predstavil vlagatelje iz 
Ukrajine. Podjetje K Par-
tners Sport Management 
s.r.o. je v preteklem tednu 
nakazalo prvi obrok svoje-
ga vložka v celjski klub.

Na novinarski konferenci 
so bili prisotni predsednik 
kluba Stevan Đorđević, 
poslovni direktor Zoran 
Podkoritnik in predstavnik 
investitorja Ihor Dedyshyn. 
Konference se je udeležil 
tudi župan Mestne občine 
Celje Bojan Šrot.

Ogromno novosti
Po besedah predsedni-

ka celjskega kluba Steva-
na Đorđevića ukrajinsko 
podjetje K Partners Sport 
Management s.r.o. ni bilo 
prvo, ki je želelo vložiti de-
nar v celjski klub. Že pred 
tem so imeli predstavniki 
kluba začetne pogovore s 
podjetji iz Nemčije in Tu-
nizije. Na drugi strani se 
je zdajšnji investitor pogo-
varjal z velenjskim prvoli-
gašem, vendar do izpeljave 
ni prišlo, saj se je Rudar 
odločil za drugega inve-
stitorja. Ukrajinci so želeli 
sodelovanje s klubom v slo-
venskem prvenstvu in tako 
je sčasoma lani poleti prišlo 
do prvih stikov.

Predstavnik investitorja 
Ihor Dedyshyn je kot ge-
neralni direktor nazadnje 
deloval v nogometnem 
klubu Karpaty Lviv, od 
tam prihajajo tudi trener 
Igor Jovićević, pomočnik 
trenerja Yuriy Beno in di-
rektor transferjev Mykhaylo 

Gulordava. Skupaj z inve-
stitorjem je celjski prvoli-
gaš ustanovil podjetje FC 
Celje, zaključek procesa 
združevanja pa je pome-
nil podpis pogodbe med 
tem podjetjem in klubom. 
FC Celje ima nadzorni od-
bor in dva direktorja, to 
sta Ihor Dedyshyn in Zo-
ran Podkoritnik. Tudi NK 
Celje ima generalnega in 
poslovnega direktorja. Gre 
torej za tesno povezanost in 
prepletenost in zato je tudi 
proračun obeh skupen. S 
sodelovanjem investitorja 
se je povečal za 100 odstot-
kov. Od tega je 250 tisoč 
evrov namenjenih za Aka-
demijo NK Celje – Šolski 
nogometni center. Prora-
čun bo v prihodnje znašal 
1,6 milijona evrov!

»Predstavljam podjetje, ki 
resno zastopa velika podje-
tja iz Ukrajine, s Češke in 
Poljske. Podjetja financirajo 
več projektov v športu. Dol-
go smo preučevali sloven-
ski trg, ker se nam je zdel 
zanimiv, smo se odločili, 
da vložimo denar v celjski 
klub,« je v svojem sicer zelo 
dolgem govoru dejal Ihor 
Dedyshyn. Predrag Joviče-
vić, sicer bratranec trenerja 
Igorja Jovičevića, je postal 
zunanji sodelavec kot vodja 
»skavtinga«.

Kje bodo našli 
denar?
Predstavnik investitorja 

Ihor Dedyshyn je povedal, 
da želijo, da bi klub v pri-
hodnjih letih postal redni 
udeleženec evropskih tek-

movanj, da bi dobro delal 
z domačimi nogometaši 
in da bi izboljšal tudi in-
frastrukturo. Neznanka je 
nova sponzorska pogodba 
s Cinkarno Celje. Vodilni v 
klubu si želijo nadaljnjega 
sodelovanja, a se zdi, da 
je bil februarju njen za-
dnji vložek v celjski klub. 
Do sedaj je Cinkarna Ce-
lje vsako leto prispevala 
300 tisoč evrov. Dosedanji 
proračun niso nikoli v ce-
loti zagotovili sponzorji. 
Tu sta bila Cinkarna Celje 
ali pa s posojilom Darko 
Klarič, zato je vprašanje, 
koliko finančnih sredstev 
bodo sploh lahko zagoto-
vili vodilni domači ljudje. 
Vseskozi poudarjajo, da bo 
polovico zagotovil celjski 
klub, polovico tuji investi-

tor. Predsednik Đorđević je 
med drugim dejal, da bodo 
vodilni v klubu od Cinkarne 
Celje še poizkušali iztržiti 
kakšen vložek.

Prišel tudi Žilnik
Uradno je bil kot novi 

vodja akademije oziroma 
šolskega nogometnega cen-
tra predstavljen Jani Žilnik. 
NK Celje in Šampion bosta 
po dolgih letih in številnih 
pogovorih začela sodelovati. 
»Mislim, da je to velik tre-
nutek za vse ljubitelje nogo-
meta v Celju. Velika zaslu-
ga gre tudi županu Bojanu 
Šrotu, da je predlagal to, za 
kar smo se že nekaj let do-
govarjali, in sicer, da bi NK 
Celje in Šampion morala 
sodelovati za skupne cilje. 
To je eden večjih trenutkov 
mojega delovanja v nogome-
tu,« je v svojem govoru dejal 
zadovoljni Jani Žilnik. Po-
slovnega direktorja Zorana 
Podkoritnika smo vprašali, 
kako je s pogodbami igral-
cev prvega moštva, saj v ja-
snosti krožijo govorice, da 
so podpisali z agencijo, ki 
je tesno povezana z novimi 
ljudmi v klubu. »To je nere-
snično. Z nobeno agencijo 
niso podpisane pogodbe,« 
je dejal Zoran Podkori-
tnik. Predsednik kluba Ste-
van Đorđević pa je jasno 
povedal, da ga moti, kako 
pomembne in zaupne in-
formacije oziroma novice iz 
klubskih pisarn nemudoma 
zaokrožijo po mestu. »V ve-
liko zadovoljstvo in čast mi 
je, da nam je uspela stvar, v 
katero sem zelo prepričan. 
Vesel sem bil, ko sta se v to 
vključila tudi župan Bojan 
Šrot in Mestna občina Celje. 
Zdaj ko so prišli novi ljudje, 
bi lahko dejal, da smo v pri-
merjavi z njimi pravi ama-
terji, a smo do sedaj delali 
zelo dobro, po najboljših 
močeh,« je še med drugim 
dejal Đordević, za katerega 
se zdi, da mu nekdo želi 
»prevrniti« predsedniški 
stolček. Na novinarski kon-
ferenci je vodstvo kluba z 
Janezom Piškom pogodbo 
o sodelovanju podaljšalo do 
konca leta 2019.

Čater do 
rezultata kariere

Smola Celja, sreča 
Rudarja
Prvo moštvo NK Celje je 

odprlo spomladanski del se-
zone in odigralo tekmo 22. 
kroga državnega prvenstva 
v Kopru. Varovanci trenerja 
Igorja Jovičevića so prikazali 
zelo dobro predstavo, pozi-
tivno presenetili svoje privr-
žence, a na koncu iztržili le 
točko, čeprav so si zaslužili 
vse tri. Obračun na Bonifiki 
se je končal z 1:1. Celjane je 
v 41. minuti v vodstvo pope-
ljal Nino Pungaršek, v 55. 
minuti pa je lastno mrežo 
nesrečno zatresel Elvedin 
Džinić.

Velenjski Rudar je bil 
pred domačimi gledalci 
proti Domžalam v povsem 
podrejenem položaju, a se 
mu je nasmehnila sreča. 
Gostje, ki bi lahko slavili 
visoko zmago, so bili zelo 
neučinkoviti. Povedli so v 
49. minuti, ko je zadel Jure 
Balkovec. Domači so srečno 
izenačili tik ob koncu tek-
me. Natančen je bil Domi-
nik Glavina. Celjani bodo 
v soboto gostili Radomlje, 
medtem ko bodo Velenjča-
ni v nedeljo gostovali pri 
Olimpiji.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA

NA KRATKO
Sevnico, ki je v Rogatcu sicer povedla z 1:0, v domači dvo-
rani premagal s 6:1. S štirimi goli se je izkazal Josip Jurić. 
Po enkrat sta za ekipo trenerja Andreja Dobovičnika zadela 
Rok Rednak in Sebastjan Drobne. Dobovec je pred zadnjim 
krogom rednega dela sezone na petem mestu. S točko zao-
stanka za Oplastom in dvema za Bronxom.

Še dva kroga
Celje: Rokometaši Celja Pivovarne Laško so v 12. krogu 

evropske lige prvakov v gosteh izgubili proti makedon-
skemu Vardarju iz Skopja s 35:30. Makedonska zasedba, 
vodilna v skupini B, je »pivovarjem« prizadejala sedmi 
letošnji poraz, a kljub temu še ostajajo možnosti za pre-
boj v osmino finala. Vse bo jasno v preostalih dveh kro-
gih. Celjani bodo danes (19.00) v dvorani Zlatorog gostili 
nemški Rhein - Neckar Löwen. Velenjsko Gorenje je bilo 
poraženo v 18. krogu regionalne lige Seha proti beloru-
skemu Meškovu iz Bresta, ki je v Rdeči dvorani slavil s 
37:34. Velenjska ekipa je doživela že dvanajsti poraz v 
regionalnem tekmovanju. Gorenje je na osmem mestu v 
desetčlanski ligi, za njim sta le slovaški Tatran iz Prešova 
in Izviđač iz BiH.

Padli rdeče-beli
Celje: Hokejiste ECE Celje so v državnem prvenstvu dose-

gli novo zmago. V ledeni dvorani celjskega mestnega parka 
so s 5:3 premagali beograjsko Crveno zvezdo. Za zasedbo 
trenerja Roka Rojška je dva gola dosegel Davor Rakanovič, 
po enkrat so bili uspešni Rok Leber, Aljaž Ogrizek in Miha 
Mercina.

(MiK)

Predstavnik investitorja Ihor Dedyshyn (desno) in predsednik NK Celje Stevan Đorđević

Janiju Žilniku se je uresničila 
dolgoletna želja o sodelovanju z 
Nogometnim klubom Celje.
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

ŠKODO octavio tdi limuzina, letnik 2006, 
prodam ali menjam za drug manjši 
avto. Telefon 041 371-459.� 352

MERCEDES 508 kiper, hidravlični volan, 
v dobrem stanju, registracija potekla, 
prodam. Telefon 070 738-979.� 385

KUPIM

OSEBNO vozilo od letnika 1998 naprej, 
celo, poškodovano ali v okvari, za 
lastno uporabo, kupim. Telefon 031 
783-047.� 59

STROJI

PRODAM

ČELNI nakladalec za traktor Universal, 
hidravlični dvig za Sip spider 350 ter 
vile za bale, enojne in dvojne, prodam. 
Telefon 041 999-910.� p

ZADNJI traktorski nakladalec za gnoj Leon 
450 prodam. Telefon 041 967-685.
� 383

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Torpedo, Što-
re, Univerzal ali Tomo Vinkovič, letnik 
in model nista pomembna, ter ostalo 
kmetijsko mehanizacijo kupim. Telefon 
031 562-809.� p

Naročniki Novega tednika boste lahko naročniške ugodnosti za leto 
2017 – 4 male oglase v Novem tedniku do 10 besed in 2 čestitki s 50-od-
stotnim popustom na Radiu Celju – izkoristili izključno s svojo naročniško 
kartico ali naročniško položnico in s svojim osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lahko koristijo samo naroč-
niki Novega tednika, ki imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto ne prenašajo.
Uredništvo NT&RC

1XXXXŠt. 9, 2. marec 2017

JAVNI VRTCI
Mestne občine Celje

obveščamo, da bo

VPIS OTROK NOVINCEV
za šolsko leto 2017/18

od 6. do 17. marca 2017
 Starši lahko vpišete otroke v vrtce:

VRTEC ANICE ČERNEJEVE CELJE
 vsak delovni dan od 8. do 15. ure.
 VPISUJEMO V ENOTI:
 SONCE, Kajuhova ulica 5 Tel.: 03 428 64 57
 E-pošta: vrtec.anice-cernejeve@guest.arnes.si
 Spletne strani: www.vrtec-anice-cernejeve.si

VRTEC TONČKE ČEČEVE
 vsak delovni dan od 8. do 15. ure.
 VPISUJEMO V ENOTI: 
 GABERJE, Mariborska cesta 43A Tel.: 03 425 70 36
 E-pošta: vrtec.toncke.ceceve@siol.net
 Spletne strani: www.vrtec-toncke-ceceve.si

VRTEC ZARJA CELJE
 vsak delovni dan od 8. do 15. ure.
 VPISUJEMO V ENOTI:
 ŽIŽ ŽAV, Zagajškova ulica 8 Tel.: 03 426 64 00
 E-pošta: vrtec.ce-zarja@guest.arnes.si
 Spletne strani: www.vrtec-zarja.si
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

ZETOR proksima plus 110 kupim. Telefon 
031 271-893.� 371

POSEST

PRODAM

CELJE. Prodamo enostanovanjsko moder-
no zasnovano dobro ohranjeno hišo. 
Cena po dogovoru. Telefon (03) 548-
5424.� 238

NOVEJŠO 4-stanovanjsko opremljeno 
hišo s posebnim vhodom, 5 km od 
avtoceste Ljubljana–Maribor, ugodno 
prodam zaradi bolezni. Cena, ogled po 
dogovoru. Telefon 041 473-283.�322

V ŠTORAH prodam opremljeno hišo. Tele-
fon 041 697-247.� 353

NA mirni, sončni lokaciji, 10 km iz Šentjur-
ja prodam nedograjen bivalni vikend, 
približno 135 m², s sadovnjakom, z 
vrtom, nekaj gozda, voda, elektrika. 
Telefon 051 619-093 ali 041 736-147.
� 378

KUPIM

HIŠO ali kmetijo v Laškem in bližnji okolici 
kupim. Telefon 051 785-280.� p

STANOVANJE

ODDAM

KRISTAN Vrh 48. Oddam dve opremljeni 
stanovanji (60 in 37 m²). Telefon 031 
755-379.� 323

V CELJU oddam opremljeno dvosobno sta-
novanje in sobo za eno osebo. Vhod 
posebej. Telefon 041 650-737.� 377

ENOSOBNO opremljeno stanovanje v Voj-
kovi ulici v Celju, v pritličju, oddam. 
Telefon (03) 5414-209, 041 213-601.
� 360

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK za centralno ogrevanje, dolžina 
štedilnika 120 cm, priklop na dimnik je 
desni, stranski, ima vgrajen nov grelec 
(kotel), po obnovi še ni bil zakurjen, 
prodam. Telefon 041 243-089.� 361

NOVO mizo za jedilnico, belo, visok sijaj, 
velikost 160 x 90 x 75, prodam. Tele-
fon 031 625-384.� 370

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481.� p

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, prodamo. 
Zbiramo naročila za breje svinje mla-
dice. Možna dostava (domača hrana). 
Telefon 031 311-476.� p

PRAŠIČE, težke od 110 do 140 kg, mesni 
tip, ugodno prodamo. Možna tudi do-
stava. Telefon 041 455-732.� 291

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Ob nakupu 
10 kokošk podarimo petelina. Živali so 
redno cepljene in nimajo odščipnjenih 
kljunov, zato so primerne za kmečko 
rejo. Na zalogi so tudi beli težki piščan-
ci za dopitanje. Kmetija Lešer, Lopata 
55, Celje, telefon 031 461-798, 041 
763-800, 051 379-031, (03) 5471-
244.� p

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� n

DVA bikca simentalca, težka 280 kg, stara 
6 mesecev, prodam. Telefon 041 233-
973.� 342

MLADIČKE pasme veliki švicarski plan-
šarski pes prodam. Rezervirajte po 
telefonu 051 629-605.� 365

KRAVO simentalko, v 9. mesecu brejosti, 
prodam. Telefon (03) 5461-380.�350

BURSKE mladice z rodovnikom prodam. 
Telefon 041 649-414.� Š�114

TELICO simentalko, brejo šest mesecev in 
pol, prodam. Telefon 031 283-753.
� 367

DVE čb telički, stari 4 in 5 mesecev ter 4 čb 
bikce, stare en mesec in več, prodam. 
Telefon 040 785-558.� 380

DVA bikca simentalca, težka po 250 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055.�Š�115

BIKA, križanca, težkega 200 kg, zelo le-
pega, prodam. Telefon 051 324-356.
� 384

BIKA, težkega 360 kg in in telico, težko 
210 kg, oba simentalca. Prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 763-700.
� 386

VEČ brejih krav, pasma limuzin, simental-
ke, živali so pašne in iz ekološke reje, 
prodam. Informacije po telefonu 041 
290-750.� 375

KUPIM

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286.� Š�150

TELICE za nadaljnjo rejo, težke približno 
200 kg, kupim. Telefon 041 324-989.
� 340

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

SENO v kockah, v okolici Laškega, količina 
in cena po dogovoru. Prodam. Telefon 
031 341-189.� 319

VINO, belo, polsuho, kakovostno, ugodno 
prodam. Telefon 031 815-897.� 347

SENO v kockah in rinfuzi prodam. Telefon 
041 681-732.� 349

OKROGLE bale sena, prva košnja in sila-
žne bale, druga košnja, okolica Celja, 
prodam po ugodni ceni. Telefon 041 
552-143.� 368

SENO, otavo, eno nakladalko in vino, iza-
bela, jurka, ugodno prodam. Telefon 
070 272-659.� 369
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Ne moremo doumeti, 
ne moremo razumeti, 

zakaj se usoda 
tako kruto igra, 
da naše drage 

iztrga s tega sveta, 
v naših srcih hudo 

bolečino zada, 
ki se je nikakor 
zaceliti ne da.

28. februarja je minilo deset žalostnih let, kar nas je 
zapustil naš dragi Ivan.

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu 
prižigate sveče in ga ohranjate v lepem in trajnem 

spominu.
Njegovi najdražji: žena Mojca, sinova Darko in 

Uroš ter ostalo sorodstvo
207

IVANU PUKMAJSTRU
iz Trnovelj pri Socki

V  S P O M I N

Tiho sedaj si odšla, 
kot lepa misel, ki mine, 

nam pa pustila si le 
najlepše spomine.

Z A H VA L A

V 87. letu nas je zapustila 
draga mama, stara mama, 
sestra, teta, tašča in dobra 

soseda

MARIJA BOBEK
z Brda 13

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izrečena sožalja, darovane sveče in svete 
maše, sodelavcem kolektiva Štore Steel in DU Lipa 
Štore, osebju ZD Planina, gastro oddelku SB Celje, 

gospodu Vengustu in pogrebni službi Žalujka.

Žalujoči vsi njeni
p

Sporočamo žalostno vest, da je sklenil svojo 
življenjsko pot upokojeni zdravnik in dolgoletni 

direktor ZD Šentjur

primarij

IVAN 
MOSER,

dr. med.,
specialist splošne medicine

Spoštovanega in cenjenega zdravnika in sodelavca 
bomo ohranili v lepem spominu.

Zdravstveni dom Šentjur

n

- CASINO FARAON CELJE, Ljubljanska cesta 39, 3000 Celje – Ob 
nakupu POP lističa (promocijski) v vrednosti 50 eur vam podarimo 
POP listič (promocijski) v vrednosti 5 eur. Ob nakupu POP lističa 
(promocijski) v vrednosti 100 eur vam podarimo POP listič (promo-
cijski) v vrednosti 10 eur.

- FOTO RIZMAL, Mariborska c. 1, 3000 Celje – 10% popust velja 
za storitve

- CELJSKA MOHORJEVA DRUŽBA - MOHORJEVA KNJIGARNA, 
Prešernova ulica 23, 3000 Celje, telefon: 03 490 14 20, e-pošta: knji-
garna-ce@celjska-mohorjeva.si, 5% popust na knjižne izdaje celjske 
Mohorjeve družbe, razen na nove knjige.

- CELJSKA KOČA, www.celjska-koca.si, telefon 041 718 274, nudi 
ob izposoji enega kolesa (gorskega ali električnega) drugega brez-
plačno.

- SKINAUT STORITVE, SIMON JEZERNIK, S.P., Vrunčeva 10, Ce-
lje - 10% popust

- Lai Thai, Tajska masaža Kenika Sripanha, s.p. Zagata 6, 3000  
Celje. Več vrst različnih  masaž,

20% popust na vse. Tel: 051 611 078
- SLADA, D.O.O., Plinarniška 4, 3000 Celje, vse za ogrevanje in 

vodovod, tel.: 03 490 47 70, GSM 051 626 793 - 10% popust.
- MERZELJ Jerica Merzelj Gojznikar, s.p., Dimniki Merzelj- izde-

lovanje dimnikov, izdelki iz inox pločevine, Kaplja vas 46, Prebold  
- 10% popust pri nakupu njihovih izdelkov

- TOP-FIT D.O.O., Ipavčeva ulica 22, Celje – 10% popust
- AVTO SAFIR, PROFESIONALNO POLIRANJE IN GLOBINSKO 

ČIŠČENJE AVTOMOBILA, Jolanda Salamon s.p., Delavnica: PGD 
Celje - Gaberje, Mariborska cesta 80/b, 3000 Celje. Telefon: 041-
698-283. www.avtosafir.com - 10% popust na vse svoje storitve

- OPTIKA TERŽAN d.o.o., Mariborska 54, Celje,
tel.: 03/491-38-00. 10% popust ob nakupu korekcijskih in
sončnih očal (popusti se ne seštevajo)

Naročniki časopisa ste deležni številnih ugodnosti, ki jih lahko izkoristite s kartico ugodnosti kluba naročnikov Novega tednika. Ne samo, da 
lahko s kartico izkoristite možnost objave štirih brezplačnih malih oglasov v časopisu (do 10 besed) in dveh čestitk na Radiu Celje s 50-odstotnim 
popustom. Ker ste član kluba naročnikov, lahko s kartico izkoristite tudi številne popuste v trgovinah in lokalih, ki jih najdete na spodnjem seznamu.

izposoja kolesa

1+1 GRATIS

Popusti iz posebnih akcij se ne 
seštevajo s popustom na kartici

Poroke
Šentjur
Poročila sta se: Mojca BO-

BEK iz Zlatko OBREZ, oba iz 
Jakoba pri Šentjurju.

Žalec
Poročila sta se: Žana BA-

SLE iz Migojnic in Rožle 
PENCA iz Celja.

Smrti
Celje
Umrli so: Karol CVETKO-

VIČ iz Zabukovice, 83 let, 
Vincenc OCVIRK iz Prekope, 
90 let, Ana BREG iz Maribo-
ra, 89 let, Jožef VRHOVŠEK iz 
Celja, 92 let, Danijel KRALJ iz 
Celja, 77 let, Ivan RAJNIŠ iz 
Šentjanža nad Štorami, 65 let, 
Jernej DOBROTINŠEK iz Ce-
lja, 68 let, Vincencij APNAR 
iz Celja, 95 let, Ivanka MA-
TJAŠIČ iz Celja, 85 let, Kata-
rina VERHOVŠEK iz Kompol, 
85 let, Janez SKARLOVNIK iz 
Velenja, 91 let, Jožefa ŽOHAR 
iz Sv. Lovrenca pri Preboldu, 
91 let, Marija VATOVEC iz 
Gorice pri Šmartnem, 68 let, 
Erna DIMEC iz Teharij, 75 let, 
Stanislav MEŠKO iz Laškega, 
73 let.

Laško
Umrli so: Dominik ŠTUR-

BEJ iz Drešinje vasi, 86 let, 
Janez HRASTNIK iz Paneč, 
76 let, Julijana POLANC iz 
Reke, 90 let.

Šentjur pri Celju
Umrli sta: Angela PEVEC 

iz Slatine pri Ponikvi, 61 let, 
Marija BOBEK iz Brda, 86 let.

Žalec
Umrli so: Frančišek 

PUNCER iz Letuša, 86 let, 
Roman PLOŠTAJNER iz 
Šempetra v Savinjski dolini, 
57 let, Angela MEDVED iz 
Grajske vasi, 85 let, Amalija 
PAVLINC s Polzele, 86 let, 
Ana STOJANŠEK iz Podvr-
ha, 84 let.

DOMAČO na zraku sušeno koruzo prodam. 
Telefon 041 271-038.� 382

OSTALO

PRODAM

BUKOVA metrska ali kratko nažagana 
drva ugodno prodam. Možna tudi 
dostava. Telefon 051 614-316.� p

DRVA, dolga v hlodih, bukev in hrast, z 
dostavo, prodam. Telefon 040 211-
346.� p

ULEŽAN hlevski gnoj, kompost za vrtove, 
15 okroglih bal, skobeljni stroj in gumi 
voz ugodno prodam. Telefon 031 755-
899.� 351

TRAKTORSKE gume 28/11, mlin na po-
končne kamne, skrinje za žito, več 
omar in starinske podobe prodam. 
Telefon 031 755-899.� 351

KUPIM

LES na štoru ali ob cesti kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 041 506-958.� 366

ZMENKI
MLAD fant (36) želi spoznati dekle za 

skupno preživljanje prostega časa in 
druženje. Telefon 041 371-459.� 352

TRGOVINA Conrad Electronic zaposli pro-
dajalca. Obvezne izkušnje s področja 
informatike, elektronike in tehnike. 
Informacije: info@edicom.si.� n

IŠČEM delo čistilke. Okolica Celja. Sem 
zelo pridna. Telefon 051 325-474.�374

RAZNO
IZVAJAMO posek, spravilo in odkup vseh 

vrst lesa. Telefon 040 211-346. Sima 
les, Zagorje 31, Lesično.� 275

IŠČEM strokovnjaka za popravilo staro-
dobnika znamke Ford T, letnik 1926. 
Za pošteno opravljeno delo dobro 
plačam. Dogovor po telefonu 051 
647-077.� 364

GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Anton Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, 
telefon 541-5011, 041 531-976.� 381

ZAPOSLITEV
IŠČEMO osebo z izkušnjami za delo v sti-

mulativnem kolektivu mladih v baru 
Pišek na Lopati 17 v Celju. Zainteresi-
rani, pokličite telefonsko številko 041 
945-118.� p
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TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. ED SHEERAN - SHAPE OF YOU (5)
 2. CHAINSMOKERS – PARIS (4)
 3. LIFE OF DILLON - SEX FOR

BREAKFAST (3)
 4. JP COOPER - SEPTEMBER

SONG (5)
 5. DEPECHE MODE - WHERE’S

THE REVOLUTION (2)
 6. JAMIROQUAI – AUTOMATON (3)
 7. KINGS OF LEON - FIND ME (4)
 8. KATY PERRY - CHAINED TO

THE RHYTHM (1)
 9. TOKIO HOTEL - WHAT IF (2)
 10. JAMES BLUNT - LOVE ME

BETTER (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. NINA PUŠLAR FEAT. JAN

PLESTENJAK - TEBE IMAM (4)
 2. NEISHA - MARILYN MONROE (2)
 3. SWEETSOLOGY - POIŠČI

NAVDIH (4)
 4. BOHEM - BALADA O NJEJ (3)
 5. ŠANK ROCK - NEKAJ VEČ (5)
 6. CLEMENS - TOK TI SEDE (1)
 7. MONOLITS - ROKA V ROKI (5)
 8. FLIRRT – KRISTINA (3)
 9. PETER LOVŠIN IN BIG

FOOT MAMA - TI LAHKO (2)
 10. PLIŠ – RAJ (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
LINKIN PARK - HEAVY
MEGHAN TRAINOR - I’M A LADY

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
OMAR NABER - ON MY WAY
NIKA ZORJAN - FSE

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Ans. Lojzeta Slaka: Deželica sonca 
in grozdja

 2. Beneški fantje: Rdeči cvet
 3. Stanka Kovačič: Prinesi mi rože
 4. Ans. Toneta Kmetca: Očka moj, 

očka moj
 5. Ans. Maksa Kumra: Na pustnem 

plesu

D O G O D K I
M E D  2 . 3 . i n  9 .  3 .   2 0 1 7

PETEK,
3. marec,
ob 17.uri

 TOREK,
7. marec,
ob 17. uri

GLASBA FILM
Uporaba konoplje v medicinske namene
Predava mag. Nina Kovaèiè

PONEDELJEK,
6. marec,
ob 17.00

LEVSTIKOVA DVORANA
Odprtje razstave in predavanje o življenju 
Vojnièanke Doroteje Hauser

ÈETRTEK,
2. marec,
ob 18. uri

foto: 
Rajko Vodišek

ÈETRTEK,
9. marec,
ob 17. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
Transmisijska meditacija 
Predava Mira Iskraè 

ÈETRTEK,
2. marec,
ob 10. uri

SREDA,
8. marec,
ob 17. uri

GLASBA FILM
Ali lahko danes še sploh kaj poènemo s filozofijo?
Predava mag. Tatjana Rozman

SREDA,
8. marec,
ob 17. uri

KNJIŽNICA DOBRNA
Pravljiène dogodivšèine 
s pravljièarko Mileno 

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljiène dogodivšèine 
s pravljièarko Dragico

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

ÈETRTEK,
9. marec,
ob 10. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
Z branjem do zvezd
Gost bo Evald Flisar 
Z gostom se bo pogovarjal Kristian Koželj

Kulturne 
prireditve
ČETRTEK, 2. 3.

17.00 Galerija Mozirje
Marijana Verbuč
odprtje razstave ob 
slikarkinem jubileju; 
avtorico bo predstavila 
mag. Milena Koren Božiček

18.00 Velika galerija Doma 
kulture Slovenske Konjice
Predaja duši
odprtje razstave grafi k 
in kolažev akademske 
ustvarjalke Nike Božič

18.00 Osrednja knjižnica Celje
Z branjem do zvezd
gost: Evald Flisar; vstop 
prost

Spored od 2. 3. do 8. 3.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Dežela La La – muzikal, kome-
dija
od četrtka do srede: 18.20
John Wick 2 – akcijski, triler
od četrtka do srede: 18.15, 20.50
Kong: Otok lobanj – pustolo-
vski, fantazijski, 3D
sreda: 20.40
Krogi – grozljivka
petek, sobota: 22.30
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.50
sobota, nedelja: 13.30, 15.50
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh., 3D
sobota, nedelja: 14.15
Lev: Dolga pot domov – biograf-
ski, drama
od četrtka do srede: 16.30, 20.10
Logan: Wolverine – akcijski, 
fantazijski
četrtek: 18.30, 20.00, 21.10
od petka do srede: 18.30, 19.50, 
21.10
Manchester by the Sea – drama
od četrtka do srede: 21.00
Maša in Medved – animirani, 
sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.00, 17.05
sobota, nedelja: 13.50, 14.30, 
16.00, 17.05
Petdeset odtenkov teme – dra-
ma, erotični
četrtek: 17.40, 19.10, 20.15, 21.30
petek, sobota: 17.40, 19.10, 
20.00, 21.30, 22.20
nedelja, ponedeljek, torek, sre-
da: 17.40, 19.10, 20.00, 21.30
Pr' Hostar – kmedija, satira
četrtek: 17.30
od petka do srede: 18.00
Snežna kraljica 3: Ogenj in led 
– animirani, sinh.
četrtek, petek: 15.30, 17.20
sobota, nedelja: 13.40, 
14.40,15.30, 17.20
ponedeljek, torek, sreda: 15.30, 
17.20
T2: Trainspotting – drama, ko-
medija
petek, sobota: 15.40, 22.25
nedelja, ponedeljek, torek, sre-
da: 15.40
Udari kot dedec – komedija
od četrtka do torka: 18.10, 20.40
sreda: 18.10
Vrabček Richard – animirani, 
pustolovski, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.30
sobota, nedelja: 15.15, 16.30
Zapoj – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.10
sobota, nedelja: 14.00, 16.10
xXx: Reaktiviran – akcijski
od četrtka do srede: 18.50

PETEK
18.00 Ona – drama
20.00 Lev: Dolga pot domov – 
biografski, drama
SOBOTA
17.00 Vaiana – animirana pusto-
lovščina
19.00 Lev: Dolga pot domov – 
biografski, drama
NEDELJA
18.00 Ona – drama
20.00 Lev: Dolga pot domov – 
biografski, drama
TOREK
10.00 Srebrno platno: Čisto 
nova zaveza – komedija
19.00 Lev: Dolga pot domov – 
biografski, drama
SREDA
19.00 Ona – drama

PETEK
18.00 Manchester by the Sea – 
drama
18.15 A je to: Pat in Mat – animi-
rana komedija brez teksta
20.00 Toni Erdmann – komična 
drama

20.30 Udari kot dedec – kome-
dija
22.10 Petdeset odtenkov teme – 
romantična drama
SOBOTA
18.00 Udari kot dedec – kome-
dija
18.15 A je to: Pat in Mat – animi-
rana komedija brez teksta
19.45 Petdeset odtenkov teme 
– romantična drama
20.00 Toni Erdmann – komična 
drama
22.00 Krogi – grozljivka
NEDELJA
16.00 Lego Batman fi lm – ani-
mirani, sinh., 3D
17.00 A je to: Pat in Mat – animi-
rana komedija brez teksta
18.00 Petdeset odtenkov teme 
– romantična drama
19.00 Toni Erdmann – komična 
drama
20.15 Manchester by the Sea – 
drama
PONEDELJEK
17.30 Krogi – grozljivka
20.00 Anina provizija – triler, 
kriminalka

19.00 Glasbena šola Velenje
Večer 3. U
razstava in koncert dijakov 
3. letnika Umetniške 
gimnazije Velenje

19.30 SLG Celje
Jera Ivanc: Še vedno 
mame
SiTi Teater BTC in Kreker; 
odprtje festivala Dnevi 
komedije

PETEK, 3. 3.

18.00 Axx. On. M. in Galerija 
Nika Ignjatiča Celje
Avatar
odprtje razstave umetnice 
Jasne Klare Kozar

18.00 Celjski dom
Rock the city
glasbeni festival celjskih 
in okoliških alternativnih 
skupin; tudi v soboto ob 
istem času

19.00 Galerija Kvartirna hiša 
Celje
Colour fi elds
odprtje slikarske razstave 
Elisabette Bacci

19.30 Gledališče Zarja Celje
Isidor Štor: Božanska 
komedija
gledališka predstava v 
izvedbi Gledališča Zarja 
Celje

19.30 SLG Celje
The Tiger Lillies, 
Julian Crouch, Phelim 
McDermot: Peter Kušter
SNG Nova Gorica; Dnevi 
komedije

19.30 Glasbena šola Velenje
Aleksander Gadžijev, 
klavir
koncert, abonma Klasika 
(5), A la carte in izven

21.00 Max klub Velenje
Skupina Nude
koncert

ČETRTEK, 2. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP

PETEK, 3. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 8.45 Poročilo 

PU Celje, 10.00 Novice, 
11.15 Radi ste jih poslu-
šali, 12.00 Novice, 12.15 
Od petka do petka, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 Re-
gijske novice, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Poglejte v zvezde z Gor-
dano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbene-
ga gurmana, 24.00 SNOP

SOBOTA, 4. marec

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 9.15 Otroški radio, 
10.00 Novice, 11.00 Kul-
turni mozaik, 11.20 Ku-
hajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Te-
denski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja),18.00 
Lestvica - 20 vročih Radia 
Celje, 19.00 Novice, 24.00 
SNOP

NEDELJA, 5. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Jelka Godec, 
11.15 Tedenski osir – pono-
vitev, 12.00 Novice, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 18.00 
Pesem slovenske dežele, 
24.00 SNOP

PONEDELJEK,
6. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 

OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Predstavitev skladb za me-
lodije tedna, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo špor-
tno dopoldne, 12.00 No-
vice, 12.15 Vaš zakaj, naš 
zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo sklad-
be tedna, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Jelka Godec, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP

TOREK, 7. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Stetoskop, 10.00 Novice, 
12.00 Novice, 12.15 Male 
živali, velike ljubezni, 
13.00 Kulturni mozaik, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Gospodarski utrip regije, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Strokovnjak svetuje, 
19.00 Novice, 19.15 Male 
živali, velike ljubezni, po-
novitev, 24.00 SNOP

SREDA, 8. marec

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.15 
Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni moza-
ik, 13.20 Mali O – pošta, 
13.30 Mali O – klici, 14.00 
Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 16.20 
Filmsko platno, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Pop čvek, 19.00 Novice, 
19.15 Zeleni val, ponovitev, 
24.00 SNOP
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Eva 
Popovič, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, Bojan Pilih, 
Kristina Šuhel, Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

SOBOTA, 4. 3.

9.30 Dom kulture Velenje
Sapramiška
lutkovna predstava 
Lutkovnega gledališča 
Ljubljana; Mini Pikin 
abonma(4) in Mega 
abonma

11.00 Dom kulture Velenje
Sapramiška
lutkovna predstava 
Lutkovnega gledališča 
Ljubljana

17.00 Celjska kulturnica
Veliki dobrodušni 
velikan
lutkovna predstava 
v izvedbi Škratovega 
lutkovnega gledališča Celje

19.30 SLG Celje
Peter Quilter: Glorious!
Drama SNG Maribor v 
sodelovanju z Opero SNG 
Maribor; Dnevi komedije

19.30 SLG Celje
Henrik Ibsen: Nora ali 
hiša za lutke
abonma po posebnem 
razporedu in izven

20.00 Dvorana KUD Ljubečna
Ženske na robu
predstava za odrasle, 
abonma in izven

NEDELJA, 5. 3.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

16.00 Dom sv. Jožefa Celje
Izgubljeni sin
uprizoritev svetopisemske 
zgodbe z aktualizacijo; 
v izvedbi mladih članov 
gledališke skupine Lilija iz 
Laškega

16.00 Večnamenski prostor 
OŠ Antona Bezenška 
Frankolovo
Ostanimo prijatelji
srečanje narodnozabavnih 
ansamblov

17.00 Dom kulture Velenje
Butelj za večerjo
komedija KUD Visoko

18.00 Dvorana KUD Ljubečna
Igralska vreča je polna 
zgodb
predstava za otroke

19.30 Dom kulture Velenje
Trio
komedija Gledališča Koper; 
Zeleni abonma (6), A la 
carte in izven

PONEDELJEK, 6. 3.

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Škarjerezi Vojničanke 
Doroteje Hauser in 
grafike po njenih motivih
odprtje razstave ob 
140-letnici rojstva; 
avtor Jože Žlaus, sledi 
predavanje

17.00 Kulturni dom Šmarje pri 
Jelšah
Smradek
gledališka predstava v 
izvedbi Gledališke skupine 
Podčetrtek

18.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Ko imajo hormoni žur
predstavitev knjige Minke 
Gantar

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Urnebes
predstavitev knjige Iztoka 
Vrenčurja

19.30 Dom kulture Velenje
Ponorela lokomotiva
drama – kriminalka SNG 
Drama Ljubljana; beli 
abonma(5), A la Carte in 
izven

TOREK, 7. 3.

18.00 Antika Celje
Kar ustvariš, ostane. 
Svetu cvet. Tebi rane.
knjigo bo predstavila Vita 
Mavrič

SREDA, 8. 3.

10.00 Velenjski grad
Brezplačen ogled Muzeja 
Velenje za ženske

19.00 Športna dvorana Vojnik
Cvetje v jeseni
slovenski muzikal

19.00 Dvorana Centra Nova 
Velenje
Čaj za dve
gledališka predstava 
Gledališke skupine KD 
Lepa Njiva ob 8. marcu

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Popsesllish s Klapo 
Kampanel
koncert

Ostale 
prireditve
ČETRTEK, 2. 3.

8.00 Podčetrtek
Četrtkov sejem

13.30 Mestna knjižnica Velenje
Branje je potovanje
bralni krožek za najstnike 
bosta vodili Andreja Kac in 
Edita Prah

16.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Zaprašeni hmelj
srečanje knjižnično-
bralnega kluba

18.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Kaj nam prinašajo 
spremembe v zdravstvu?
gostji javne predstavitve 
sta Milojka Kolar Celarc in 
Sandra Tušar

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Moja in tvoja duševna 
motnja: Depresija
predavatelj: mag. Drago 
Tacol, univ. dipl. psih.

PETEK, 3. 3.

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Transmisijska meditacija: 
Pot modrosti in notranje 
svobode
predava Mira Iskrač v 
okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Ljudska univerza Celje
Kulinarična razstava z 
Neo Likar
razstava ilustracij s 
prepletom »foodija« 
kulinarične performarke 
Ivane Ristić

20.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Kavarniški večer
literarni jam session

SOBOTA, 4. 3.

7.00 Ploščad Centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

8.00 Gotovlje
Kmečka tržnica pod 
stoletnimi lipami

9.00 Dvorana Centra Nova 
Velenje
V akcijo, telo!
gledališko delavnico bo 
vodil Marko Mandić

10.00 Branibor club Celje
Otroške ustvarjalne 
delavnice
starši na kavo, otroci na 
zabavo; vstop prost

NEDELJA, 5. 3.

11.00 Citycenter Celje
Kako sta Bibi in Gusti 
sipala srečo
pravljica v otroškem parku 
Džungla

PONEDELJEK, 6. 3.

10.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Sejem knjig

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, interaktivne, 
kukarske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice, 
družabne in športne igre …

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom 
starejšim od treh let; 
pripovedovala bo Maruška 
Škoda

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
voditeljici: Metka Klevišar, 
dr. med. in Julka Žagar, 
dr. med.

17.00 Osnovna šola Petrovče
Pravljične minute in 
ustvarjalnica

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura

18.00 Mladinski center Velenje
Glasbeno popotovanje 
iz samega sebe z 
inštrumenti iz celega 
sveta

19.00 Narodni dom Celje
Besede miru
video prireditev o 
notranjem miru, o katerem 
govori Prem Rawat; vstop 
prost

TOREK, 7. 3.

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Cikel zdravstvenih 
predavanj: Koža – naše 
ogledalo
predava Slobodan 
Vujasinović, dr. med.

17.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Kaligrafija z Natalijo 
Resnik Gavez

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta – Urica 
brezskrbnega smeha
ustvarjalnica za otroke in 
starše

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Zavedanje je moč
predstavitev knjige Elene 
Sofie Seničar, intuitivne 
terapevtke

18.00 Dom kulture Svoboda 
Griže
Prireditve ob 
mednarodnem dnevu 
žena

18.00 Velenjski grad
Predstavitev novih 
spominkov in darilc 
Muzeja Velenje

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Vzgoja partnerskega 
odnosa za vzgojo otroka
predavateljica: Jasmina 
Kristovič

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Namibija, Bocvana in 
Viktorijini slapovi
potopisno predavanje 
Andreje Avberšek

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Dom – gnezdo naše 
življenjske energije
o energijah doma bosta 
govorila Marta Svetina 
Veder in Vlado Blagus

SREDA, 8. 3.

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine z 
Dragico

17.00 Knjižnica Rogatec
Ježkove pravljice
poslušanje pravljice in 
ustvarjanje na temo za 
najmlajše

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic
pripovedovala bo Metka 
Pivk Srdič

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Jaz + ti = midva
predavanje Mance Rampre

Dobrodelne 
prireditve
ČETRTEK, 2. 3.

19.00 Mestni kino Metropol
Junaki današnjega časa
dobrodelna debata z 
Darkom Đurićem, Petro 
Greiner, Nežko Poljanšek, 
Simono Levec in Jankom 
Šoparjem; dobrodelni 
prispevki so namenjeni 
dečku Svitu, ki odhaja na 
zdravljenje v Peru

PONEDELJEK, 6. 3.

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Z roko v roki
dobrodelni koncert 
Dekanijske Karitas 
Petrovče

Razstave

Stari grad Celje, stolp nad 
Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana; do nadaljnjega; 
Prostorska postavitev Marka 
Požlepa Svetlikanje prekletih 2. 
del – fragmentacije zgodovine; 
do preklica

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

AQ galerija Celje: razstava 
Lile Prap in Gorazda Tratnika: 
Dva pogleda; do 3. 3.

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: Osemdeseta@
Celje 1980-1989; do preklica

Muzej novejše zgodovine Ce-
lje: fotografska razstava Koreni-
ne, avtorja Vinka Skaleta; do 2. 4.

Upravna zgradba tovarne 
Etol Škofja vas: razstava ume-
tniške fotografije Jureta Krava-
nje; do 30. 4.

Dom sv. Jožefa Celje: foto-
grafska razstava Terra sencata 
avtorja Marka Freliha; do 30. 4.

Železarski muzej Teharje: 
Skupinska fotografska razstava; 
do 30. 3.

Avla Splošne bolnišnice Ce-
lje: razstava Svetovni dan ledvic 
ter Praznik žena in materinski 
dan, gradivo dijakov Srednje 
zdravstvene šole Celje; do 31. 3.

Medobčinska splošna knji-
žnica Žalec: razstava Portreti 
slovenskega Parnasa; do 31. 3.

Galerija Velenje: razstava Ar-
jana Pregla, 1000 besed in druge 
slike; do 4. 3.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravi-
liški turizem

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Brlog igrač

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti
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Foto: GrupA
FOTO TEDNA Koliko ste jih pa vi pojedli na pustni torek?

Pred 170 leti je skozi naše kra-
je pripeljal prvi vlak. Železnica 
je prej nepomembno podeželje 
umestila na evropski zemljevid. 
»In komaj dva tedna po krstni vo-
žnji se je iz Celja v Salzburg peljal 
Anton Martin Slomšek. Na pot je 
šel kot celjski opat in se vrnil kot 
škof,« pripoveduje kustos Muzeja 
Južne železnice v Šentjurju Mihael 
Bučar. Kot neutruden raziskovalec 
izjemno tehniško zbirko dopolnju-
je že skoraj vse življenje. Na zadnjo 
pridobitev je še posebej ponosen.

Bučar se vsako leto ob obletnici 
smrti spomni svojega razrednika iz 
prometne šole v Mariboru Antona 
Frasa. Njegov grob v Lenartu obišče 
tudi zato, ker je v neposredni bližini 
grob pokojnega šentjurskega deka-
na Mirka Zemljiča, s katerim sta bila 
velika prijatelja. »In ker je v domu 
v Lenartu tudi upokojeni nadškof 

dr. Franc Kramberger, sem ob eni 
takšnih priložnosti obiskal tudi nje-
ga.« Seveda nista mogla mimo žele-
znice, njenega pomena in muzeja v 
Šentjurju. Kramberger je kot eden 
najboljših poznavalcev Slomškove 
zapuščine hitro presodil, da bi bilo 
nekaj od tega tudi zelo zanimivo za 
šentjursko zbirko. »Povedal mi je za 
Slomškov vozni red, od katerega se 
zadnje leto življenja ni ločil. V njem 
je škof lastnoročno podčrtal vstopne 
in izstopne postaje, na zemljevid pa 
vrisal svoje poti po takratni Evropi. 
Oba sva se strinjala, da bi to moralo 
v muzej v Slomškovo občino, da je 
to del zgodovine Južne železnice.« 
A pot do porumenele 155 let stare 
knjižice je bila vse prej kot lahka. Po 
štirih letih je s spremnim pismom 
mariborske škofije Slomškov vozni 
red tudi v resnici postal del šentjur-
ske železniške zbirke.

Slomškove poti po železni cesti
Muzej Južne železnice v Šentjurju pridobil originalen vozni red A. M. Slomška

Vozni red, ki ga je uporabljal A. M. Slomšek, je zadnja pridobitev Muzeja Južne 
železnice v Šentjurju.

Mihael Bučar s katalogom Železna cesta. Za njegova prizadevanja in izjemne zasluge mu je Občina Šentjur podelila naziv 
častnega občana.

Železna cesta in muzej 
novejše zgodovine

Muzej Južne železnice se lahko 
po novem predstavi tudi s privlač-
nim katalogom z naslovom Železna 
cesta. Gre za slikovito predstavitev 
tega pomembnega dela zgodovine 
in najpomembnejših eksponatov 
v muzeju. »Na sodelovanje z mu-
zejem novejše zgodovine sem zelo 
ponosen. Uvod v katalog je prispe-
val dr. Tonček Kregar. Publikacijo 
je financirala Občina Šentjur in 

predstavlja pomembno pridobitev 
za promocijo muzeja in kraja na-
sploh.« Ko je svoj izvod dobil dr. 
Kramberger, je v zahvalnem pismu 
zapisal: »Prebral sem ga z veseljem 
in zanimanjem. Predstavljam si, 
kako je Slomšek potoval iz Celja 
mimo Šentjurja in se na poti oziral 
proti svoji rojstni Ponikvi. Bog ve, 
kaj si je mislil, ko se je peljal proti 
Mariboru, ki je nekaj let pozneje po-
stal njegova druga prestolnica. Tudi 
zaradi železnice je Maribor postal 
to, kar je danes.« In železnica svoj 

čar ohranja tudi zaradi ljudi, kot je 
Mihael Bučar. Zgodovino Južne že-
leznice interpretira tako doživeto, 
da z navdušenjem okuži prav vsa-
kega obiskovalca. Vozni red, ki ga je 
na postajah od Celja do Rima na eni 
strani in do Salzburga na drugi v ro-
kah nosil škof Slomšek, je poseben 
biser Bučarjeve zbirke. Kako drago-
cen je, pove tudi to, da je spravljen 
v tristokilogramski železni blagajni 
iz časa Franca Jožefa.

StO
Foto: SHERPA
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Vodilo vseh mojih 
romanov je ljubezen
Feri Lainšček o ljubezni, prijaznosti Slovencev in elektronskih medijih, ki niso strah in 
trepet tiskanih knjig

Prekmurski pisatelj, pesnik in scenarist 
Feri Lainšček je avtor številnih literarnih 
del. Po njegovih romanih je bilo posnetih 
več fi lmov, med njimi Petelinji zajtrk. Za li-
terarno ustvarjanje je prejel več nagrad, med 
njimi nagrado Prešernovega sklada, 
večernico in dvakrat kre-
snika. Je tudi avtor 
več pesniških 
zbirk. Veliko 
njegovih 

pesmi je uglasbenih in prirejenih za zased-
be popularne in resne glasbe ter za pevske 
zbore. Zadnje čase ga na slovenskih odrih 
srečujemo z mlado pevko Ditko, s katero 
predstavljata uglasbeno poezijo. Z njo sežeta 

v srce mladim in starim, ženskam in 
moškim.

S knjigami ste prepo-
tovali skoraj celotno 

Slovenijo. Po čem 
se boste spomi-
njali Celja?
Celje zelo do-

bro poznam, 
zelo rad imam 
središče me-
sta, ki je pri-
jazno in ne 
preveč pol-
no. Druga-
če pa med 
potovanj i 
po Sloveniji 
opažam, da 

kljub temu 
da je Sloveni-
ja majhna, ve-
dno pridem 
v kraj, kjer 
še nisem 
bil. Teh vasi 
je neskonč-

no veliko. Že 
več kot trideset let 

potujem in odkri-
vam nove kraje, nove 

vedute. Sploh si ne za-
mišljam, koliko bi moral 

biti star nekdo, ki živi v 
neki veliki državi, recimo v 

Rusiji, da bi prepotoval celo državo.
Ob tem spremljate tudi značaj lju-

di. Ali se ta spreminja iz pokrajine 
v pokrajino? Se Štajerci razliku-

jemo od Gorenjcev?
Mogoče se razlikujemo v 

odtenkih osebnosti, recimo 
ljudje iz Panonije se zaradi 
stepskega značaja, melanho-

lije, mola v glasbi razlikujejo od alpskih pre-
bivalcev, ki so bolj v durovi lestvici. Drugače 
mislim, da stereotipi, ki jih imamo Slovenci 
radi, v glavnem ne držijo. Recimo s pred-
sodkom sem šel na Gorenjsko, misleč, da so 
Gorenjci skopuški in vase zaprti. Imel sem 
lepo dogodivščino v Podljubelju na veselici. 
Bili smo vesela družba in sem razbil kozarec. 
To mi Prekmurci radi naredimo ob glasbi in 
pijači. Prijatelj se je ustrašil, da bodo na Go-
renjskem moje dejanje malce težje prenesli. 
Ko je imela glasbena skupina odmor, je do 
mene stopil vodja skupine in rekel, da nam 
častijo še eno skladbo, saj še nikoli nihče ni 
razbijal kozarcev na njihovo glasbo. Nena-
doma je bilo vse drugače! Stereotip, da so 
Prekmurci dobri ljudje, velja tudi za številne 
druge prebivalce naše dežele. Mogoče nas 
res tako vidijo ljudje, ki prihajajo k nam, am-
pak jaz, ko prihajam v druga okolja, vidim, 
da so tam prav tako dobri ljudje.

Kot se zdi, se nam je roman Miška Kranj-
ca Povest o dobrih ljudeh tako vtisnil v 
spomin, da Prekmurce povezujemo s to 
pripovedjo.

Miško Kranjec je ta stereotip pomagal uve-
ljaviti, ker je pisal o revščini in ponižnosti v 
začetku prejšnjega stoletja. Saj ni nič lagal, 
a pomagal je ustvariti stereotip. Zdaj sem 
veliko na Koroškem, saj sodelujem s pevko 
Ditko. Vedno znova sem navdušen nad ko-
roško prijaznostjo in naklonjenostjo. Ditka 
mi vedno odvrne, da vidim to prijaznost, ker 
prihajam od daleč. Enako velja za Prekmurje. 
V glavnem nimam slabih izkušenj. Pomemb-
no se mi zdi dodati, da se zdimo Slovenci v 
medijskem oziroma javnem prostoru precej 
zadrti. Sploh če spremljamo forume, smo 
zelo negativno nastrojeni in glede na to bi se 
človek raje izognil naši deželi. A ko prideš v 
neposreden stik z ljudmi, je slika popolno-
ma drugačna. V resničnem svetu srečujem 
zelo prijetne ljudi, ki so vedno pripravljeni 
pomagati. Pristopijo s toplino in ta slika mi 
je veliko ljubša. Obstaja ta ljudska pristnost, 
za katero ne vem, zakaj ji ne dovolimo, da 
se pokaže. Ali Slovenci sebe premalo ceni-
mo, spoštujemo ali pa je slovenska zavist 
v javnem prostoru toliko močnejša. To so 

vprašanja za sociologe, jaz lahko samo po-
vem svoja opažanja.

Kako je z zavistjo v pisateljskem cehu? 
Ali obstaja?

Seveda obstaja. Pisateljski svet je razde-
ljen na klane, interesne skupine, pred čimer 
bežim. Hodim po svoji poti, ki je daljša in 
bolj samotna, a je zame manj zlagana. Med 
pisatelji imam veliko dobrih prijateljev in z 
veliko ljudmi iz te srenje se družim. A sli-
ka od blizu mi ni všeč. Zelo nerad izražam 
mnenje o svojih pisateljskih kolegih. Kaj šele, 
da bi bil kritičen do njih, saj vem, da se, če-
tudi bom koga potlačil, zaradi tega ne bom 
dvignil. Kvečjemu je nasprotno. Več nas je 
dobrih, uspešnih, sprejetih, bolje je, saj je 
konkurenca večja. A spet deluje nekaj, kar 
mi ni všeč. Sploh če na to gledam iz per-
spektive Prekmurja. V pisateljskih krogih 
se pretaka denar, ki si ga razdelijo po nekih 
interesnih skupinah in sistemu lobijev, ter je 
zelo krivično razporejen. Kar 97 odstotkov 
državnega denarja na področju založništva 
ostane v Ljubljani. Vsi se obnašajo, da je vse 
v redu. No, to so zgodbe, ki pačijo lepo sliko.

Kdaj ste spoznali, da imate dar za pisanje?
Sem posebna zgodba, saj nisem postal pi-

satelj, ker sem veliko bral, ampak ker sem 
veliko poslušal. Vse do osnovne šole nisem 
poznal sveta radia ali televizije. Nismo imeli 
knjig, a moja starša sta bila dobra pripove-
dovalca. Želja po pripovedovanju zgodb se 
je rodila iz tega, da sem bil zelo dober po-
slušalec. Kasneje sem tudi veliko bral. Zelo 
zgodaj v otroštvu sem se že izražal z besedo. 
Vprašanje, kdaj točno sem spoznal, da bom 
pisatelj, zahteva malce drugačen odgovor. 
Pisatelj je lahko samo tisti, ki piše tako, da 
njegovo pisanje zanima tudi druge. Sijajno 
je, da nekdo piše, a če nima bralcev, ne more 
biti pisatelj. Da sem lahko pisatelj, sem ugo-
tovil po izidu prvega romana Peronarji, ki je 
bil v zelo veliki nakladi razprodan. Takrat 
sem zaslužil dovolj denarja, da sem z njim 
kot študent živel eno leto. To mi je sporočilo, 
da bi lahko bil pisatelj.

Ali je pisatelj poklic? Je to dar, ki ga člo-
vek sprejme?

To je nekaj, kar te izbere. Ne verjamem v 
šole kreativnega pisanja, tudi študij primer-
jalne književnosti z vsemi teorijami prej v 
tebi uniči kot prebudi pisatelja. Za pisanje 
potrebuješ talent, vztrajnost, da sediš in pi-
šeš, ter božjo iskro, da lahko ustvarjaš nekaj 
presežnega. Zelo hitro sprejmemo nekoga 

»Zelo nerad izražam mnenje o svojih 
pisateljskih kolegih.

Kaj šele, da bi bil kritičen do njih, saj vem, da se, 
četudi bom koga potlačil, zaradi tega ne bom 

dvignil. Kvečjemu je nasprotno. Več nas je dobrih, 
uspešnih, sprejetih, bolje je, saj 
je konkurenca 
večja.«

»Da se bo na fakultetah 
predavalo v angleščini, se 
niso odločili študenti. To so 
se določili odrasli ljudje, ki 
imajo neke druge interese. To 
so prodane duše, to so ljudje, 
ki prodajajo slovenstvo. Jaz 
prodajalcev slovenstva nisem 
srečal med otroki.«
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to uspelo. Moje Facebook strani so dejansko 
dnevni časopis, ki ima velik doseg. Nekatere 
moje vsebine se razširijo do sto tisoč ogle-
dov, kar je več, kot dosežejo vsi trije tiskani 
mediji v Sloveniji. Družbena omrežja imajo 
velik doseg. Stopili smo v drug čas, ko ni več 
nujno, da sta roman ali pesem natisnjena 
na papir. Mi, ki smo odraščali s knjigo, ki 
vonjamo svež tisk knjige, verjetno težko ra-
zumemo, da se to dogaja. Moja pesem, ki je 
natisnjena na virtualni strani, pride do ljudi 
tako kot natisnjena. Vedno so rekli, da bodo 
elektronski mediji požrli knjigo. A po mojem 
primeru sodeč, ni tako. Kljub temu da so 
moje pesmi razširjene na spletu, je pesniška 
zbirka Ne bodi kot drugi letos ponatisnjena 
že enajstič. Že 14.500 izvodov je v sloven-
skih domovih in to v času, ko vsi govorijo, 
kako bodo elektronske knjige požrle tiskano 
knjigo.

Po raziskavah o bralni pismenosti Slo-
vencev nas vedno več bere v angleškem 
jeziku. Ali se slovenski jezik odmika od 
mladih? Jim je nezanimiv?

Ne, mladina ni nič kriva. Veliko se sreču-

jem z mladimi in obiskal sem večino sloven-
skih gimnazij. Dijaki niso takšni, kot jih radi 
opišemo. Zelo čutijo slovenščino. Za vdor 
angleščine je kriv nekdo drug. Kriva je slo-
venska politika oziroma je kriv organizem, ki 
kroji usodo države. Saj oni sprejemajo vse te 
»nebuloze«. Da se bo na fakultetah predavalo 
v angleščini, se niso odločili študenti. To so 
se določili odrasli ljudje, ki imajo neke druge 
interese. To so prodane duše, to so ljudje, ki 
prodajajo slovenstvo. Jaz prodajalcev sloven-
stva nisem srečal med otroki.

Drži se vas tudi oznaka, da ste eden red-
kih pisateljev, ki zna pogledati v žensko 
dušo. Od kod ta dar? Je to posledica do-
brega odnosa z vašo mamo?

To vsekakor. Moja mama je bila preprosta 
ženska, a je našla način, da se je borila proti 
vaškemu patriarhatu. Petdeset let nazaj je 
bilo vaško okolje v Prekmurju zelo patriar-
halno. Govorila mi je, da lahko dečki jočejo, 
čutijo in govorijo o čustvih. S tem mi je dala 
nekaj, da lahko odprem svojo žensko polovi-
ce duše. Verjetno je k temu tudi prispevalo, 
da sem kot pesnik veliko sodeloval s pev-
kami, da sem pisal za ženske glasove in se 
veliko družil z njimi. A si ne domišljam, da 
poznam žensko dušo tako, kot bi bil ženska.

A ne znate se samo zelo dobro vživeti v 
ženske duše, temveč tudi v Rome, njihov 
način življenja. Je to spodobnost, talent, da 
se lahko vživite v nekoga drugega?

Mislim, da gre zasluga res mami. To ni ta-
lent, to je preprosto empatija. Mama je bila 
zelo empatična, vsakega je razumela in imel 
sem srečo, da sem sobival z Romi. Njihov 
zaselek je bil ob naši vasi in mama mi je do-
volila, da sem se igral z njimi, čeprav je bila 

nevidna meja, ki še vedno obstaja, a jaz sem 
jo lahko prestopal. Videl sem, da je tam svet 
drugačen, ki je zanimiv, ki je bolj sproščen in 
radoživ. Rad sem se igral z njimi. Nikoli me 
ni bilo strah, da me bodo »Cigani« odnesli.

Ker strah rojeva predsodke, ne?
Da, strah izvira iz nepoznavanja stvari. 

Vedel sem, da v »ciganskem« naselju veljajo 
neki posebni zakoni. Ve se, kaj se sme in kaj 
se ne sme. Dobro je bilo tudi, da sem iz nji-

ga moškega, kar je pogosto v naših očeh 
obsojanja vredno dejanje. A v svoji knjigi 
ne obsojate. Zakaj ste se odločili za takšen 
zaplet, zgodbo?

Očitno imata ti dve knjigi neko arhetipsko 
dejanje, nekaj, kar se ponavlja skozi čas. Ne-
kaj, s čimer živimo. Obe junakinji žene želja 
po svobodi, po emancipaciji. Razlika med 
romanoma je, da Ana Karenina svojo usodo 
zapečati pod vlakom, avtor s tem dejanjem 

kot pisatelja, kar je v redu, a tega, kar je res 
presežno in bo preživelo čas, je v tem času 
zelo malo. Imam strog kriterij, tudi do sebe. 
Nisem prepričan, da je vse, kar sem napisal, 
dobro in presežno, a vem, da obstajajo moji 
romani, ki so preživeli čas, zaradi česar se 
splača biti pisatelj.

Ste eden najbolj plodovitih slovenskih 
pisateljev. Ali vas je ob količini napisanega 
strah, da bo božja iskra ugasnila?

Da bi me bilo strah, niso prave besede, a 
vsekakor si želim, da iskra ne bi ugasnila. 
Sodim med pisatelje, ki ne morejo nič napi-
sati brez navdiha. Kakorkoli se to sliši, res 
potrebujem občutek, da zmorem. A včasih 
traja dolgo, da si ga prikličem. Ni enostavno, 
četudi se na koncu tako zdi. Zagotovo pisate-
lji mojega kova to, kar počnemo, plačujemo 
z lastno krvjo in lastno substanco. Človek se 
dejansko kuri. Pisanje ni samo lepo, ampak 
je tudi naporno potovanje. En roman potre-
buje vstop, ki včasih traja tudi leto, nato sledi 
leto pisanja in potem neko obdobje izstopa-
nja. Kar je naporno tudi v fizičnem smislu. 
Samo želim si, da me ne bi prehitro zmanj-

kalo, ker bi rad še zelo veliko napisal.
Materiala, idej, zamisli je potem še do-

volj?
V tem je »štos«, da ko si razpoložen ali 

– kot bi rekel Tomaž Šalamun – ko so pipe 
odprte, potem se preprosto rojeva. Včasih 
je težava, kako to zajeziti in ustaviti. Kako 
doseči, da zapišeš samo tisto, kar mora biti.

Ste eden redkih pisateljev, ki je zelo 
dostopen, tudi na družbenih omrežjih. Z 
njihovo pomočjo je nastal tudi vaš roman 
Strah za metulje v nevihti. Kako to, da ste 
se odločili za takšen način pisanja?

Res je zanimiva zgodba, ki je tudi logična. 
Ker v otroštvu nisem imel dostopa do niče-
sar, ker sem rojen tam nekje bogu za hrbtom, 
sem bil zelo radoveden, kaj se skriva za hribi. 
Verjetno sem bil zaradi te neskončne radove-
dnosti prvi med slovenskimi pisatelji, ki sem 
začel uporabljati računalnik. Prijatelj me je 
prepričal, da je računalnik za pisatelja nekaj 
pomembnega. Bil sem del računalniške ge-
neracije. Dejstvo je, da sem razvoj računal-
ništva in sodobnih družbenih omrežij spre-
mljal od vsega začetka. Poznam prednosti in 
pasti. Živim z duhom časa. Sodim med ljudi, 
ki so prepričani, da človek ne sme izgubiti 
stika z njim. Kljub svojim letom moraš živeti 
s časom, v katerega si položen. Pogosto se 
zgodi, da ne moreš slediti toku časa, takrat 
ne moreš razumeti stanja duha. Vesel sem, 
da se mi to ni zgodilo. Facebook uporabljam 
od njegovega začetka, bil sem med prvimi v 
Sloveniji. Na njem sem odkril platformo, ki 
je dovolj prijazna za distribucijo vsebin, in 
sem z njo uresničil željo, ki sem jo imel kot 
študent novinarstva, da bi imel svoj časopis, 
v katerem bi objavljal svoja dela. Zdaj mi je 

»Stereotip, da so Prekmurci dobri ljudje, velja tudi za številne 
druge prebivalce naše dežele. Mogoče nas res tako vidijo 
ljudje, ki prihajajo k nam, ampak jaz, ko prihajam v druga 
okolja, vidim, da so tam prav tako dobri ljudje.«

»Vedel sem, da v ›ciganskem‹ naselju veljajo neki 
posebni zakoni. Ve se, kaj se sme in kaj se ne sme.
Dobro je bilo tudi, da sem iz njihove perspektive poznal tudi našo vas. Zelo hitro sem 
ugotovil, da poleg naše nestrpnosti do njih obstaja tudi njihova nestrpnost do nas. Da 
sta to dva svetova, ki sta si različna in se morata nenehoma truditi, da lahko sobivata.«

hove perspektive poznal tudi našo vas. Zelo 
hitro sem ugotovil, da poleg naše nestrpnosti 
do njih obstaja tudi njihova nestrpnost do 
nas. Da sta to dva svetova, ki sta si različna in 
se morata nenehoma truditi, da lahko sobiva-
ta. Nisem moraliziral, nisem žugal s prstom 
in so me lahko deloma sprejeli za svojega.

Tudi v vaših knjigah ne moralizirate.
Ne maram pisateljev, ki poučujejo, modru-

jejo, nakladajo. Prava literatura mora govoriti 
iz sebe. Bralcu poveš zgodbo in ob njej bralec 
povleče svoj zaključek. Če mu ta vzgoji srce, 
potem je to pravi način. Vse drugo pri meni 
ne velja.

Lani so srednješolci na maturi obravna-
vali vaše delo Ločil bom peno od valov in 
tudi delo ruskega velikana Leva Nikola-
jeviča Tolstoja Ana Karenina. Knjigi sta 
zanimivi tudi zato, ker obe glavni junaki-
nji zapustita svojo družino zaradi druge-

pokaže, da ni ravnala prav. Moja junakinja 
Elica ne gre pod vlak, ampak gre v svobodo, 
novo življenje. Mogoče se je odnos do tega 
dejanja v tem časovnem razmiku spremenil. 
Še vedno mislim, da je to večna tema.

Večna vaša tema so odnosi, s katerimi 
očarate bralce.

Vodilo vseh mojih romanov je ljubezen. 
Na lestvici mojih vrednost ima ljubezen ob 
svobodi najvišje mesto. Mislim, da je ta svet 
vedno na tehtnici dobrega in zla, vedno se 
zdi, da bo zlo povleklo navzdol, a vedno do-
bro izravna tehtnico. Tako teče čas na naši 
Zemlji. Da ta tehtnica res deluje, lahko na 
strani dobrega deluje samo ljubezen. Vse 
religije tega sveta jo postavljajo najvišje. Ni 
naključje, da je to moja osrednja tema ali 
obsesija.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: GrupA

Kako je ljubezni ime

On je bil star in tak čuden, ona pa skoraj gospa,
imela sta vse in veliko, rada sta skupaj bila.

Vlekel je pipo s pokrovom, ona pa majhnega psa,
za njima kazali so s prstom, ko sta po ulici šla.

 
Imela sta klopco v parku in v stari kavarni svoj kot,

molčala sta dolgo ob mraku poslušala glasbo brez not.
Takšna bila je ljubezen, mnogi so se ji smejali,
takšna bila je ta sreča, mnogi je niso poznali.

 
Potem pa je ona zaspala, tako je zaspala za skoz,
on se je v beli obleki še zadnjič odpravil na most.
Vsem je bilo malo čudno, da to še lahko se zgodi,

v vodi pa nihče ni videl lučko, ki tam še gori.

Edino je pevec zapisal to pesem v svoje srce,
če kdaj bo kdo vprašal, kako je ljubezni ime.
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Odganjanje zime v Novi 
Cerkvi

Izbrano in manj izbrano družbo je na pustno soboto gostila tudi Nova Cerkev. 
Pustnega rajanja se je udeležilo več kot 750 »motoriziranih in peš mask«.

Prostovoljno gasilsko društvo Nova Cerkev je letos pripravilo jubilejni, 30. pustni kar-
neval. Mogoče je bila ravno častitljiva obletnica razlog, da so majhno naselje v občini 
Vojnik obiskala velika imena.

Veliko zanimanja je dogodek požel predvsem med politiki, a tudi med priznanimi 
umetniki, veliko obiskovalcev pa je na rajanje prišlo iz zelo oddaljenih krajev – celo iz 
Afrike. Mogoče so ravno ti s seboj prinesli sonce, ki je na pustno soboto prekrilo naselje 
na rahlo dvignjeni planoti blizu sotočja Hudinje in Dobrnice.

EP
Foto: SHERPA

Laško
V tradicionalni pustni povorki v Laškem je v skupno trinajstih skupinah sodelovalo 

tristo mask, še enkrat toliko je bilo posameznih, so sporočili iz javnega zavoda Stik Laško, 
ki je bil glavni organizator dogodka. Ulice so bile polne obiskovalcev, tako zamaskiranih 
kot tudi tistih, ki so prišli zgolj na ogled ob lepem sončnem vremenu. Aškerčev trg je 
bil poln, kar pomeni, da se je zbralo več kot tisoč obiskovalcev. Za najboljšo masko je 
komisija razglasila etno masko Babji mlin, pri čemer gre za napravo, ki pomladi stare 
ženske. Masko so pripravili člani KD Antona Tanca Marija Gradec in Šentlenartčani.

RG
Foto: Boris Vrabec

Kdo bi si mislil, da slovenska politična smetana ve, kje je Nova Cerkev.

Domačini si v največjo čast štejejo, da sta Melania in Donald Trump raje kot Sevnico za obisk izbrala 
Novo Cerkev. Dober glas pač seže tudi čez ocean.

Na ta veseli dan so popustili celo Hrvati s svojim teranom.

Babji mlin – naprava, ki pomlajuje stare ženske – je bil po mnenju komisije najboljša maska na pustni 
povorki v Laškem.
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Vransko

Celje
Da ob odsotnosti tradicionalnega Celjskega pusta, kot smo ga poznali nekoč, v celjskem 

mestnem središču na pustni torek ni vladal popoln pustni mrk, so se ponovno potrudili 
učenci in učitelji Osnovne šole Lava, ki so pripravili že dvanajsto pustno povorko po 
celjskih mestnih ulicah. Občani so povorko, v kateri je bilo približno 480 otrok, med 
njimi so bili tudi učenci prvega triletja II. osnovne šole Celje z dvajsetimi učitelji, zelo 
toplo pozdravili. Na čelu povorke je bila, kot se spodobi, ravnateljica Osnovne šole Lava 
Marijana Kolenko, in sicer z velikim smeškom.

RG, foto: SHERPA

Mozirje
Pustni torek je v Mozirju začela budnica. Maškare so nato za en dan prevzele legiti-

mno izvoljeno oblast, saj so tiste, ki vsako leto ob pustu postorijo vse, kar v zadnjem 
letu županu ni uspelo.

Maškare svojega dela niso omejile le na Mozirje. Pust mozirski je obiskal tudi sosednje 
občine, glavne gospodarstvenike v Zgornji Savinjski dolini in odpravil gospodarske ter 
negospodarske pomanjkljivosti v občinah.

Drugi del pustnega dogajanja je v Mozirju zaznamoval karneval, na katerem je so-
delovalo od šeststo do sedemsto mask, med njimi tudi lokalna osnovna šola in vrtec.

EP
Foto: SHERPA

Mladinski center Celje
Če že odrasli v Celju niso mogli priti na svoj račun s tradicionalno pustno prireditvijo 

na prostem v središču mesta, so lahko rajali vsaj otroci. Otroških maškarad je bilo na 
pustno soboto in nedeljo kar precej. Eno večji otroških pustnih rajanj so pripravili v 
Celjskem mladinskem centru (MCC).

RG, foto: GrupA

Največji pustni karneval z najdaljšo tradicijo v Spodnji Savinjski dolini so v soboto popoldne pripravili 
na Vranskem, kjer so za pustno dogajanja poskrbeli generali vranarji, pisan pustni karneval pa si je 
ogledalo več kot dva tisoč obiskovalcev. Vsako leto se na začetku povorke predstavijo skupinske maske 
Vrtca Vransko in vseh razredov Osnovne šole Vransko-Tabor. Tekmovalni del pustne povorke je najavila 
vrana – simbol Vranskega, nato se je pripeljala pustna oblast z generali. (Foto: TT)

Z letošnjo udeležbo skupin so bili na Vranskem zelo zadovoljni. Poleg vseh šolskih skupin je prišlo 
sedemnajst skupinskih mask iz domače občine in iz sosednjih. Seveda je bil med njimi tudi ameriški 
predsednik z družino, videli smo kar nekaj fontan, poleg pivske tudi mlečno. Prvo nagrado so si 
prislužile coprnice iz Rigla, druge so bile domine iz Turističnega društva Motnik, tretje gejše iz 
društva Striček iz Vira. (Foto: TT)

Pustne šeme so tudi letos lokalno politiko vzele v svoje roke. Kot pravijo, bi bilo najbolje, če bi bil pust 
večkrat letno, saj bi le tako lahko uredili vse, kar je treba v zgornjesavinjskih občinah.

Vse je obnemelo in nihče ni mogel verjeti svojim očem, ko je izza ovinka pripeljalo uradno pustno vozilo 
ameriške vlade.
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V Celju letos na pustni to-
rek ni bilo osrednje priredi-
tve v mestnem središču, ki 
smo jo poznali pod imenom 
Celjski pust. Prav tako letos 
ni bilo tradicionalnega oce-
njevanja pustne okrasitve 
gostinskih lokalov in trgo-
vin v mestnem jedru. Da 
je bilo v središču mesta na 
prostem vsaj nekaj pustnega 
dogajanja, so s skupinskimi 
maskami ponovno poskrbeli 

Kam je poniknil 
nostalgični Celjski pust?
Letos brez osrednje pustne prireditve v središču mesta

učenci in učitelji v Osnovni 
šoli Lava. A včasih je bil 
Celjski pust mnogo bolj živ 
in živahen. O tem nazorno 
pripovedujejo tudi fotogra-
fi je, posnete na pustni torek 
v olimpijskem letu 1984, iz 
našega arhiva.

Rezultate ocenjevanja, ki 
sta ga ponavadi skupaj pripra-
vila zavod Celeia ter Turistično 
in kulturno društvo Celje, so 
še lani slavnostno razglasili na 

prireditvi, ki je bila v središču 
mesta na pustni torek. A letos 
niti ocenjevanja niti osrednje 
prireditve ni bilo. Iz zavoda 
Celeia so nam na kratko spo-
ročili, »da letos Zavod Celeia 
Celje zaradi omejenih pro-
gramskih sredstev ne bo sou-
stvarjal in organiziral pustnih 
vsebin v mestnem središču«.

Ker Celjskega pusta kot 
osrednjega dogodka ni bilo, 
tudi v Turističnem in kultur-

nem društvu Celje niso več 
samostojno vztrajali pri doslej 
tradicionalnem ocenjevanju 
pustne okrasitve lokalov in 
trgovin. »Za to je bilo zadnja 
leta vedno manj zanima-
nja,« je povedal predsednik 
Turističnega in kulturnega 
društva Celje Matija Golner. 
»Osrednje pustno dogajanje se 
je preselilo v Novo Cerkev. Ker 
Celje svojega pusta ni razvi-
jalo, zato društva, ki se celo 

leto pripravljajo za takšen do-
godek, pač odhajajo tja,« je še 
poudaril sogovornik.

MOC: »Ni primeren 
čas za drage 
pustne projekte«
»Letos so bili v Celju orga-

nizirani številni pustni do-
godki, ki jih mestna občina 
neposredno ni fi nancirala, a 
jih je posredno podprla, saj 
skrbi za mnoge organizacije 
na kulturnem področju. Me-
stna občina Celje si glede na 
fi nančno stanje v državi bo-
gatih in razkošnih pustnih 
programov (povorka …) v 
letošnjem letu ni mogla pri-
voščiti. Kljub temu podpira 
ohranjanje starih običajev, saj 
izvedba takšnih dogodkov po-
meni tudi pozitivno plat obli-
kovanja turistične ponudbe,« 
je povedal Gregor Globočnik, 

predstavnik za odnose z jav-
nostmi v MOC.

Nepregledne 
množice ob 
olimpijskem pustu
Na Celjski pust v morda 

najboljših časih spominjajo 
fotografi je iz našega arhiva 
iz leta 1984. Takrat so bile v 
Sarajevu, še v času nekdanje 
skupne države, olimpijske igre 
in v tem duhu je bil v veliki 
meri takrat tudi Celjski pust. 
V središču mesta, na takra-
tnem osrednjem prizorišču v 
Prešernovi ulici, se je zbralo 
več tisoč obiskovalcev, ki so 
se dobro zabavali na najbolj 
norčavi dan v letu. Žal je v 
Celju od takratnega pustnega 
dogajanja ostal le še nostalgi-
čen spomin.

ROBERT GORJANC
Foto: arhiv NT

Pustna povorka se je v središču Celja morala prebijati skozi nepregledno množico navdušenih obiskovalcev.

Najrazličnejših pustnih šem je bilo v izobilju. Ena od domiselnih skupinskih pustnih upodobitev je prikazovala organizacijo olimpijskih iger na Gričku 
(Petričku) leta 2984.
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Park bo postal lepši
Obnova celjskega mestnega parka bo trajala pet let

Celjski mestni park je zagotovo 
eden najlepših in najbolj prilju-
bljenih delov knežjega mesta, ka-
mor v vseh letnih časih po zavetje 
miru, sprostitev, na rekreacijo, 
sprehod ali z drugimi nameni pri-
hajajo vse generacije prebivalcev 
Celja in okolice. Z obnovo, ki se 
bo začela kmalu in bo trajala pet 
let, bo mestni park postal zago-
tovo še bolj privlačen in obiskan.

Za projekt prenove, ki ga je pri-
pravil Razvojni center Planiranje, je 
Mestna občina Celje pridobila kul-
turnovarstveno soglasje območne 
enote Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije.

Zob časa opravil svoje
»Mestni park je treba prenoviti za-

radi propadanja drevnine, neprimer-
nosti ureditve posameznih krajinskih 
ambientov, neustreznosti parkovne 
opreme … Cilj obnove parka je, da 
bo še naprej združeval kakovost pre-
teklosti in potrebe sedanjosti. Park je 
namenjen vsem generacijam, zato 
mora biti varen in urejen tako, da 
bo privlačen, pregleden, zanimiv v 
vseh štirih letnih časih in ustrezno 
vzdrževan,« je povedala Valentina 
Glinšek, koordinatorka v sektorju za 
gradnjo in vzdrževanje komunalne 
infrastrukture ter promet in varstvo 
okolja pri MOC.

Projekt med drugim predvideva 
zasaditev novega dvojnega kosta-
njevega drevoreda ob Partizanski 
cesti namesto sedanjega že zelo 
dotrajanega. »Zasajenih bo sto sa-
dik rdečecvetnega divjega kostanja 
vrste Aesculus x carnea Briotii, ki je 
zaradi lepih cvetov znan kot okra-
sno drevo. Je listopadno drevo in 
zraste do petnajst metrov visoko. 
Nova kostanjeva drevesa bodo za-
sajena po sistemu cikcik in na deset 
metrov medsebojne razdalje,« je še 
dodala Glinškova. Zasaditev nove-
ga kostanjevega drevoreda bo sicer 
stala približno štirideset tisoč evrov. 
Septembra, ko je najbolj primeren 
čas za takšno opravilo, jo bo izvedel 
Simbio kot pogodbeni izvajalec celj-
ske občine za urejanje mesta.

Mestni park v Celju se razprostira na približno petdeset tisoč kvadratnih metrih 
zelenih površin, povezanih s sprehajalnimi potmi. Zavarovan je kot kulturna de-
diščina in je razlivno območje poplavnih vod Savinje. Začetki celjskega mestnega 
parka segajo v sredino 19. stoletja. Poplavna ravnica na desnem bregu Savinje 
pod Miklavškim hribom, ki so jo nekoč imenovali Savinjski travnik, je po letu 
1856 začela spreminjati podobo. Ivan Orešnik, lastnik Kapunovega dvora, je 
vzdolž rečnega brega dal zasaditi dvojni drevored divjih kostanjev. Tako je nastala 
obrečna promenada – osnova današnjega mestnega parka. Iz tistega časa so se 
ohranili samo kostanjevi drevoredi, osna promenada z vodnim bazenom, nekatere 
sprehajalne poti s cvetličnimi rondoji in mesto nekdanje glasbenega paviljona.

Dvojni kostanjev drevored v Mestnem parku vzdolž s cesto ob Savinji nekoč …

 …in del kostanjevega drevoreda ob Partizanski cesti danes. Fontana bo z obnova dobila takšno podobno kot v preteklosti

Nekdanji glasbeni paviljon v mestnem parku je imel leseno konstrukcijo

Ob kostanjevem drevoredu bo 
obnovljena tudi pohodna pot od 
vzhodnega do zahodnega dela 
parka z navezavami na obstoječe 
sprehajalne poti. Prav tako je ob 
Partizanski cesti predvidena ure-
ditev kolesarske steze.

Spet prireditve v 
parku
Tudi načrt za prenovo fontane 

je že narejen in usklajen s celjsko 
območno enoto zavoda za varstvo 
kulturne dediščine. »Fontana bo ta-
kšna kot nekoč in z enotnim vodnim 
curkom. Prav tako želimo obnoviti 
glasbeni paviljon, ki je imel nekoč 
leseno konstrukcijo, obnovljen pa 
bo iz drugega materiala,« je prenovi-
tvene načrte razložila sogovornica.

Celjska občina želi v parku omogo-
čiti izvedbo koncertov in prireditev, 
zato bo poskrbela še za ozvočenje, 
uredila razsvetljavo, namestila klopi 
in prenovila ostalo parkovno opremo.

In kaj bodo v celjski občini po-
storili, da zaradi ponovnega van-
dalizma vse te pridobitve ne bodo 
imele značaja kratkega veka? »Oce-
njujem, da vandalizma v mestnem 
parku kot nekoč vendarle več ni, 
kar je tudi zasluga aktivnega delo-
vanja mestne redarske službe. To 
je tudi formula za prihodnost, saj 
zaprtje parka in uvedba odpiralne-
ga časa nista rešitev, čeprav smo v 
občini razmišljali tudi o tem.«

Razpis za izvajalca del bo občina 
objavila prihodnji mesec. Ko bo iz-
bran izvajalec, bo tudi bolj znano, 
koliko bo stala prenova mestnega 
parka.

Tudi rešitve za varnost 
pred poplavami
Obnova bo usklajena z ukrepi za 

protipoplavno zaščito mestnega par-
ka, ki jih občina kot partnerka načr-
tuje v sodelovanju z investitorjem, 
ministrstvom za okolje in prostor. 

»Pri zaščiti parka se z ministrstvom 
usklajujemo za ukrepe pred petde-
setletnimi poplavnimi vodami, pri 
čemer moramo nekaj nalog opraviti 
tudi sami, predvsem kar zadeva dr-
sališče, na območju katerega je tudi 
predvidena gradnja manjšega nasi-
pa,« je povedal župan Bojan Šrot.

Med ukrepi v Ledeni dvorani 
mestnega parka je predviden dvig 
strojnice za izdelavo ledu, ki za 
svoje delovanje potrebuje amoniak 
in transformatorske postaje. »Gre 
za to, da bi protipoplavno ustrezno 
zaščitili omenjeni energetski stav-
bi, ki sta zelo pomembni in obču-
tljivi tudi z vidika varstva okolja,« 
je podrobneje o delih na drsališču 

v mestnem parku povedal Ivan Pfe-
ifer, direktor podjetja ZPO Celje, ki 
upravlja z Ledeno dvorano.

Prenova zastarele in dotrajane 
transformatorske postaje bo poleg 
drsališča omogočila tudi napajanje 
črpališča za fontano.

ROBERT GORJANC
Foto: Zgodovinski arhiv 

Celje, GrupA

Mestna občina Celje je sicer 
projekt prenove mestnega parka 
predstavila že leta 2012. Po pred-
stavitvi je bilo najprej urejeno novo 
otroško igrišče, potem pa je občina 
večino časa namenila usklajevanju 
protipoplavnih ukrepov v porečju 
Savinje, v okviru katerih je bila 
zgrajena tudi nova brv, ki vodi v 
mestni park. V tem vmesnem času 
je bila opravljena še energetska ob-
nova Ledene dvorane.
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Ko gremo na počitnice, 
imamo radi urejeno in 
lepo okolje. Duša in telo 
se najbolj spočijeta v neo-
krnjeni naravi. A samo ze-
leno okolje na dopustu le 
redkokoga zares zadovo-
lji. Tisto, kar turisti zah-
tevamo za svoje lagodno 
bivanje, in tisto, kar pu-
stimo za sabo, predstavlja 
kar štirinajst odstotkov 
vseh komunalnih smeti 
na svetu. Torej je tudi od 
našega obnašanja na po-
čitnicah odvisno, ali bo 
življenje na tem planetu 
še dolgo človeka vredno.

Ogromen del odvrženih 
smeti konča v morju. Ljudje 
smo oceane tako zelo one-
snažili, da smeti ustvarjajo 

že nepregledne otoke. Če 
bo šlo tako naprej, bo do 
leta 2050 v svetovnih mor-
jih več plastike kot rib. In 
to plastiko v mikrodelcih na 
svoje krožnike dobivamo že 
danes. Tragično pri vsem 
tem je, da se svetovna jav-
nost in politični odločevalci 
s smetmi ne ukvarjajo prav 
veliko. Ob grožnji globalne-
ga segrevanja je vse ostalo 
postranskega pomena. Ob 
tem gore smeti rastejo in 
rastejo. Naravne vire iz-
črpavamo, odpadke odvr-
žemo. Zahodni svet se je 
problematike nekoliko bolj 
začel zavedati zgolj zaradi 
hitro rastočih gospodarstev 
v Indiji, na Kitajskem in v 
Južni Ameriki. Surovine, ki 

V lastnih smeteh se 
bomo zadušili
V Slovenskih Konjicah ekologi brez meja o tem, kako doma in na počitnicah 
zmanjšati količino odpadkov

Po konceptu ZW – brez odpadkov – si prizadevamo 
ustvariti družbo popolnega recikliranja. V prvi vrsti vse 
odpadke namenimo za ponovno uporabo in reciklira-
nje. Neuporaben preostanek je treba čim bolj zmanj-
šati. Energijo pridobivamo zgolj iz materialov, ki jih ni 
mogoče reciklirati. V končnem stanju odlaganje smeti 
in ustvarjanje smetišč povsem opustimo.

»Vse je odvisno od navade. Ne delaj-
mo si iluzij, da nam življenje brez 
smeti ne bo vsaj v začetku vzelo več 
časa. A na vsako spremembo v življe-
nju se moramo navaditi. Ko ugotovi-
mo, da obstajajo tudi tržnice, manjše 
trgovine, ko se uspemo odmakniti od 
velikih potrošniških središč, je to čisto 
drug svet, ki ga za nič na svetu ne bi 
več zamenjali.«

Ekologi brez meja pripravljajo eno največjih čistilnih 
akcij vseh časov. 15. septembra 2018 bo namreč akcija 
Očistimo svet. Akcija Očistimo Slovenijo je pustila trajen 
pečat in marsikje bistveno izboljšala stanje. Kljub temu 
imamo pri nas še vedno približno trinajst tisoč črnih 
odlagališč.

V Slovenskih Konjicah je predavala Erika Oblak.
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jih Evropa kot največji sve-
tovni uvoznik uvaža s teh 
območij, morda prav kmalu 
ne bodo več na voljo. Torej 
bi bilo krožno gospodar-
stvo, kjer odpadke ponovno 
uporabimo, pametno uvesti 
tudi iz ekonomske prera-
čunljivosti. Da se ne bomo 
utopili v smeteh, bo zgolj 
dodana vrednost tovrstnih 
ukrepov.

Letos na počitnice 
v zero waste hotel

V sončnem jutru se od-
pravite v hotelsko jedilnico, 
si natočite kavo in mleko 
iz vrča, kruh od bližnjega 
peka je še topel, marmela-
do si vzamete iz skodelice, 
med iz dozirne posode, 
sladkor iz sladkornice, 
vodo si nalijete iz steklenih 
vrčev in se obrišete v prtič-
ke iz blaga, kjer je celo od-
tisnjena zahvala ZW, ker ne 
delate smeti. V hotelu vam 
ob vstopu ponudijo bidon 
z njihovim logom. S svežo 
vodo ga lahko napolnite v 
vsakem nadstropju, zato 
vam ni treba kar naprej ku-
povati vode v plastenkah. 
Smetnjakov v sobah ni, a 
so na hodniku privlačni lo-
čevalni zabojniki, označeni 
tako zabavno in enostavno, 
da navodila razume vsak 
otrok. Zdaj pa se v mislih 
vrnite k svojemu zadnjemu 
bivanju v hotelu in poglejte 
na kup smeti, ki je ostal na 
mizi po samo enem zajtr-
ku. In s koliko kilometri in 
konzervansi so obložili vsa 
tista pakiranja za en obrok. 
Manj smeti ne pomeni več 
odrekanja. Pomeni, da pri-
hranimo pri embalaži in pri 
odvozu smeti, jemo kako-
vostno lokalno pridelano 
hrano in lahko mirneje 
spimo.

Za manj smeti v 
domači hiši
Pred meseci je Slovenijo 

obiskala svetovna promo-
torica življenjskega sloga 
brez smeti. Američanka 
francoskega rodu Bea John-
son je filozofijo doma brez 
smeti razvila do popolnosti. 
V celem letu njena štiričlan-
ska družina ustvari komaj 
za steklen kozarec sme-

ti. Glede na vrečke, ki jih 
sami nosimo v smetarske 
zabojnike, se zdi povsem 
nepojmljivo. Erika Oblak, 
ki je za ZW-filozofijo v Ko-
njicah navduševala gostin-
ce in turistične ponudnike, 
pravi, da vsaka sprememba 
potrebuje svoj čas. Z majh-
nimi koraki se daleč pride. 
»Preden kakšno stvar ku-
pim, vedno trikrat premi-
slim, ali jo sploh potrebu-
jem. Doma imamo namreč 
vsi gore stvari, brez katerih 
nam ne bi prav nič manj-
kalo. Po obleko grem obi-
čajno v trgovino iz druge 
roke. Tudi zaradi družbe-
ne odgovornosti. Tekstilna 
industrija namreč v veli-
kokrat nemogočih pogojih 
proizvaja ogromne količine 
blaga. Zaradi pritiska mo-
dne industrije je to takoj 
zastarelo in neuporabno. 
Tega niti trgovine iz druge 
roke ne morejo več pro-
dati.« Večina hrane pride 
z domačega vrta, ostalo 
Oblakova poskuša nabaviti 
pri okoliških kmetih. Kot 
ugotavlja, je tudi ponudba 
ekoloških čistil in kozme-

tike vedno boljša. V speci-
alizirani trgovini boste za 
nakup menda lahko že pri-
nesli svojo embalažo.

Postanimo 
skupnost brez 
smeti
Konjiška občina je ena od 

osmih v Sloveniji, ki se je za-
vezala konceptu zero waste. 
V izhodišču so ločeno zbrali 
71 odstotkov odpadkov, do 
leta 2026 bi radi ta delež dvi-
gnili na dobrih 77 odstotkov. 
Količino mešanih odpadkov 
bi v teh letih zmanjšali za 
20 kilogramov. Če posame-
znik trenutno še pridela 84 
kilogramov mešanih odpad-
kov, naj bi jih čez deset let 
64 kilogramov. »V Sloveniji 
smo glede ločenega zbiranja 
odpadkov med najboljšimi v 
Evropi. A manevrskega pro-
stora za izboljšanje stanja je 
še ogromno,« pravi Oblako-
va. Pri tem so posebna zgod-
ba naši centri za ravnanje z 
odpadki, ki so se izkazali za 
prevelike in predrage. Zato 
nam tudi vzorno ravnanje z 
odpadki žal še lep čas ne bo 
prineslo prihranka v denar-
nici. Je pa dobro vsaj to, da 
kljub drugačnim načrtom v 
Sloveniji nismo gradili več 
sežigalnic. Odpadke se da 
namreč veliko koristneje 
uporabiti.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: TANJA RISTIČ

Kocept zero waste (ZW) – brez odpadkov temelji 
na strategiji 4R

Reduce (prepreči nastajanje)

Reuse (ponovno uporabi)

Recycle + Rot (recikliraj in kompostiraj)

Redesign
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Smučarskoskakalni klub 
Ljubno BTC obstaja že več 
kot šestdeset let, svetovno 
prepoznavnost pa je dose-
gel zadnje desetletje, odkar 
organizira tekme v smučar-
skih skokih na najvišji ravni, 
med drugim tekme svetov-
nega pokala za ženske.

Za začetek tekem na Ljub-
nem ob Savinji domačini šte-
jejo leto 1953, ko so se številni 
takrat najboljši skakalci prvič 
pomerili na novi šestdeset-
metrski skakalnici, ki jo je na 
povabilo domačinov zasno-
val Stanko Bloudek. »Oblasti 
so celo klicale Bloudka na 
odgovornost, češ, zakaj bo 
delal tako veliko skakalnico 
v tako majhnem kraju,« pra-
vi generalni sekretar kluba 

»Zlati pobi« z Ljubnega
V Mercatorjevi akciji sodeluje tudi SSK Ljubno BTC

Ob vztrajnem delu prvi 
uspehi že vidni

mladih skakalcev med sed-
mim in sedemnajstim letom, 
ki imajo na voljo s plastiko po-
krite od deset- do 45-metrske 
skakalnice, kjer lahko skačejo 
celo leto, ter 95-metrsko, ki je 
bila doslej na voljo le pozimi, 
spomladi pa naj bi tudi njo 
prekrili s plastiko. Naložbo 
bo fi nancirala občina, ki sicer 
veliko vlaga v razvoj skokov. 
Letos je tako uredila novo ke-
ramično zimsko smučino, ki 
jo imajo le največje skakalnice 
na svetu. To je organizatorjem 

olajšalo letošnjo tekmo. Sicer 
pa je Ljubno dobilo licenco 
olimpijskega komiteja, s ka-
tero je postalo edini državni 
panožni center, kar bo olaj-
šalo dostope do sredstev na 
raznih razpisih in prineslo še 
kakšne druge ugodnosti, me-
nijo v klubu.

Odlični mladi 
tekmovalci
Dolgoletni predsednik klu-

ba Alojz Murko je ponosen 
na uspehe mladih. Pravi, da 
ima klub »zlate pobe«. Naza-
dnje sta se v Turčiji na olim-
pijskem mladinskem festivalu 
izkazala Timi Zajc, ki je prine-
sel domov tri zlate medalje, in 
Lovro Vodušek z enim zlatim 
odličjem.

Za uspešno delo z mladimi 
ima klub zaposlena dva tre-
nerja, to sta Tomaž Murko in 
Miha Sušnik. Oba sogovorni-
ka seveda ne pozabita omeni-
ti, da ima klub srečo, da ima 
močnega sponzorja, to je BTC. 
Predsednik uprave Jože Mer-
mal je namreč z Ljubnega. Za 
podmladek je pomembna po-
vezava s šolo, kjer imajo otroci 
na voljo telovadnico, sicer pa 
prihajajo skokov željni tudi iz 
širše regije. »Vrata so odprta za 
vse, do selekcije pride kasneje 
in nadarjeni napredujejo. Pre-
lomnica je prehod z majhne 
na veliko skakalnico. Za sko-
ke na njej moraš imeti nekaj, 
česar nima vsak. Biti moraš 
dober smučar in imeti moraš 
pogum,« pravi Murko, ki je bil 
v mladosti tudi sam dober ska-
kalec v celjskem klubu.

TC, foto: SHERPA

»Delujemo pet let, naša vi-
zija pa je načrtno delo z mla-
dimi, ki že daje prve rezul-
tate, prizadevali pa si bomo, 
da bodo ti še odmevnejši,« je 
ključno razvojno usmeritev 
nordijskoskakalnega kluba 
(NSK) Toper Celje predsta-
vil predsednik kluba Slavko 
Krajnčan, ki je tudi trener.

Klub trenutno šteje pribli-
žno deset tekmovalcev, ki na-
stopajo v različnih starostnih 
kategorijah in predvsem v 
smučarskih skokih, ki so 
poleg nordijske kombinacije 
glavna panoga v NSK Toper. 
Ob skokih vsi mladi tekmo-
valci tudi trenirajo smučarski 
tek in občasno tudi drsanje. 
»Ker doma v Celju nimamo 
skakalnic, večino treningov 
opravimo v zasavskem Kisov-
cu, občasno tudi na Ljubnem 
in Planici, kjer so z ureditvijo 
nordijskoskakalnega centra 
pogoji res izjemni in tudi 
pravo doživetje za naše mla-
de tekmovalce,« je še povedal 
Krajnčan.

Majhen klub je na 
začetku poti
»Alfa in omega NSK Toper« 

je vesel, da bodo z ureditvijo 
novega skakalnega centra v 
Velenju pogoji za treniranje 
še boljši, predvsem pa bodo 
skakalnice še bliže Celju ozi-
roma Šmartnemu v Rožni 
dolini, kjer ima klub formalno 
sedež, to je v domačem okolju 
Slavka Krajnčana.

Klub namreč deluje pred-
vsem kot »družinsko pod-
jetje«, in sicer s podporo 
družine Krajnčan ter staršev 
mladih klubskih tekmovalcev. 
Ob sponzorjih primaknejo 
tiste nujne evre, da sestavi-
jo proračun kluba, ki znaša 
približno petnajst tisoč evrov, 
da lahko izpelje načrtovano 
sezono. »Smo majhen klub 
na začetku poti, za sponzor-
je pa je v teh težkih časih kar 
težko, ampak se trudimo in 
nekateri imajo tudi posluh za 
naša prizadevanja, za kar se 
jim zahvaljujemo.«

Mercatorjev projekt podpo-
re mladim skakalcem je zato 
še toliko bolj dobrodošel. 
»Zelo smo veseli, da se je Mer-

cator vključil v to akcijo, to je 
res lepa gesta tako velikega in 
uglednega podjetja, da podpi-
ra predvsem mlade skakalce. 
Brez takšne podpore podjetij 
klubi ne bodo mogli delovati. 
Zato tudi sami pridno zbira-
mo kupončke in pozivamo 
tudi ostale privržence sko-
kov, da sodelujejo v akciji in 
oddajo kakšen kuponček, da 
bi tudi na ta način pridobili 
nekaj sredstev za delovanje 
našega kluba,« je o pomenu 
Mercatorjeve akcije povedal 
sogovornik.

Obetavni 
tekmovalci
Predsednik in trener NSK 

Toper verjame, da bo kdo od 
mladih perspektivnih tekmo-
valcev v prihodnosti opozoril 
nase tudi na največjih tekmo-
vanjih. »V prvi vrsti ima največ 
možnosti za to Tia Kodrnja, 
ki je bila v svoji kategoriji do 
dvanajst let vse do letošnjega 
državnega prvenstva, ko je 
malo ›padla v formi‹, nepre-
magljiva. Prepričan sem, da jo 
bomo lahko v prihodnjih letih 
gledali na tekmah svetovnega 
pokala na Ljubnem.«

Seveda je treba izpostavi-
ti tudi njegovega sina Urha 
Kranjčana, ki kot reprezen-
tant v nordijski kombinaciji 
nastopa in dosega vidne re-
zultate na največjih tekmova-

njih, kot so svetovna 
prvenstva, celinski 
pokal …

RG
Foto: NSK Toper 

Celje

Rajko Pintar. A skakalnico 
je vseeno dokončal. Klub, ki 
deluje v današnji obliki od leta 
1973, je ves čas imel predvsem 
mlajše selekcije. »Odkar smo 
dobili olimpijca in udeleženca 
svetovnih prvenstev Primoža 
Pikla, imamo večje ambicije,« 
pravi Pintar.

Tretji najmočnejši
Z uspešno organizacijo 

tekem je rasel tudi klub in 
danes je tretji najmočnejši v 
Sloveniji. Združuje trideset 

Smučarsko-skakalni klub Ljubno BTC (Foto: Jani Rojnik)

Slavko Krajnčan, predsednik in trener NSK Toper Celje, z nadebudnimi skakalkami in skakalci.

Nordijskosmučarski skakalni klub 
Toper Celje

Mercator v dogovoru s Smu-
čarsko zvezo Slovenije izvaja 
kampanjo Skočite v Mercator, 
podprite skakalce. Namenjena je 
podpori članom izbrane skakalne 
vrste in podmladku v skakalnih klu-
bih. Del prihodkov od prodaje izdelkov 
Radi imamo domače bo šel v sklad za donacijo reprezentanci, del pa za donacije 
šestim skakalnim klubom z največ osvojenimi glasovi kupcev. Akcija, ki se je začela 
februarja, bo trajala do 26. marca, zbrana sredstva pa bodo krepila nadaljnji razvoj 
skakalnega športa.
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Ko pomanjkanje 
časa postane
slab izgovor

Kuhinja – odličen prostor za vadbo
V prejšnji številki Novega tednika smo začeli akcijo, s katero spodbu-

jamo razgibavanje in krepitev telesa na povsem vsakodnevnih in obi-
čajnih mestih. Profesor športne vzgoje, osebni in kondicijski trener 

ter zagovornik zdravega načina življenja Lucijan Cigale je prejšnjič 
z nami telovadil v pisarni, tokrat pa smo telovadili v kuhinji.

Lucijan Cigale je prepričan, da svojemu telesu posvečamo premalo 
pozornosti. Če samo pomislimo, koliko časa, denarja, preizkusov, 
vzdrževanja in rezervnih delov namenimo svojemu avtomobilu … 
Poudarja, kako žalostno je, da včasih bolje skrbimo za avto, ki je 
nenazadnje vedno zamenljiv, kot za svoje telo. Da se to preneha, 
lahko nekaj vaj naredimo že danes. EP, foto: SHERPA

Kuhinja

Motivacija tega tedna

Vsak vsaj nekajkrat dnevno vstopi v kuhinjo. In ne le 
vstopi, tam preživi nekaj časa. Medtem ko čakamo, da 
zavre voda, da se prepraži čebula, skuha krompir ali da 
se odtalijo čufti, lahko nekaj dobrega (ne le po okusu) 
storimo za svoje telo.

Ko pomanjkanje Kuhinja – odličen prostor za vadbo

jamo razgibavanje in krepitev telesa na povsem vsakodnevnih in obi-
čajnih mestih. Profesor športne vzgoje, osebni in kondicijski trener 

Profesor športne vzgoje, osebni in kondicijski trener ter zagovornik zdravega načina življenja Lucijan Cigale

Izpadni korak nazaj

Sklece

Mrtvi dvig

Z vajo okrepimo stegenske mišice in 
mišice zadnjice.

Z vajo okrepimo prsne mišice, mišice sprednjega dela 
ramen in mišice na zadnji strani nadlahti.

Z vajo okrepimo stegenske mišice, mišice zadnjice in 
mišice trupa ter hrbta.

Začetni 
položaj
Vzravnano 
stojimo ob 
pultu oziroma 
drugi višji 
opori. Z roko, ki 
je bliže pultu, 
se opremo 
nanj, pogled naj 
bo usmerjen 
naprej.

Začetni položaj
Obrnemo se proti pultu, na katerega se opremo z obema rokama, ki ju postavimo nekoliko širše od širine naših ramen. Stopala 
postavimo nekoliko stran od pulta, pri čemer naj bo trup vzravnan in napet, glava pa v podaljšku trupa. Ves čas gledamo predse.

Gibanje
Z nogo, ki je bliže pultu, naredimo korak nazaj in jo po 
stiku stopala s tlemi pokrčimo. Med spuščanjem vdihne-
mo in ob vrnitvi v začetni položaj izdihnemo. Za nekoliko 
lažjo različico vaje si lahko pri dvigu pomagamo z roko, s 
katero se opiramo na pult.
Stopalo noge, ki ostaja spredaj, mora biti ves čas popolno-
ma v stiku s tlemi, torej pazimo, da pete ne dvigujemo od 
tal. Koleno sprednje noge mora biti ves čas usmerjeno v 
enako smer kot stopalo, trup mora biti vzravnan, težišča 
telesa pri tem ne prenašamo na zadnjo nogo.

Gibanje
Boke začnemo potiskati 
nazaj in pri tem spuščamo 
trup v predklon. Pomemb-
no je, da ohranimo ledveni 
del hrbtenice v nevtralnem 
položaju, težišče telesa pa 
mora biti nad stopali. Glava 
naj bo ves čas v podaljšku 
trupa in breme čim bliže 

nogam. 
Med spu-
ščanjem 
vdih-
nemo, 
nato se z 
izdihom 
in izte-
gnitvijo v 
kolen-
skem ter 
kolčnem 
sklepu 
vrnemo 
v začetni 
položaj.

Gibanje
Začnemo se spuščati s prsmi proti 
pultu in med tem vdihnemo. Na-

dlahti morajo biti 
približno pod 
kotom 45 stopinj, 
glede na naš trup, 
torej ne pretesno 
ob telesu in ne 
preveč odmaknje-
no. Med dvigom 
oziroma potiskom 
od pulta izdihne-
mo in se vrnemo 
v začetni položaj. 
Trup mora biti ves 
čas vzravnan.

Namig:
ena serija vaj 
predstavlja 

dvanajst 
do petnajst 
ponovitev z 
vsako nogo, 

naredimo 
dve ali tri. 
Med njimi 

si vzamemo 
do šestde-
set sekund 

odmora.

Namig:
en serija vaj 

predstavlja od 
petnajst do 

dvajset pono-
vitev, naredi-
mo dve ali tri. 
Med serijami 
počivamo od 

petinštirideset 
do šestdeset 

sekund.

Namig:
serija vaj 

predstavlja 
petnajst 

do dvajset 
ponovitev, 
naredimo 
dve ali tri. 
Tudi med 

temi vajami 
si vzame-
mo nekaj 
sekund 

premora.

Tim Noakes, ultramaratonec:
»Telo vam bo želelo dopovedati, 
da nimate nobenega utemeljenega 
razloga, da bi nadaljevali. Edini 
izhod je, da se zanesete na svojega 
duha, ki na srečo deluje neodvisno 
od logike.«

Začetni položaj
Stojimo vzravnano, pred seboj držimo 
breme (ki ga v kuhinji ni težko najti). 
Glava je v podaljšku trupa, pogled 
usmerimo predse.
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Nekoliko sem kolebala pri tem, kako dolgo naj kuham 
cmoke, saj so pri različnih receptih različna navodila. 

Čas, ki sem ga izbrala, se je izkazal za idealnega, cmoki so bili kuhani, a ne razkuhani. Napako 
sem naredila pri kuhanju vseh naenkrat, saj so zelo narastli. Drugič bom bolj pozorna tudi pri 
valjanju testa – to mora biti čim bolj enakomerno deblo, da marmelada ne steče iz cmoka. Sama 
sem tokrat imela več sreče kot pameti, saj mi marmelada, kljub ponekod tanjšemu testu, ni stekla 
iz cmoka, a prihodnjič bom na debelino testa bolj pozorna.

KULINARIKA

EVINA
KUH'NA
EVINA

KUH'NA
Okus smučarskih 

radosti v domači kuhinji

Zimske počitnice so za nami. Mar-
sikdo jih je preživel na katerem od av-
strijskih smučišč in si tam za malico 

privoščil katero od tradicionalnih jedi. 
Nekaj tega okusa lahko s spodnjim re-
ceptom prenesete tudi v zavetje svojega 

doma.
»Germknödel« oziroma kvašen 

cmok je marsikomu znan s sejmov, z 
božičnih tržnic in največkrat iz resta-

vracij ob smučiščih. Je močnata specia-
liteta, ki sicer izvira iz češke in dunajske ku-
hinje, zelo razširjena je tudi na Bavarskem. 
Na strani austria.info jed predstavljajo kot 

velik »polkroglast« cmok iz kvašenega testa 
(v avstrijskem in nemškem jeziku imenovan 

»Germteig« oziroma kvašeno testo), polnjen s 
češpljevo čežano. Glede na omako in polnilo 
so cmoki lahko nekoliko slajši ali bolj »krep-
ki«, saj kvašeno testo ni sladko.

Če ste tudi vi ljubitelji te specialitete in si jo 
uspete privoščiti le pozimi na smučišču, zdaj ni 

več izgovorov. Priprava ni posebej zahtevna, glede na 
polnilo pa lahko cmok prilagodite svojemu okusu. Tudi v 
restavracijah to specialiteto postrežejo na različne načine, 
mene pa je najbolj navdušil cmok v vanilijevi omaki.

»Germknödel«

Sprehod med trgovskimi policami

Oblikovanje in polnjenje

Vanilijeva omaka

Priprava

Kuhanje cmokov

Postrežba

Priprava testa

V moji nakupovalni košarici so se tokrat znašli mleko, bela moka, 
kvas, marmelada, maslo, jajca, sladkor ter sladkor v prahu, škrob, 
mak in vanilijev strok. Potrebovala sem tudi cimet in rum ter malo soli.

Namig: čeprav v opisu jedi piše, da je »Germknödel« 
polnjen s češpljevo čežano, lahko cmok napolnimo tudi 
s katero drugo kremo, ki jo imamo najraje ali jo imamo 
pri roki. Sama sem uporabila marelično 
marmelado.

250 g moke sem presejala in žli-
co do dve uporabila za pripravo 
kvasovca, za katerega sem upo-

rabila 10 g kvasa in po receptu 1/16 litra mlačnega mleka.
Vzhajan kvas sem primešala v preostanek moke in zmesi dodala 
rumenjak, 25 g stopljenega masla in ščep soli. Čeprav tega ni v 
receptu, sem dodala približno še enkrat toliko mlačnega mleka 
(torej še 1/16 litra), saj je bilo testno premalo spojeno.
Če sem še pred časom takšno testo mesila na roke, saj se je 
moj mešalnik v zadnjih tednih začel upirati mojim zahtevam, sem 
tokrat srečo preizkusila z novim mešalnikom. Lahko rečem le, da 
zaenkrat upravičuje svojo ceno.
Testo sem torej gnetla tako dolgo, da je odstopilo od metlice in posode.

Namig: ko je testo narejeno, lahko prvič vzhaja, nato še 
drugič, ko je že razdeljeno na cmoke. Sama sem ga pustila 
vzhajati oblikovanega v cmoke, vendar na obeh straneh.

Namig: temperatura mleka 
je za kvasovec primerna, 
če lahko vanj pomočimo 
prst in nas ne opeče. Če 
je mleko vroče, to uniči 
kvasovke.

Testo sem oblikovala v ena-
komerno debelo kačo in jo 
razrezala na šest enakih de-
lov. Priporočam, da iz te mase 
oblikujete več cmokov, saj med 
kuhanjem zelo narastejo.
Razrezano testo sem razvaljala 
v krog (ali sem se vsaj trudila) in 
na sredino namazala marelično 

Testo sem nato zložila skupaj 
okoli marmelade in ga na robo-
vih močno stisnila. Cmoke sem 
odložila na pomokano površino 
tako, da je bil spoj obrnjen nav-
zdol, jih pokrila in pustila vzhajati 
do skoraj dvojne velikosti. Med 
vzhajanjem sem jih obrnila.

marmelado. Tej sem pred tem 
dodala malo cimeta in ruma.
Uporabila sem zvrhano čajno 
žličko polnila, a prihodnjič ne 
bom tako skromna.

O vanilijevi omaki sem pisala že v enem od prete-
klih prispevkov. Vedno obstaja možnost, da na-

redimo nekoliko bolj redek puding, zato bom svoj recept za omako še enkrat na hitro ponovila.
250 ml mleka sem dodala razprt vanilijev strok in 10 g belega sladkorja. Mleko sem zavrela, 
odstavila in vanj primešala mešanico rumenjaka ter 10 g jedilnega škroba. Vse skupaj sem 
dala nazaj na kuhalno ploščo in ves čas močno mešala, saj se sicer hitro naredijo grudice v 
omaki. V omako sem tokrat dodala še malo ruma – ta v pecivu ne more škoditi.

Čez kuhano vani-
lijevo omako 

sem napela 
prozorno folijo 
in tako prepre-
čila, da bi med 

hlajenjem na 
vrhu zakrknila.

Nekoliko sem kolebala pri tem, kako dolgo naj kuham 
cmoke, saj so pri različnih receptih različna navodila. 

pri roki. Sama sem uporabila marelično 

Sledilo je še zadnje dejanje pred postrežbo. V vreli sladki 
vodi, ki sem ji dodala malo ruma, sem cmoke pet minut 

kuhala najprej na tisti strani, kjer sem naredila spoj testa. Nato sem jih obrnila in petkrat rahlo 
preluknjala z iglo, da sem iz njih izpustila zrak, ter jih na drugi strani kuhala še štiri minute.

Namig: cmoki zares narastejo tudi v vodi, zato odsvetujem kuhanje vseh naenkrat. Sama sem 
to storila in jih zato komaj obračala v vodi.

Na globok krožnik sem nalila gosto vanilijevo omako 
in nanjo položila cmok. Tega sem posipala s sladkor-

jem v prahu in z makom. V restavracijah cmoke vedno postrežejo še tople, saj kasneje nekoliko 
uplahnejo. Dober tek!

OCENA
Priprava Okus

prikliče mrzla lica, razbolele 
noge in čudovit razgled na 

zasnežene gore

testo ne sme biti zbito, 
pomembna je tudi lastna 
presoja pri količini mleka
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NIŠTVO, MEHATRONIKO IN MEDIJE ŠCC (SŠSMM)     GIMNAZIJE LAVA ŠCC (GL)     SREDNJE ŠOLE ZA KEMIJO, ELEKTROTEHNIKO IN RAČUNALNIŠTVO ŠCC (SŠKER)     SREDNJE ŠOLE ZA STORITVENE DEJAVNOSTI IN LOGISTIKO ŠCC (SŠSDL)

AKCIJA

V akciji Naj maturantka in naj maturant se bodo ta mesec predstavili kandidati naslednjih šol:

12. Marina
Bajić

M 4E, SŠSMM

13. Luan
Haliti

M 2F, SŠSMM

14. Andraž
Čuvan
4 A, GL

15. Živa
Trunkl
4 A, GL

17. Anita
Tomič
4 B, GL

18. Tim
Kavčič
4 C, GL

11. Nik
Pfeifer

M 4E, SŠSMM

21. Lana
Kuzman
4 D, GL

22. Matija
Dolžan
4 E, GL

23. Nejc
Selič

K 4 A, SŠKER

24. Mateja
Jelić

K 4 A, SŠKER

4. Primož
Ravnak 

G 4B, SŠGVO

1. Žan
Kovačič

G 3C, SŠGVO

5. Taja
Žibret 

G 4B, SŠGVO

6. Filip
Retuznik

S 4A, SŠSMM

1. Žan Kovačič

2. Miha
Gunzek

G 4A, SŠGVO

7. Lara
Žibret

S 4A, SŠSMM

3. Jerneja
Burger

G 4A, SŠGVO

8. Andraž
Čehovin

S 4B, SŠSMM

9. Matic
Premuš 

M 4D, SŠSMM

19. Sanja
Kodrin
4 C, GL

28. David
Borštner

R 4 B, SŠKER

38. Blaž
Jazbinšek

3 B 2, SŠSDL

25. Jure
Meglič

E 4 A, SŠKER

26. Tilen
Rauter

E 4 B, SŠKER

27. Matevž
Petan

R 4 A, SŠKER

37. Rok
Petan

3 B 3, SŠSDL

34. Marija
Senica

3 C 3, SŠSDL

29. Jan
Flis

4 P 2, SŠSDL

39. Blaž
Javornik

3 B 1, SŠSDL

33. Lidija
Kosić

3 C 3, SŠSDL

31. Sonja
Ribič

4 A 1, SŠSDL

35. Luka
Škvorc

3 C 1, SŠSDL

32. Roman
Polšak

3 C 3, SŠSDL

36. Laura
Gradič

3 C 1, SŠSDL

SREDNJE ŠOLE ZA GRADBENIŠTVO IN VAROVANJE OKOLJA ŠCC (SŠGVO)      SREDNJE ŠOLE ZA STROJ-

16. Gorazd
Stolec
4B, GL

Februarska zmagovalca naše akcije 
sta Kaja Jazbec in Benjamin Lenič, oba iz 
Šolskega centra Šentjur. Uvrstila sta se v 

majski fi nalni krog akcije. Kaja je zbrala 
126 glasov, od tega so ji večino, 100 točk, 

namenili profesorji. Benjamin je zbral 
273 glasov in tudi njemu so do zmage 

pomagali njegovi profesorji.

sta februarska 
fi nalista

Med kuponi, ki so prispeli za prvi krog akcije, smo izžrebali 
tistega, ki je poslal Marjan Zidar iz Celja, ki bo prejel 
našo hišno nagrado.

AKCIJA

Februarska zmagovalca naše akcije 
sta Kaja Jazbec in Benjamin Lenič, oba iz 
Šolskega centra Šentjur. Uvrstila sta se v 

majski fi nalni krog akcije. Kaja je zbrala 
126 glasov, od tega so ji večino, 100 točk, 

namenili profesorji. Benjamin je zbral 
273 glasov in tudi njemu so do zmage 

pomagali njegovi profesorji.

sta februarska 
fi nalista

Med kuponi, ki so prispeli za prvi krog akcije, smo izžrebali 
Marjan Zidar iz Celja

AKCIJA

Februarska zmagovalca naše akcije 
sta Kaja Jazbec in Benjamin Lenič, oba iz 
Šolskega centra Šentjur. Uvrstila sta se v 

majski fi nalni krog akcije. Kaja je zbrala 
126 glasov, od tega so ji večino, 100 točk, 

namenili profesorji. Benjamin je zbral 
273 glasov in tudi njemu so do zmage 

pomagali njegovi profesorji.

Med kuponi, ki so prispeli za prvi krog akcije, smo izžrebali 
Marjan Zidar iz Celja, ki bo prejel 

Kaja in 
Benjamin
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NIŠTVO, MEHATRONIKO IN MEDIJE ŠCC (SŠSMM)     GIMNAZIJE LAVA ŠCC (GL)     SREDNJE ŠOLE ZA KEMIJO, ELEKTROTEHNIKO IN RAČUNALNIŠTVO ŠCC (SŠKER)     SREDNJE ŠOLE ZA STORITVENE DEJAVNOSTI IN LOGISTIKO ŠCC (SŠSDL)

AKCIJA

20. Dejan
Radaković

4 D, GL

2. Miha Gunzek 3. Jerneja Burger

10. Neja
Rečnik 

M 4D, SŠSMM

30. Sara
Loparič

4 P 2, SŠSDL

40. Jakob
Turnšek

2 B 4, SŠSDL

Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
kandidata!

SREDNJE ŠOLE ZA GRADBENIŠTVO IN VAROVANJE OKOLJA ŠCC (SŠGVO)      SREDNJE ŠOLE ZA STROJ-

Bralci lahko v vsaki številki 
glasujete za »svojega« kandidata, 
ki je predstavljen s portretno 
fotografi jo, v eni od izdaj 
časopisa pa bo tudi na večji 
fotografi ji v maturantski opravi 

(glede na objavljeni vrstni red 
kandidatov). Tisti maturant in 
tista maturantka, ki bosta do 
konca meseca zbrala največ 
glasov, se bosta uvrstila v 
fi nalni majski krog tekmovanja.

Prva dva fi nalista že imamo, 
marca in aprila boste izbrali še 
naslednja dva. Vseh šest se bo 
v končnem obračunu pomerilo 
maja.

Razrednik ali učiteljski zbor lahko izbranemu kandidatu (le enemu!) iz posameznega maturantskega razreda 
dodelita dodatnih sto točk za njegovo učno in delovno uspešnost. Svojo odločitev nam morata sporočiti 
na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

V akciji Naj maturantka in naj maturant bralci letos že šestič izbirate dekle in fanta, ki bosta prejela 
laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Tri mesece bo trajal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale. Zmagovalca fi nalnega dela se bosta za privlačni 
nagradi – skuter Suzuki in pametni telefon iPhone – pomerila v začetku junija. Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta
ali za eno naj maturantko. Pri glasovanju bomo upoštevali le 

originalne pravilno izpolnjene kupone, ki so ta mesec ZELENE 
barve in nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno. 

NAGRADE

Sto točk učiteljev

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje 
posredovanih podatkov v skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Letos se bo sodelovanje 
v akciji še posebej 

izplačalo, saj bosta 
glavni nagradi res 

privlačni, to sta 
skuter Suzuki in 
pametni telefon 

iPhone!

Za marčevske kandidate lahko glasujete
do vključno torka, 4. aprila.

Zmagovalca marčevskega kroga glasovanja 
bomo objavili 6. aprila.Foto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja Balja

4. Primož Ravnak 5. Taja Žibret

Vsak mesec bomo med pošiljatelji kuponov izžrebali srečnega nagrajenca,
ki bo dobil hišno nagrado.
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Zbirka kipov 
šmarske Kalvarije v 
muzeju baroka (8)

ALBUM S CELJSKEGA

Trinajsta kapela: 
Kalvarija
V izredno visoki, a plitvi 

kapeli stojijo križi z mrtvim 
Jezusom in dvema razbojni-
koma. Pod Jezusovim križem 

so kipi Marije, sv. Janeza in sv. 
Marije Magdalene.

Kipe so dopolnjevali nasli-
kani prizori, ki niso več ohra-
njeni. Za Jezusovo podobo 
je bil prikazan izgon iz raja, 

saj naj bi bil prav greh prvih 
staršev razlog za odrešenje. 
Za levim razbojnikom sta bila 
vidna švigajoča bliska, ki sta 
zadela smrt in hudiča.

Štirinajsta kapela: 
svete stopnice z 
Božjim grobom
Zadnjo kapelo sestavljajo 

svete stopnice in Božji grob. 
Svete stopnice posnemajo 28 
stopnic, po katerih naj bi šel 
Jezus v Jeruzalemu k Pilatu 
in naj bi jih dala sv. Helena 
prenesti v Rim.

Te stopnice so začeli posne-
mati in postavljati drugje po 
Evropi proti koncu 17. stoletja, 
pri čemer je bil za opravljanje 
pobožnosti predpisan poseben 
red. Šmarske svete stopnice so 
najstarejše na Slovenskem. V 
notranjosti so bile bogato posli-

Po dveh letih priprav je bil 
šentjurski Sokol ustanovljen 
31. januarja 1909 na pobudo 
domačina Franca Oseta (Gori-
škega Franceta) iz Hruševca, 
takrat železniškega uradnika 
na Pragerskem. Prvo leto de-
lovanja so priredili pet izletov, 
22. avgusta 1909 pa prvi javni 
nastop, ki so se ga udeležili 
pripadniki sokolskih društev 
iz Žalca, Trbovelj, Maribora 
in številni Celjani. Med prvo 

V spomin na akademijo 
šentjurskega Sokola, 1. 12. 1927

svetovno vojno (1914–1918) 
je bilo delovanje sokolskih 
društev prepovedano. Z 
ustanovitvijo Kraljevine SHS 
so bili dani ugodnejši pogoji 
za nadaljnji razvoj Sokola. Z 
uvedbo šestojanuarske dik-
tature leta 1929 je bil Sokol 
podržavljen in je pristopil k 
Sokolu kraljevine Jugoslavije. 
Ob začetku druge svetovne 
vojne aprila 1941 je nemški 
okupator društveno premo-

ženje zaplenil in večino vo-
dilnih članov izselil. Po vojni 
je telesnovzgojno delo Sokola 
prevzel TVD Partizan, kultur-
no-prosvetno dejavnost pa je 
prevzelo Prosvetno društvo 
skladateljev Ipavcev.

Več o delovanju šentjur-
skega Sokola v uporabljenem 
viru: Rečnik, Ernest: Sokol v 
Šentjurju, V: Med Bočem in 
Bohorjem, 1984, str. 807-811.

Prispevala: Vanja Bertossi

Damjana Bakarič: Na tesnobi

»Doletel me je v neki kavarnici 
med srečanjem z morebitnim no-
vim delodajalcem, ki ni in ni ne-
hal govoriti. Bolj ko je govoril, težje 
sem mu sledila, ker je to nenadoma 
od mene terjalo toliko napora, da 
sem si želela le vstati in oditi. Ob-
čutek se je stopnjeval in želja, da bi 
pobegnila, je prerasla v nujo,« piše 
v uvodu knjige Na tesnobi Damja-
na Bakarič, novinarka, urednica, ki 
se nikoli ni ustrašila nobene teme, 
nobenega človeka. Potem se ji je 
zgodilo, da je morala sredi pov-
sem običajnega pogovora o službi 
zbežati na svež zrak, in sicer daleč 

»V življenju je treba sebe 
postaviti pred vse«
»Prvi napad panike sem dobila leta 2009,
po tistem, ko sem izgubila službo …«

stran od vseh. Začel se je njen boj s 
tesnobo in z napadi panike.

Anksiozne motnje oziroma tesno-
bo ima več ljudi, kot bi si mislili. Po 
nekaterih podatkih naj bi v razvitem 
svetu kar četrtina ljudi trpela zaradi 
ene od oblik anksioznih motenj. A 
veliko ljudi to prikriva, kar je bistvo 
vseh težav. Kajti če bi o njih iskreno 
spregovorili, bi nam bilo lažje, saj bi 
spoznali, da se z anksioznostjo in 
napadi panike bori več ljudi. Zato se 
je avtorica odločila, da bo napisala 
knjigo, da bo prerasla vlogo žrtve. 
Med pisanjem knjige je na Faceboo-
ku objavila, da išče ljudi s tesnobo, ki 

bi bili pripravljeni deliti svojo zgod-
bo. »Bila sem presenečena, koliko 
nas je, koliko ljudi po tihem trpi. 
Obenem me je presenetilo, da so bili 
med njimi celo moji dobri znanci, za 
katere se mi ni niti sanjalo, s čim se 
spopadajo,« piše v knjigi.

Z nami ni nič narobe, le 
delali smo se, da smo 
močni
Po prvih napadih se je lotila foru-

mov, ki niso najboljša rešitev. » … fo-
rumi naravnost vlečejo v depresijo. 
In povem vam, branje forumov ško-
duje. Ste na njih prebrali kaj spod-
budnega? Nihče ni zapisal: ›Hej, ne 
obremenjujte se, iz tesnobe se lah-
ko rešiš za vedno!« Bereš lahko le o 
tabletah, kdo katere jemlje in kako 
nujno je to. Tarnanje, pritoževanje, 
slaba informiranost.« Damjana je pri-
mer, da se da tesnobo zdraviti brez 
tablet. Pri prebolevanju si je pomaga-
la s športom, z meditacijo, odhodi v 
naravo, akupunkturo, s psihoterapijo 
in seveda z obiskovanjem skupine za 
samopomoč. »V skupini sem spozna-
la same zanimive ljudi, ki so imeli 

svoje težave, trpljenje in načine re-
ševanja … Prepričani, da je z nami 
nekaj narobe, smo sedeli tam, meni 
pa se je utrnila neka misel. Prešinila 
me je kot strela z jasnega. Ne, z nami 
ni nič narobe. Le vsi smo se predol-
go delali močne, obenem pa smo 
preobčutljivi in preveč empatični, 

da bi zmogli prenesti tekmovalnost 
sodobnega sveta, ki nas sili v hladen 
boj na vsakodnevni ravni. Preprosto 
se nismo najbolje znašli v tem sve-
tu. In nismo imeli nobene rezervne 
opreme.«

Čeprav je videti zelo enostavno, 
je Damjana potrebovala več let za to 

»Normalno in spreje-
mljivo se nam zdi, da 
se zlomi roka, zloma 
duše pa ne priznamo. 
A je prav tako boleče, 
če ne celo bolj.«

dejanje. A po več letih spopadanja 
s tesnobo ji je pomagalo odkriti, 
kdo je v resnici, kakšna je njena 
moč. Spoznala je, kako se spreje-
ti in imeti rada. Tesnoba ji je bila 
navdih, da je resnično zaživela, 
tako kot si je želela.

BGO

Rubriko pripravlja: Domoznanski oddelek Osrednje knjižnice Celje
Medijski pokrovitelj: Novi tednik; Vir: www.kamra.si, Album Slovenije – osebni spomini 20. st.

kane in štukirane, a poslikava 
je slabo ohranjena. Med okni 
so bili naslikani apostoli in 
nekateri svetniki, na oboku v 
medaljonih pa Jezuščkova vi-
zija mučilnega orodja, personi-
fi kacije treh teoloških kreposti 
in Jakobova lestev.

V obokani grobni kapeli 
so naslikani žalujoče ženske 
personifi kacije, Jezus trpin z 
mučilnim orodjem, tri žene ob 
grobu in apokaliptično Jagnje. 
Spodaj je kip mrtvega Jezusa 
na mrtvaškem odru.

Cerkev sv. Roka
Navzkrižno postavljene ka-

pelice križevega pota nas pri-
peljejo do na zunaj preproste 
in skromne stavbe, cerkve sv. 
Roka, ki so jo zgradili med le-
toma 1645 in 1666. Postavlje-
na je bila v času, ko se je barok 
v naših krajih šele prebujal in 
so se poleg renesančnih oblik 

tu in tam še vedno oglašali 
daljni odmevi gotike.

Z zunanjim markantnim 
videzom in dominantno lego 
je cerkev sv. Roka vseeno pre-
prosta in skromna stavba. Z 
njenega tlorisa lahko razbere-
mo, da je sestavljena iz treh 
glavnih delov, prezbiterija, ne-
koliko širše ladje in zvonika. 
Zanjo je značilna podeželska 
arhitektura svojega časa.

Razlika med zunanjostjo in 
notranjostjo cerkve nas malo-
kje tako preseneti kot pri sv. 
Roku. Sicer bogato poslikane 
kapelice dajo slutiti, da cer-
kev najbrž ne more zaostajati 
za njimi, vendar se banjasto 
obokan prostor predstavi s 
tolikšno prešernostjo barv in 

oblik, kot jih drugje pri nas res 
ne poznamo. Ves poslikan in 
obdan s plastičnim štukiranim 
okrasjem nas na mah prestavi 
iz pasijonskega vzdušja Božje-
ga pota v razpoloženje spro-
ščene baročne prazničnosti.

Pripravila MATEJA ŽAGAR,
Knjižnica Šmarje pri Jelšah, 

Domoznanski oddelek
Foto: Nataša Müller

Viri:
Mihael Napotnik: Križev pot 

ob bregu sv. Roka v Šmarju pri 
Jelšah, v Mariboru 1913. Ivan 
K. Vreže: Šmarje pri Jelšah, 
Šmarje 1923. Sergej Vrišer: Sv. 
Rok nad Šmarjem pri Jelšah, 
Maribor 1971. Muzej baroka 
Šmarje pri Jelšah, Šmarje pri 
Jelšah 2015.

13. kapela: Kalvarija v muzeju

14. kapela: Božji grob in svete 
stopnice

Zunanjost cerkve sv. Roka
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Celjski hitrostni 
drsalci vedno bolj 
uspešni

V Drsalnem klubu Celje je tudi sekcija hitrostnega drsanja 
na kratke proge (Short Track Speed Skating), ki je ljudem 
v Sloveniji in na Celjskem dokaj neznana olimpijska disci-
plina. Pred leti je to disciplino na celjskem drsališču začelo 
nekaj zanesenjakov, ki so v klubu aktivni od začetka in vse 
do danes.

V teh letih so klub, starši in trenerji pripomogli, da so drsalci 
postali prava tekmovalna ekipa, člani državne reprezentance in 
mlade olimpijske ekipe. Drsalci so postali prijatelji, spoštujejo 
vrednote življenja, šport je postal pomemben del njihovega 
vsakdana, v športnem duhu pa zastopajo Celje in Slovenijo 
doma, v Evropi ter po svetu. Drsalni klub deluje v skladu z 
ISU-pravili (International Skating Union), zato se naši hitrostni 
drsalci redno udeležujejo mednarodnih tekmovanj ter tako 
potujejo od Italije, Madžarske, Poljske, Slovaške, Hrvaške, Sr-
bije do Avstrije. Tudi v Celju imajo priprave, drsalne tabore za 
mednarodne ekipe ter vsako leto marca zadnjo tekmo v nizu 
tekmovanj Alpe Adria Throphy. Na teh tekmovanjih tekmovalci 
v različnih starostnih kategorijah dosegajo zelo dobre rezul-
tate, kar je nekaj posameznikov letos popeljalo na mladinsko 
svetovno prvenstvo (World Junior Short Track Speed Skating 
Championships) v Innsbruck v Avstrijo in na evropski mla-
dinski olimpijski festival (European Youth Olympic Festival) 
v Erzurum v Turčijo.

Vsi, ki jih ta šport zanima, so vabljeni v njihove vrste.
EZ

Tečaj za voznike iz 
Sončka

Drugo nedeljo v februarju se je intenzivnega tečaja varne 
vožnje v AMZS-centru na Vranskem udeležila še zadnja 
skupina voznikov iz zveze društev Sonček. Tečaj je 58 voz-
nikom, ki skrbijo za prevoz otrok in oseb s posebnimi potre-
bami v Sončku – Zvezi društev za cerebralno paralizo Slove-
nije, in Centru Janeza Levca Ljubljana omogočila AMZS, ki 
se je za to pobudo odločila ob koncu minulega leta namesto 
poslovnih daril.

Vozniki so se na tečajih seznanili s ključnimi elementi varne 
vožnje, kot so pravilen sedežni položaj, nastavitev volana, kako 
ravnati, ko vozilo zanese, vožnja v ovinku na spolzki podlagi, 
kako pravilno zavirati, se umakniti oviri in rešiti še tako nepriča-
kovano situacijo na cesti. Inštruktorji varne vožnje so še posebej 
izpostavili pomen pravilnega pritrjevanja invalidskih vozičkov, 
saj lahko to pomembno vpliva na varno vožnjo.

Slovesna predaja donatorskega bona Sončku je bila v ljubljan-
skem centru. Predsednik zveze Lojze Tomaževič se je ob tej 
priložnosti direktorici AMZS Luciji Sajevec zahvalil za donacijo 
in poudaril pomen tovrstnega izobraževanja za zaposlene.

TT

Ob predaji donatorskega bona zvezi Sonček

Razveseljevali 
najmlajše

Po decembrski premieri so v januarju 
člani gledališke skupine Gimnazije Lava s 
predstavo Bobek in barčica še štirikrat po-
peljali otroke celjske regije v čudovit svet 
prijateljstva.

Predstavo, ki je nastala po literarni predlo-
gi Anje Štefan, so pod mentorstvom Katarine 
Petač odigrali v Knjižnici pri Mišku Knjižku, 
Občinski knjižnici Prebold, Vrtcu Mavrica Voj-
nik in Vrtcu Trnava.

Mladi gledališčniki so pričarali nasmeh na 
obraz malih nadobudnežev, ki so s petjem po-
magali Bobku in njegovim prijateljem zgraditi 
barko, ki bo dovolj velika za vse, ob pravljici 
pa so spoznali, da lahko prav vsak pripomore 
h končnemu uspehu. PK
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Ob kulturnem prazniku 
združene vse generacije

Potrditev mednarodnega 
certifikata kakovosti

Osnovna šola Lava Celje 
je pred tremi leti pridobila 
mednarodni certifikat kako-
vosti Kakovost za prihodnost 
v vzgoji in izobraževanju. 
Certificiranje se izvaja pod 
okriljem Slovenskega inšti-
tuta za kakovost in mero-
slovje.

Vodstvo šole se je pred sed-
mimi leti skupaj z zaposleni-
mi zavezalo, da bo izpolnje-
valo deset temeljnih zahtev, 
ki urejajo najbolj vitalna po-
dročja v šoli: jasno zapisana 
in uresničevana vizija šole, 
poslanstvo ter vrednote šole, 
ki izhajajo iz okolja, v katerem 
deluje; zakonsko obvladova-
nje dokumentacije ter spošto-
vanje vseh zakonskih obvez, 

ki jih pred šolo postavlja zako-
nodaja, razvojno načrtovanje 
šole na vseh ravneh – temelj-
no načrtovanje kakovostnega 
pouka, razvojnih projektov, 
sprotno spremljanje in pre-
verjanje dosežkov, nenehno 
izboljševanje ter odpravljanje 
šibkih področij, kakovostna 
organiziranost, odgovornost.

Izjemno pomembno po-
dročje je sistematičen razvoj 
kadrov, profesionalni razvoj 
zaposlenih, ki omogoča kako-
vostno izvajanje dejavnosti ter 
nenehno iskanje izboljšav na 
vseh področjih delovanja, po-
membno je vodenje finančnih 
in materialnih virov, da šola 
deluje v ugodnih pogojih, kar 
izboljšuje varnost učencev in 

Že z vabil na prireditev ob sloven-
skem kulturnem prazniku je bilo 
razvidno, da bomo v Škofji vasi spet 
doživeli lep in zanimiv kulturni ve-
čer. Nismo pa pričakovali, da bo tako 
pester in da bodo ponovno združene 
tako rekoč vse generacije.

Dvorana je bila polna do zadnjega ko-
tička in že na začetku so nas prireditelji 
presenetili z zanimivo spremembo. V 
ozadju dvorane se je namreč zaslišala 
naša Zdravljica, ki so jo namenu pri-
merno in ubrano zapeli pevci mešanega 
zbora Forte iz Vojnika pod vodstvom To-
maža Marčiča. Voditelj prireditve Tomaž 
Kmecl je kot vedno tudi tokrat suvereno 
vodil dogajanje od začetka do konca. 
Po lepih uvodnih mislih, namenjenih 
prazniku, je k besedi povabil dolgole-

tnega nepogrešljivega člana, igralca in 
režiserja Martina Pečnika. Z globokimi 
mislimi, kot jih vedno premore, nam je 
dal misliti o naši besedi, slovenskem na-
rodu in ljubezni do domovine, kulture 
in o zavzemanju za vse, kar je lepo in 
kar lahko našim rodovom ohrani ob-
stoj v »raju pod Triglavom«. Izkoristil 
je priložnost in povabil k sodelovanju 
v kulturnem društvu vse, ki čutijo, da 
bi lahko dali kulturi del sebe. Nato so 
začeli prihajati na oder otroci, ki so pri-
srčno izvedli tridesetminutni kulturni 
program, v katerem so se predstavili kot 
igralci, glasbeniki, recitatorji, pevci in 
plesalci folklore.

Ponovno nam je s svojimi izbranimi 
mislimi pobožal duše voditelj in na oder 
povabil omenjen pevski zbor. Skoraj 

vsak Slovenec za slovenski kulturni pra-
znik pričakuje petje v maternem jeziku. 
In tako je tudi bilo. Zborovodja je izbral 
lep in zanimiv program. Slišali smo pe-
smi Janija Goloba, Jana Plestenjaka, To-
mija Megliča, Aleksandra Mežka, Graha-
ma in Lovlanda (slovensko priredbo Ti 
dvigaš me) ter slovensko narodno Stoji 
mi polje. Nekatere skladbe je zborovodja 
tudi spremljal na klavirju. Kdor se zna 
poglobiti v pesem, je lahko v tem progra-
mu in kakovostni izvedbi zbora resnično 
užival ter si napolnil dušo. Po končani 
proslavi smo še dolgo klepetali o vsem, 
kar se je dogajalo ta večer. Želimo si, da 
bi nam društvo tudi v prihodnje prire-
jalo tako lepe in kakovostne kulturne 
predstave. Hvala vam, dragi kulturniki.
 TZ

Druženje z reševalnimi psi
Dijaki drugega letnika programa tehnik va-

rovanja v Ekonomski šoli Celje smo imeli od 6. 
do 17. februarja interesne dejavnosti, kjer smo 
se seznanjali z borilnimi veščinami, obiskali 
gasilce in vojašnico ter izboljševali svoje pla-
valne veščine. Nepozabno je bilo tudi druženje 
z reševalnimi psi v ponedeljek, 13. februarja, 
ko sta nas obiskali Neda Hauko in Majdi Kosi z 
nemškima kratkodlakima ptičarkama Cubo in 
Rheo iz Kinološkega društva reševalnih psov 
Celje, kjer so psi usposobljeni za iskanje po-
grešanih ljudi v gozdovih in ruševju.

Dijaki smo se najprej zbrali v šolski preda-
valnici, kjer sta nam predstavili delo in namen 
reševalnih psov. Nato smo na šolskem dvorišču 
videli praktičen prikaz iskanja pogrešane osebe. 
Izvedeli smo, da največkrat iščejo mlajše otroke 
ter starejše in dementne ljudi. Opazili smo, da so 
psi gibljivi, prijazni, poslušni in psihološko sta-

bilni, saj ne smejo loviti drugih živali ali biti agre-
sivni do drugih psov. Najprimernejši so srednje 
veliki psi. Vodnik in reševalni pes morata opraviti 
strokovno usposobljena z zaključnim izpitom, 
seveda pa imata vsako leto še letno izobraževa-
nje. Na strokovno usposabljanje se lahko prijavi 
vsak, ki je polnoleten, komunikativen, ima rad 
pse in želi pomagati drugim ljudem. S pomočjo 
reševalnih psov lahko vodniki hitreje preiščejo 
večja območja in tako hitreje najdejo pogrešano 
osebo. Ko reševalni pes najde pogrešanca, začne 
lajati, tako sporoči svojemu vodniku, da je našel 
izgubljeno osebo.

Dijaki smo bili navdušeni nad sposobnostmi 
reševalnih psov in njihovo usklajenostjo z vo-
dniki. Ugotovili smo, da psi in njihovi vodniki 
svoje naporno delo opravljajo z veseljem in s 
ponosom.

JASNA KOVAČIČ, 2.c, Ekonomska šola Celje

Ekipa GCC poleti v Vietnam
V soboto, 28. januarja, je bilo v Lju-

bljani v OŠ Danile Kumar mednarodno 
tekmovanje Scholar’s Cup, ki poteka v več 
kot šestdesetih državah po vsem svetu. V 
Ljubljani je bil slovenski izbor, ki se ga je 
udeležilo tudi petnajst dijakov Gimnazije 
Celje – Center (GCC). Še posebej so navdu-
šili prvošolci Alen Pokupec, Aljaž Primo-
žič, Irena Gerlj, Lana Vincelj, Nina Lana 
Vidmar in drugošolec Mitja Suvajac, ki 
so se uvrstili tudi na svetovni izbor, ki bo 
letos kar v dveh državah – v Južnoafriški 
republiki in Vietnamu, kjer se bo julija 
pomerilo več kot štiri tisoč tisoč mladih 
s celega sveta. V Vietnam bo odpotovala 
tudi ekipa z GCC.

Tekmovanje sicer poteka v angleščini. V 
štirih različnih kategorijah – Team Debate 
(debata), Collaborative Writing (pisanje ese-
ja), Scholar’s Challenge (pisni preizkus) in 
Scholar’s Bowl (timsko tekmovanje) – zaje-
ma šest različnih področij: zgodovino, litera-
turo, znanost, umetnost, družboslovne vede 
in posebno področje. Med več kot tristo slo-

venskimi udeleženci iz osnovnih in srednjih 
šol so se v ekipi z GCC izkazali predvsem 
prvošolca Aljaž Primožič in Nina Lana Vid-
mar (11. oziroma 12. mesto v pisanju eseja), 
drugošolca Kristjan Veber in Nina Bratuša 
(2. mesto v Scholar’s Bowl), prvošolec Alen 
Pokupec (med najboljšimi v vseh katego-
rijah skupno) in drugošolec Mitja Suvajac 
(4. mesto v debati). Ta je o svoji izkušnji po-
vedal: »Tekmovanje je bilo dokaj zahtevno, 
debatne trditve so bile izjemno zanimive, 
vsi tekmovalci pa smo bili zelo motivirani. 
Koncept tekmovanja je povsem drugačen 
od tega, česar smo vajeni v Sloveniji … Vse 
poteka pompozno, v blišču, z veliko zabave, 
vsi občutijo nek zmagovalni duh, vendar se 
za vsem bliščem še vedno skriva dober se-
lekcijski sistem. Kljub temu da so vsi odšli s 
tekmovanja veseli, je bilo malo tistih, ki so 
nekaj vrednega dosegli. Tekmovanje mi je 
bilo všeč, ker mlade seznanja z dejanskimi 
temami, s težavami, situacijami in ne zgolj 
s teorijo kot večina ostalih.«

GD

Zmagovalnih šest dijakov z GCC (arhiv GCC)
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Potrditev mednarodnega 
certifikata kakovosti

dobre materialne pogoje za 
doseganje ciljev učencev. Še 
posebej pomembno je podro-
čje komuniciranja na vseh rav-
neh in v tem okviru sprotno 
odpravljanje težav in ovir ter 
konfliktnih situacij.

V šoli je zagotovo najpo-
membnejši kakovostno po-
stavljen vzgojno-izobraževal-
ni proces. Uvajanje novosti in 
izboljšav je v prvi vrsti zaveza 
vodstva šole, ki mora imeti 
vizijo za razvoj zavoda, ter 
zaveza vseh zaposlenih v šoli.

Certifikat kakovosti v vzgoji 
in izobraževanju zelo komple-
ksno zaobjame vse v vzgoji in 
izobraževanju, nanaša se na 
ustanove, ki nudijo strokovno 
ali organizacijsko podporo 
šoli, predvsem pa je usmer-
jen na sistematično in neneh-
no spremljanje dejavnosti, 
dosežkov otrok, strokovnih 
delavcev ter sprotno odpra-
vljanje šibkih področij.

Zaveza po sistematičnem in 
nenehnem pozitivnem spre-
minjanju na bolje ter spro-
tnem odpravljanju šibkih točk 
je zelo velika, predvsem pa ob-
sežna, saj se dotika vseh ravni 
dela v šoli in povezovanju šole 
s širšo družbeno skupnostjo. 
Zato smo zelo ponosni na po-
novno potrditev našega dela 
in s tem certifikata Kakovost 
za prihodnost v vzgoji in izo-
braževanju, saj vemo, koliko 
energije in vloženega truda je 
treba za dobre pogoje ter ka-
kovostno ponudbo učencem.

MARIJANA KOLENKO,
ravnateljica OŠ Lava

Šolarji pomagajo 
živalim

Prijetno presenečeni smo bili, ko so nas poklicali iz III. 
osnovne šole Celje, da so za naše DPMŽ zbrali kar nekaj 
hrane in priboljškov. Vsaka donacija je zelo dobrodošla, 
saj skrbimo za vedno več živali. Z novo članico sva prevzeli 
veliko vrečko priboljškov, ki nam jo je izročil ravnatelj Ale-
ksander Verhovšek. Zahvaljujemo se šolo, ki z nami večkrat 
sodeluje in nam pomaga tudi pri izdelavi raznih plakatov, ki 
so stalno nastavljeni v Intersparu v Celju.

VERICA ŠTANTE

Članica DPMŽ Špela Jurkošek, ravnatelj Aleksander Verhovšek in 
podpredsednica DPMŽ Verica Štante

Valentinovo tekmovanje
Valentinovo tekmovanje 

v Šoli za hortikulturo in vi-
zualne umetnosti Celje že 
tradicionalno pripravimo 
na pragu praznika vseh 
zaljubljenih, valentinove-
ga. Na tekmovanju so naši 
dijaki in študentje ponovno 
prikazali iskrive ideje pri 
izdelavi cvetličnih dekora-
cij in vrtnarskega nasada.

Tekmovanje z obeh po-
dročij je bilo v četrtek, 9. 
februarja, z osrednjo temo 
Prebujanje narave. Kot oce-
njevalca smo povabili prizna-
nega mednarodnega sodnika 
Francija Landekerja, mojstra 
cvetličarstva in tudi našega 
bivšega dijaka.

Na področju cvetličarstva 
so morale tekmovalke pri-
praviti fantazijsko namizno 
dekoracijo in spomladan-

ski venček. Med sabo se je 
pomerilo pet tekmovalk. V 
skupni razvrstitvi je zmagala 
Brigita Klinar, študentka dru-
gega letnika višje strokovne 
šole programa hortikultura, 
drugo mesto je zasedla Špela 
Zamernik, dijakinja tretjega 
letnika programa hortikul-
turni tehnik, tretje mesto pa 
je osvojila debitantka na tek-
movanju Tanja Podkrižnik, 
dijakinja prvega letnika pro-
grama hortikulturni tehnik.

Na področje vrtnarstva je 
tekmovalo osem ekip, vsako 
ekipo sta sestavljala dva čla-
na. Izdelati so morali vrtnar-
ski nasad v določeni velikosti: 
višina do 2 m, širina 1 m in 
dolžina 1,5 m.

Prvo mesto sta osvojili Tja-
ša Colnarič, študentka druge-
ga letnika hortikulture višje 

strokovne šole, in Rebeke 
Kračan, dijakinje četrtega le-
tnika programa hortikulturni 
tehnik, drugo mesto sta osvo-
jili Valentina Vaš in Jasmina 
Rojnik, obe dijakinji druge-
ga letnika vrtnarstva, tretje 
mesto pa sta zasedla dijaka 
drugega letnika programa 
hortikulturni tehnik Tajda 
Pešec in Borut Pustatičnik.

Dijaki in študentje, ki so 
osvojili prva tri mesta, se 
bodo udeležili tekmovanja 
mladih vrtnarjev in mladih 
cvetličarjev na sejmu Flora 
2017, kjer se pomerijo ekipe 
vseh slovenskih srednjih šol, 
ki izobražujejo za te poklice. 
Zmagovalcem kot tudi vsem 
udeležencem Valentinovega 
tekmovanja iskreno čestita-
mo!

ROMANA ŠPES

Naših prvih deset let
Zametki druženja ne-

katerih članov današnje 
zasedbe KD Ofirovci in ko-
ledniki iz Laškega sicer se-
gajo že v leto 2002, ko smo 
v društvu upokojencev pre-
pevali ljudske pesmi, nekaj 
let pozneje pa še pri kole-
dovanju po domovih šen-
tlenartske in dobovske fare.

Uradno smo se registrirali 
z imenom KD Ofirovci in ko-
ledniki iz Laškega v letu 2007. 
Na pobudo Francija Muleja 
smo tisto leto svoj program 
petja ljudskih pesmi obogatili 
še z običajem »ofiranja« po 
stari šegi, na pobudo Valen-

tina Deželaka pa smo oživeli 
tudi običaj koledovanja.

Vsako leto nas vabijo v 
različne kraje po Sloveniji, 
bili pa smo tudi že gostje 
zamejskih Slovencev v Italiji 
in na Madžarskem. Sodelu-
jemo na prireditvah v občini 
Laško, mnogo nastopov pa 
poklonimo starostnikom po 
domovih za starejše v Laškem 
in drugod.

Naši nastopi prispevajo k 
utrditvi slovenske identitete, 
ohranjanju ljudskih običajev 
in pripadnosti domovini Slo-
veniji. V množici evropske 
kulturne ponudbe je naše 

delovanje nekaj posebnega 
in zasluži spoštovanje. Ob 
uradni slovesnosti naše de-
sete obletnice v začetku fe-
bruarja 2017 smo pripravili v 
Otročjem centru Kino Laško 
veselo druženje s prijatelji 
iz domače in širše okolice. 
Praznovanju se je pridružilo 
približno osemdeset nasto-
pajočih (folkloristi, pevci, 
godci), ki so nam pomagali s 
predstavitvijo svoje dejavnosti 
popestriti praznično vzdušje.

Zahvaljujemo se vsem 
podpornikom naše dejavno-
sti in vsem tistim, ki so pod-
prli praznovanje obletnice in 
izid našega koledarja Naših 
prvih deset let.

Člani KD Ofirovci in 
koledniki iz Laškega

Na Šmohorju spet zbrani 
pohodniki

Gasilska fotografija za spomin (foto: Mirko Bošnak – Šoni)

Šmohor spet postaja pri-
ljubljena pohodniška desti-
nacija, zadnja leta tja zaha-
jajo nekateri pohodniki kar 
vsak dan, po številu obiskov 
oziroma zapisov v posebni 
knjigi obiskovalcev pa je 
neizpodbitno, da je lani tja 
Andrej Šeško, zmagovalec, 
prišel 377-krat. Občudovanja 
vredna številka, saj je dva-
najstkrat moral na ta cilj kar 
dvakrat v enem dnevu.

Tudi takšnih, ki so tam skoraj 
vsak dan, ne manjka. Takšnih, 
ki so bili lani na Šmohorju vsaj 
šestdesetkrat, je bilo lani 33 in 
vsi ti so si prislužili zlato me-
daljo. Takšnih, ki so bili tam 
vsaj štiridesetkrat, je bilo 13 in 
tistih, ki so bili na Šmohorju 
vsaj dvajsetkrat, je bilo 16. Sku-
pno torej dvainšestdeset, kar je 
lepa številka, precej večja kot 
pred dvema letoma ali tremi, 
ko jih je bilo morda dva duca-

ta ali tri. S to statistiko lanskih 
obiskov je najbrž zadovoljna 
tudi zdajšnja oskrbnica Helena 
Perko, ki številke iz knjige obi-
skovalcev skrbno preuči. Kočo 
oskrbuje zadnjih šest let in k 
obisku pohodnike spodbuja, 
najbolj pridne vsako leto tudi 
nagradi. Tudi letos je poskrbela 
za nagrade dobitnikov zlatih, 
srebrnih in bronastih medalj 
in za pogostitev na družabnem 
srečanju, ki so ga redni obisko-
valci, pohodniki, imeli zadnjo 
januarsko soboto.

BH
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Jernej Mazej, predse-
dnik Društva Učni sa-
dovnjak

Kmečka tržnica v Nazarjah
Vsako soboto dopoldne je pod Bohačevim toplarjem, ki ga je Občina Nazarje obnovila 

pred sedmimi leti, kmečka tržnica. V tem času si lahko ogledate tudi razstavi o zgodovini 
kraja in ročnih obrti lokalnih izdelovalcev. Na tržnici je žal obisk, kot pravijo ponudniki, ki 
jih lahko preštejemo na prste ene roke, zanemarljiv. A povezuje jih medsebojno druženje.

Vsi ponudniki imajo registrirano dopolnilno dejavnost, ponujajo pa zgornjesavinjski 
želodec, salame in druge mesne izdelke, kruh iz krušne peči, različno pecivo in piškote, 
sir, skuto in maslo, različne marmelade, sirupe, sokove, jabolčnik, kis in likerje, vloženo 
zelenjavo in kompote, suhe jabolčne krhlje, slovenski med, čaje, suha zelišča, fi žol, a 
tudi lokalno zelenjavo in sadje.

Obisk sobotne kmečke tržnice v središču Nazarij je primeren tudi za turistične oglede.

Že imate vsa semena za 
letošnjo sezono? Izmenjava semen odlična priložnost, 

kako do starih slovenskih sort

Društvo Učni sadovnjak je minulo soboto s ponudniki Bohačevega 
toplarja na kmečki tržnici Nazarje pripravilo prvo letošnjo izmenjavo 
semen. Zaželeno je, da vsak obiskovalec s seboj prinese semena, ki 
jih lahko zamenja z ostalimi. Na tokratni stojnici smo opazili tako 
semena starih slovenskih sort kot tudi nekaj 
eksotičnih imen kumar in paradižnikov.

»Lani smo pripravili več kot deset 
tovrstnih srečanj, ki so bila dobro 
obiskana, današnje pa je letošnje 
prvo. Pripravili jih bomo še nekaj, 
a bodo večinoma na Koroškem,« 
je povedal Jernej Mazej, predse-
dnik Društva Učni sadovnjak, ki 
je idejni oče izmenjave semen.

Kakšen je namen izmenja-
ve semen, ko jih vendar lahko 
kupimo že praktično v vsaki 
trgovini?

Najpomembnejša namena sta 
ohranjanje domačih sort in njihovo 
širjenje med čim več ljudi. Z izmenjavo 
tudi poskrbimo, da stare sorte ne pridejo v 
roke velikih mednarodnih korporacij. Če izgu-
bimo semena, izgubimo hrano in bomo mi odvisni 
od nekaj posameznikov in bomo morali jesti to, kar 
nam bodo oni dali.

Torej je namen tudi ohranjanje naše kmetijske 
dediščine?

Absolutno. Slovenija je majhna država, a ima iz-
jemno biotično raznovrstnost. Vse od Prekmurja do 
Primorja najdemo izjemno zanimive rastline. Recimo 
na Koroškem so dvesto do tristo let stare sorte boba in 
graha, ki jih ljudje prenašajo dobesedno iz roda v rod. Še 
vedno se najde tudi kakšna takšna majhna oaza v Sloveniji, ki 

te preseneti, recimo Kočevsko. Tam je doma koče-
varska trdinka, stara koruza. Na Dolenjskem na 

ta način ohranjajo staro belo sorto koruze, iz 
katere so včasih delali pravo polento. Ko vča-

sih raziskujem, sem začuden, kaj vse ljudje 
imajo in o kakšnih sortah pripovedujejo. 
Zato tudi pomagam, da vzorce teh semen 
spravimo do kakšne slovenske semenar-
ne, ki jih ohrani in iz njih razvije kakšno 
novo slovensko sorto.

Kakšna je ozaveščenost slovenskih 
vrtičkarjev glede starih sort?
V društvu se trudimo, da bi Slovence 

uspeli predramiti in ozavestiti, kaj te sorte za 
nas kot narod pomenijo. Kjerkoli predavam, 

vedno poudarim, da je ob vsaki sorti pomembno 
tudi njeno ozadje, njena zgodba. Od kod je, kako 

je nastala. S tem skušam na svoj način in na svojem 
področju zbuditi narodno zavest.

Izmenjava semen ni namenjena zgolj temu, da seme 
odnesemo domov?

Na izmenjavah semen lahko izveste vse o tem, kako 
se kakšna sorta »obnaša« na vrtu. Tisti, ki je neko seme 
pridelal, točno ve, kako je tista rastlina ali zelenja-
va rasla, kakšni pogoji ji najbolj ustrezajo in česa ne 
mara. To je tista dodana vrednost izmenjave semen, 
ki vam je nobena vrtnarija ali kmetijska zadruga ne 
moreta dati.

MRL

Vrtnarski nasvet
»V teh dneh ste mnogi že posejali papriko, čili, jajčevce in celo 

paradižnik. Pogosto se nam zgodi, da seme krasno vzklije in 
imamo lepe sejance, čez noč pa nam dobesedno popadejo. 
Opazimo tudi, da imajo stanjšano steblo. To je posledica 
okužbe z glivo, ki povzroča t. i. padavico sadik. Oku-
žene sejance najlepše vidimo v času pikiranja, ko 
se na koreninskem vratu lepo vidi rjava krastica. 
Takšne sejance zavržemo, saj se okužba lahko 
hitro razširi na ostale sejance.

Priporočam, da sejance do pikiranja 
večkrat dnevno rosimo z pršilko, 
sejance pa takoj po vzniku 
prestavimo na nižjo tempe-
raturo. Z tem zmanjšamo 
verjetnost tega pojava,« 
svetuje Jernej Mazej, 
predsednik Društva 
Učni sadovnjak.

Vrtnarski nasvet
»V teh dneh ste mnogi že posejali papriko, čili, jajčevce in celo 

paradižnik. Pogosto se nam zgodi, da seme krasno vzklije in 
imamo lepe sejance, čez noč pa nam dobesedno popadejo. 
Opazimo tudi, da imajo stanjšano steblo. To je posledica 
okužbe z glivo, ki povzroča t. i. padavico sadik. Oku-
žene sejance najlepše vidimo v času pikiranja, ko 
se na koreninskem vratu lepo vidi rjava krastica. 
Takšne sejance zavržemo, saj se okužba lahko 
hitro razširi na ostale sejance.

Priporočam, da sejance do pikiranja 
večkrat dnevno rosimo z pršilko, 
sejance pa takoj po vzniku 
prestavimo na nižjo tempe-

Vsako seme, ki ga najdemo na izmenjavi, je označeno z imenom, 
ob nekaterih boste našli tudi zapis, kdaj je bilo pobrano.

Znate obrezati brajdo?
Prišel je čas, ko moramo opraviti rez brajde, da se bomo lahko lahko jeseni 
sladkali z domačim grozdjem. V Društvu Učni sadovnjak bodo to soboto, 
4. marca, ob 14.30 na kmetiji Mazej v Ljubiji pripravili delavnico, na kateri 
bodo ob rezi brajde prikazali tudi vzgojno rez fi g, uporabo novih tehnologij 
v vinogradu in uporabo gnojila Bio guano. Delavnico bo vodil strokovnjak za 

sadjarstvo Matjaž Zupančič, znan tudi kot mentor šova Kmetija nov začetek.

 2. ČE list do 8. ure, od 9. ure plod

 3. PE -----

 4. SO korenina

 5. NE korenina do 9. ure, od 10. ure list

 6. PO korenina do 13. ure, od 14. ure cvet

 7. TO cvet 

 8. SR cvet do 13. ure, od 14. ure list

Čas za presajanje je od 7. od 3. ure do 21. marca ob 6. uri.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.

Shranki
Minulo soboto sem se 

skoraj spet sama sebi zaob-
ljubila, da bom jeseni spet 
poskusila z vlaganjem zele-
njave. Povsem očarana sem 
bila namreč nad odličnim 
okusom vloženih mehiških 
kumar, ki jih je na stojnico 
za izmenjavo semen prine-
sla pridna in vlaganja vešča 
ženska roka. Seveda sem si 
izprosila tudi semena teh 
kumar, ki menda sploh niso 
tako zelo zahtevne za vzgojo, 
kot bi kdo utegnil misliti. Ta 
marketinški pristop to soboto 
je torej nadvse učinkoval.

Svoje seme zamenjam za 
tega (če nisem prinesla nič s 
seboj, pač nekako naprosim) 
in že grem z mislijo na slad-
kanje s temi mini kumarica-
mi proti domu. Ob tem, da 
kajpak odmislim, da bo tre-
ba počakati še do aprila, da 
bom to seme sploh lahko vta-
knila v zemljo. Ne na vrtu, se 
razume, najprej ga bo treba 
posejati v toplo gredo ali na 
okensko polico. In šele če mi 
bo uspel cel proces od vzkli-
tja do pikiranja, kjer omaga 
največ mojih sejančkov, in 
do tega, da spravim sadiko 
do velikosti, ki bo primerna 
za na vrt, lahko upam, da bo 
iz tega semena res kaj zraslo.

Toda motivacije je v izo-
bilju. Za razliko od mojega 
prvega vlaganja v novem 
domu, ko sem šla na tržni-
co, nakupila nekaj kilogra-
mov prvovrstne paprike, jo 
z moževo pomočjo oprala, 
očistila, zložila v steklene 
kozarce, zalila s kisom in 
zadovoljno čakala na zimo. 
Šele takrat mi je boljša polo-
vica priznala, da ji vložnine 
nekako niso najbolj pri srcu. 
Da pridejo v poštev zgolj 
kompoti. Tisto papriko smo 
potem jedli skoraj dve leti in 
takrat sem se zaobljubila, 
da je ne bom več vlagala. V 
teh nekaj vmesnih letih so 
zlasti moji potomci postali 
veliki ljubitelji vloženih ku-
mar, tako da bi najbrž tudi 
mehiške šle dobro v promet.

Sem pa za vekomaj zaklju-
čila kuhanje kompotov. Vsa-
ko leto nabavimo večjo koli-
čino odličnih breskev, ki jih 
vzgaja naš prijatelj. Potem ko 
je moj mož tako odkrito pove-
dal, da so kompoti visoko na 
spisku njegovih priljubljenih 
vložnin, sem se odločila, da 
jih na ta način spravim za 
zimo. A ni in ni šlo. Prvih 
nekaj let sem v sladkorni si-
rup dajala premalo sladkor-
ja in kompot je zavrel že po 
nekaj tednih. Potem pa, ko 
sem dodala dovolj sladkor-
ja, da je kompot zdržal tudi 
po dve leti, je bilo vse skupaj 
tako sladko, da sploh ni bilo 
užitno. In tako sem se doma-
či pripravi shrankov povsem 
odpovedala.

Do mehiških kumar. Če mi 
bodo le uspele.
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Pasji pomočnik 
gorskega reševalca
Matej Špeh ima bogate reševalne izkušnje, medtem ko jih psička Juna šele nabira

V okviru gorske reševalne 
službe delujejo tudi vodniki 
s svojimi reševalnimi psi, ki 
so usposobljeni za iskanje 
ponesrečenih in pogrešanih 
v gorah tako v letnih kot 
zimskih razmerah. Eden od 
reševalcev na celjski postaji 
je Matej Špeh iz Homca bli-
zu Rečice ob Savinji. Svojo 
devetmesečno psičko Juno 
še usposablja za reševalno 
delo, medtem ko sta prej-
šnja pes in psička to nalogo 
skupaj z njim opravljala več 
kot dve desetletji.

Tudi Juna je nemška ovčar-
ka, saj je to pasma, ki je po 
mnenju Mateja Špeha zelo 
primerna za takšno aktiv-
nost, nezahtevna, pripravlje-
na slediti gospodarju in nare-
diti vse za igro ali priboljšek. 
Juna je navdušena nad svojo 
plastično igračo in zdi se, da 
se sploh ne utrudi. Najprej 
so se z njo po mili volji igrali 
otroci, potem sta z Matejem 
pokazala, kaj vse Juna zna. 
»Med reševalci imamo sicer 
vse vrste psov, a nemški ovčar 
je v manjšini, saj mu je zadnja 
leta priljubljenost padla. Moji 
psi niso rodovniški, izbiram 
jih po značaju staršev in tudi 
v leglu se že pri mladičih vidi, 
kateri so pogumni, radove-
dni, se radi igrajo …« Juna je 
menda ustvarjena za takšno 
dejavnost, kot je reševanje, saj 
ji energije ne zmanjka. Mateja 
spremlja povsod, ko gre v hri-
be, na turno smučanje … Si-
cer pa ima pred hišo prostran 
travnik, kjer se lahko igra.

Adrenalinske 
dejavnosti
Šolanje reševalnega psa 

traja približno dve leti, od-
visno od pasme in njegovega 
značaja. »Prejšnja psička ni 

»Nekoč so me klicali, če znam angleško, češ da je par 
iz Anglije krenil z Okrešlja na Kamniško sedlo in na poti 
zašel. Po telefonu sem dobil zvezo z njima. Bila je že tema 
in vprašal sem ju, če vidita kaj luči, in ko sta rekla, da 
dve, sem vedel, da sta nad Logarsko dolino, in tudi, kje sta 
zašla. Obljubil sem, da bom v uri in pol pri njiju. Takrat 
bi moral v nočno izmeno. Poklical sem pripravnika, ki je 
delal z mano, in mu naročil, naj me obvesti, če bo kakšna 
okvara v jami, potem pa sem šel proti Okrešlju. V koči je 
bil še en reševalec in po vrvi sva spustila Angleža s stene. 
Bila ste zelo hvaležna in presenečena, ko sem povedal, 
da moram v službo. Težav na srečo ni bilo, me je pa šef 
okregal. Povedal sem mu, da zaradi težav v proizvodnji 
lahko spim, če bi se kdo ubil, pa ne bi mogel.«

Le kje je skrita igračka? Juna je bila pripravljena skočiti visoko pod streho, da jo je dosegla.

imela idealnega značaja za 
reševanje. Bila je malo poča-
snejša in tudi lajati ni hotela 
ob najdbi, a bila je zaneslji-
va in kljub temu uspešna,« 
pove sogovornik. Princip 
šolanja je enak kot pri vseh 
reševalnih psih, le da mora 
biti za reševanje izpod pla-
zu reševalec posebej uspo-
sobljen in opremljen. Veliko 
tistih, ki rešujejo v snegu, 
je začelo svojo pot med re-
ševalci izpod ruševin, pravi 
Matej, ki je tudi sam začel 
na ta način in bil celo član 
slovenske ekipe, ki je konec 
devetdesetih let pomagala 
po potresu v Turčiji. Potem 
je za vse to zmanjkalo časa 
in se je usmeril v reševanje 
v gorah, sicer pa je elektri-
čar v Premogovniku Velenje 
tudi navušen turni smučar in 
član ekipe na adrenalinskih 
preizkušnjah, imenovanih 
Adventure race.

Z vaje gorskih reševalcev konec tedna na Vršiču (Foto: osebni arhiv)

»Tudi s priboljški bi jo lahko učil. A teh se nasiti, medtem ko ji igre ni 
nikoli dovolj,« je povedal Matej Špeh.

Že zdaj se vidi, da bo devetmesečna Juna odlična pri reševanju v gorah.

Plazov na srečo 
malo
Reševanje v gorah je pro-

stočasna dejavnost in zanjo 
reševalci niso plačani. »Letno 
dobim dvesto evrov za hrano 
za psa,« pove Matej, ki mu je 
ta dejavnost očitno v veselje 
in je ne jemlje kot obveznost. 
Na srečo akcij ni veliko, pet-
indvajset do trideset jih je 
letno, snežni plazovi pa so 
sploh redki. Več je iskalnih 
akcij, če kdo zaide, in te se 
ponavadi končajo uspešno, 
medtem ko reševalci pod sne-
žnim plazom skoraj ne najde-
jo preživelih. »Če ponesreče-
nega najdeš pod plazom v pol 
ure po zasutju, je verjetnost, 
da je živ. Ko me pokličejo, 
moram najprej priti iz služ-
be in s psom oditi na teren. 
Takrat mine preveč časa, da 
bi našel živega ponesrečene-
ga.« Takšni dogodki so težki, 
zlasti če plaz zasuje mlade 
ljudi, kot je bilo pred leti na 
Raduhi. Pes je pri iskanju v 
veliko pomoč, saj vonj člo-
veka prehaja tudi skozi sneg.

Usoden strah 
zaradi stroškov
So za nesreče v gorah ve-

činoma krivi neodgovorni 
planinci? Matej odgovarja, da 
vsega sicer ne moreš predvi-

deti in da je tudi njega in psa 
že nosil plaz, a sta imela veli-
ko srečo. Obstajajo pa pravila, 
kdaj je varno hoditi v gore. In 
kako razmišlja o predlogih, 
da bi morali nespametni po-
nesrečenci sami kriti stroške 
reševanja? »To je dvorezno, 
marsikdo bi se bal poklicati 
pomoč in bi silil naprej ali 
nazaj, zato bi bilo še slabše. 
Takšen primer smo že imeli – 
ko planinec ni upal poklicati, 
ker je mislil, da bo moral pla-
čati, in se je ubil. Kaj je potem 
bolje?« pravi Matej Špeh, izku-
šeni reševalec, ki meni, da je 
prav, da je to za uporabnike 
brezplačna pomoč. »Marsik-
do tega ne dela nalašč, ampak 
iz nevednosti. Naša naloga je, 
da opozarjamo in pomagamo, 
če je treba. Na koncu smo ve-
seli, ko vidimo hvaležnost lju-
di, ko se nam zahvalijo in dajo 
za ›rundo‹,« pove v smehu.

Reševalci in njihovi psi 
morajo svojo kondicijo vzdr-
ževati, saj so tovrstni podvigi 
fizično naporni. Ob tem mo-
rajo na vajah preverjati svoje 
znanje in ga obnavljati, kar 
počnejo vsaki dve leti tudi 
na izpitih. Matej Špeh je tudi 
inštruktor za delo s psi pri 
GRS. V celjski postaji je pet-
indvajset aktivnih članov, od 
teh sta dva vodnika reševal-

nega psa. V svoje vrste spre-
jemajo predvsem takšne, ki 
so v alpinističnih odsekih, 
pomembno pa je tudi odlič-
no znanje smučanja.

Brez zapletanja
Matej in Juna sta se tega 

letos kar naužila. »Petkrat 
sem bil na turni smuki in je 
bila psička ves čas zraven, in 
to več kot dva tisoč metrov 
visoko. Izkazala se je kot 
zelo preudarna, saj se zna 
paziti. Ko sva smučala čez 
Turski žleb, je dvakrat šla 
normalno z mano, tretjič ni 
hotela več. Ugotovil sem, da 
ji je začelo drseti in se je mo-
dro ustavila, sicer bi jo odne-

slo. Tako pa sem ji pomagal, 
šel pred njo s smučmi in je 
potem šla za mano. Vesel 
sem bil, da ni šla brezglavo, 
tudi ta vidik je pomemben za 
reševalnega psa.«

Sicer pa Juna nima le adre-
nalinskih preizkušenj, vodijo 
jo tudi na povsem običajne 
sprehode v okolico ali na 
tečaje v okviru kinološkega 
društva Varpolje. »Manj kom-
pliciraš, bolje je, manj težav 
ima pes,« je vodilo Mateja Špe-
ha pri vzgoji psov, ki so brez 
posebnih težav dočakali lepo 
starost in kot kaže, se tudi 
Juni obeta zanimivo življenje.

TATJANA CVIRN
Foto: SHERPA



44 Št. 9, 2. marec 2017MLADI ZA MLADE

Dijaki iz Celja in 
Zagreba so ob 
koncu srečanja 
strnili vtise:

Danes vedno več mladih opušča branje knjig, zato je 
bila ta izmenjava prav dobrodošla. Dijake je spodbudila 
k branju dveh romanov. Ne, to nista takšna romana, ki 
bi ju običajno našli na našem bralnem seznamu. Sta 
sodobna romana, njuna vsebina pa je zelo aktualna 
in zanimiva. Obravnava romanov je bila skoraj v celoti 
prepuščena dijakom. Na svojevrsten način smo interpre-
tirali prebrani deli in razvijali svojo kreativnost.

Ta izmenjava je predstavljala novo in zanimivo izku-
šnjo, ki bi jo priporočala vsem. Širjenje lastnega obzorja 
še nikoli ni bilo tako zabavno.

(Nastja Turkanović, Gimnazija Lava)

Na to delavnico sem se prijavila, ker obožujem knji-
ževnost in rada razpravljam o njej. K temu projektu me 
je pritegnila možnost, da spoznam kakovostne knjige 
sodobnih avtorjev, ki jih morda ne bi nikoli prebrala. 
Najbolj me je navdušilo, da jezik ni bil ovira pri spo-
razumevanju. Seveda smo na začetku na vprašanja s 
slovenske strani odgovarjali nekoliko previdno zaradi 
strahu, da nismo dobro razumeli in da ne bomo znali 
dovolj jasno izraziti svojega mnenja. Na drugem sreča-
nju smo bili bolj sproščeni in pogovor je stekel hitreje.

(Nika Bokić, V. gimnazija v Zagrebu)

Uvodna psihološka delavnica je bila zanimiv in zaba-
ven začetek srečanja, vendar me je najbolj navdušil po-
govor z avtorjem. To je bila izvrstna priložnost, da smo 
spoznali problematiko romskega vključevanja v družbo, 
in odprl se je drugačen pogled na številna vprašanja, ki 
so se pri tem porajala. Feri Lainšček zelo dobro pozna 
romsko skupnost. Njegove zgodbe o običajih Romih in 
njihovem načinu življenja so nas nedvomno pritegnile.

Med razpravo smo aktualizirali opisano problematiko 
in razpravljali o vsakodnevnih izkušnjah ter o mnogih 
filmih, ki se dotikajo omenjene teme. V živahni razpravi 
smo soočili svoja mnenja in začeli gledati na problema-
tiko iz neke druge perspektive.

Menim, da je to največji pomen takšnih srečanj. Da-
nes je vprašanje vključevanja manjšin in drugačnih v 
družbo izjemno aktualno, zato so tovrstni projekti še 
posebej dobrodošli. Poleg vsega so srečanja zbudila 
zanimanje za književna dela avtorjev, ki jih po krivici 
zapostavljamo, ker v knjižnici posegamo le po velikih 
naslovih svetovne književnosti, s katerimi se lahko pri-
merja marsikatero naše delo.

(Mislav Mokos, V. gimnazija v Zagrebu)

Knjiga povezuje
Dijaki skrivajo v sebi šte-

vilne talente, ki jih med 
klasičnim poukom težko 
odkrijemo. Na plan pridejo 
predvsem pri dejavnostih, ki 
se jih udeležujejo izven po-
uka in pri projektnem delu. 
Na Gimnaziji Lava izvajamo 
številne projekte in želimo 
omogočiti dijakom, da po-
kažejo svoje sposobnosti. Pri 
tem sodelujemo tudi z dru-
gimi šolami, tako z našimi 
kot s tujimi.

S V. gimnazijo iz Zagreba 
smo izvedli obsežen in uspe-
šen projekt z naslovom Knjiga 
povezuje, ki smo ga najprej 
pripravili pri nas, nato smo 
mi obiskali vrstnike v Zagre-

bu. Zagrebške prijatelje smo 
prijetno presenetili, saj smo 
v goste povabili tudi pisatelja 
in avtorja obravnavanega dela 
Ferija Lainščka. Knjiga ni po-
vezala le slovenskih in hrva-
ških dijakov, z njeno pomočjo 
so se podrli nekateri tabuji v 
naših glavah. Spoznali smo, 
da nas različna mnenja ne raz-
dvajajo in oddaljujejo, temveč 
se moramo z njimi soočiti, jih 
znati sprejeti in videti svet še 
z druge plati.

Za drugi del mednarodnega 
bralnega projekta smo s hr-
vaškimi vrstniki brali roman 
Nedotakljivi, ki ga je napisal 
Feri Lainšček. Roman, ki je 
preveden v številne tuje jezi-

ke, pripoveduje o usodi štirih 
generacij prekmurskih Romov. 
O svojem dedu, očetu, sebi in 
sinu pripoveduje Lutvija Bel-
moldo. Projektno delo je po-
tekalo v štirih sklopih. Najprej 
smo se pogovarjali o položa-
ju Romov na Slovenskem in 
Hrvaškem, o stereotipih in 
predsodkih, povezanih s to 
narodno manjšino, filmih z 
romsko tematiko ter mitih in 
legendah o izvoru Romov. 
Sledil je pogovor s pisateljem 
Ferijem Lainščkom. Ta nam je 
pripovedoval o svojem življe-
nju, lastnih izkušnjah z Romi 
in nam odgovoril na vsa vpra-
šanja, ki so se nam zastavljala 
med branjem romana. Nato 

smo obravnavali roman po te-
matskih sklopih in ga primer-
jali s filmom Šanghaj. Pri tem 
se je razvila zanimiva razprava, 
med katero smo argumentira-
no predstavljali svoja stališča. 
V zadnjem sklopu smo v štirih 
skupinah dramatizirali in upri-
zarjali odlomke iz romana.

Za vse udeležence srečanja 
je bila to odlična priložnost, 
da se povežemo, spoznamo 
življenje Romov in drugih 
stigmatiziranih etničnih sku-
pin ter se o tem pogovorimo 
celo s pisateljem. Poleg naših 
mentoric dr. Brede Marušič in 
Simone Jereb ter njunih hrva-
ških kolegic Lidije Farkaš in 
Majde Bekić Vejzović sta se 
nam pridružili tudi predstav-
nica hrvaškega ministrstva za 
šolstvo in novinarka hrvaške 
radijske postaje.

MARUŠA ŽUČKO,
Gimnazija Lava

Stran Mladi za mlade so pripravili 
dijaki Gimnazije Lava.

Živahna razprava med celjskimi in zagrebškimi dijaki ter pogovor 
s slovenskim pisateljem Ferijem Lainščkom
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Če se kaj 
zanimivega 
dogaja tudi 

v vašem 
vrtcu, v 
varstvu

Na tej strani Novega tednika
prostor najdejo pisane

aktivnosti predšolskih otrok.
pri babici

ali na igrišču
pred 
blokom, 
nam 
sporočite.

Z veseljem vas bomo obiskali.

Počitnice so hecna reč. Najprej jih 
človek težko čaka in se jih veseli, da 
komaj odšteva ure in minute. Potem 
pridejo iznenada neko jutro čisto po-
tiho. Prav nenavadno tiho in to samo 
zato, ker budilka med počitnicami spi 
spanje pravičnega. Čez uro, dve, dan 
ali dva … otroci z mamicami in očki 
vred ugotovijo, da sploh ni slabo, če 
se kje kaj dogaja.

Tokrat se je dogajalo v prostorih Ljud-
ske univerze Šentjur. Ob dopoldnevih 
so se tam zbirali mlajši šolarji in tudi 

njihovi predšolski bratci ter sestrice. 
Za vrtec velja ta smola, da počitnic 
pravzaprav ni. Ampak kadar jih imajo 
»ta veliki«, si jih »ta majhni« preprosto 
vzamejo. Skupaj z mentorji in anima-
torji so prvo popoldne izdelovali pustne 
maske. Kaj pa drugega, če je bil debe-
li četrtek tik pred vrati. Dan pozneje 
so otroci na delavnice pripeljali svoje 
dedke in babice. LUŠ v tej sezoni svoje 
aktivnosti namreč izvaja v sodelovanju 
z medgeneracijskim centrom celjskega 
zavoda Socio. Zadnji dan so iz naravnih 

in umetnih materialov nastajali prav 
neverjetni domišljijski živalski liki. Če 
ob vse to dodamo še kakšno zabavo v 
pižamah pri prijateljih, sprehod na bli-
žnjih hrib in kinopredstavo za konec, 
se lahko s Kleo samo strinjamo. »To so 
bile ene res fantastične počitnice!« A 
nima smisla, da bi preveč žalovali za 
njimi. Na obzorju, in sicer že čez mesec 
in pol, so namreč že nove. Do takrat 
pa gredo vsi skupaj spet pridno v šolo 
in vrtec.

StO, foto: LUŠ

Modrosti malih buck

Ko vas bodo naslednjič nasmejale vaše bučke, njihove 
velike misli delite z nami. Pišite nam na tednik@nt-rc.si 
s pripisom za Otroški vrtiljak.

Triletnik starejšega gospoda pocuka za rokav in 
pravi:
»Jaz pa vem, kje si ti doma.«

Gospod se začudi, saj se s fantičkom komaj poznata.
»A ja? Kje pa?«
»Tam, kjer imaš hišo.«

Počitniško pisano in ustvarjalno
Obiskali smo počitniške delavnice v Ljudski univerzi Šentjur
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 245

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Vse slikovne šale vir: splet

»Povej mi, Janezek, 
kako si ti zamišljaš 
idealno šolo?«

»Zaprto!«

Premajhna 
obleka ali 
prevelika 
zadnjica – 
to je zdaj 
vprašanje

Neko popoldne sem zasli-
šala zvonjenje telefona. Pet-
najst neodgovorjenih klicev 
prijateljice je v meni vzbu-
dilo strah. V mislih sem si 
predstavljala nekaj najhuj-
ših možnih scenarijev, a po 
približno petnajstih sekun-
dah pogovora sem se le se-
sedla na tla in se od smeha 
skoraj razpočila.

Prijateljico, recimo ji 
Majda, je tistega lepega po-
poldneva v eni od trgovin 
naravnost očarala dolga po-
letna obleka. Nič ne bi bilo 
narobe, če bi jo prodajali 
tudi v njeni konfekcijski šte-
vilki. Ker večje številke od S 
žal niso imeli, se je Majda 
opogumila in sklenila, da 
poskusiti ni greh.

Večjih težav pri oblačenju 
ni imela, oblečena je le neko-
liko težje dihala – a za lepoto 
je pač treba potrpeti. Ko je 
ugotovila, da v obleki ne le 
težko diha, temveč tudi hodi, 
se je počasi sprijaznila, da je 
obleka njenim oblinam ne-
prijazna. Nič hudega sluteč, 
si je na obraz ponovno nade-
la nasmeh in sklenila, da jo 
sanjska obleka čaka drugje. 
In nato se je slekla. Pardon, 
obleko je poskušala sleči. Po 
dvajsetih minutah v garde-
robi, mukah in potu, ki jo 
je zalival, je ugotovila, da se 
obleka od nje ni pripravljena 
posloviti. In ko je na vrata 
potrkal varnostnik, prepri-
čan, da se dogaja nekaj ču-
dnega, je na pomoč poklica-
la mene. S sklonjeno glavo in 
z rdečimi lici je sklenila, da 
je bolje, če varnostniku pove, 
da obleke ne more sleči, kot 
da jo obtožijo kraje.

»Škarje, škarje, prinesi 
škarje,« je kričala v telefon, 
sama pa nisem mogla spre-
govoriti niti besede. Ko sem 
vstopila v trgovino, je pred 
garderobo še vedno stal var-
nostnik, ki se je očitno bal, 
da bo Majda z obleko vred 
odkorakala iz trgovine. Vsaj 
tako je menila prijateljica, 
sama pa menim, da te zaba-
ve ni želel izpustiti. Pospre-
mil me je do prave kabine in 
pojasnil, da je stranki tudi 
sam ponudil pomoč, a ga je 
zavrnila.

Obleko sva s skupnimi 
močmi, z nadzorovanim di-
hanjem in s solzami v očeh 
le slekli z nje. Pred garderobo 
se je čez čas nabralo še nekaj 
prodajalk ter nič hudega slu-
tečih mimoidočih, ki so jih 
najbrž pritegnili smeh ter 
izjave, kot sta »izdihni, da 
ti jo lahko slečem« in »sleci 
nedrček, lažje bo šlo«. In še 
danes je za dve številki pre-
majhna obleka na Majdini 
dve številki preveliki zadnjici 
razlog, da v tisto trgovino več 
ne vstopiva.

REŠITELJICA

Kdo so ljudje na fotografijah?
Dve fotografi ji nam je poslal Bogomir Jelen. Piše, da sta iz zapuščine njegove mame, 

a oseb na njiju ne pozna. Ve samo, da naj bi bili Celjani. Zato za pomoč prosi bralce. Jih 
morda kdo prepozna?

Na vaša vprašanja odgovarja astrolog, numerolog in 
jasnovidec Srdjan Miladinović. Za osebno svetovanje se 
lahko naročite na številki 041-402-370.

Martina iz Vojnika sprašuje, kako bo s službo.
»Gre za prelomnico glede vaše zaposlitve. Kolikor vidim, 

boste službo zamenjali, če jo imate. Če pa ste brez službe, 
jo boste našli. Vsekakor vidim uspeh.«

Zlata iz Štor sprašuje, kako bo z zdravjem.
»Trenutno imate kar nekaj težav z zdravjem. Ne skrbite, 

vse se bo uredilo. Pojdite k zdravniku in mu povejte, kaj 
vas muči. Ne čakajte!«

Tudi Marijo iz Celja zanima, kako bo z njenim zdrav-
jem.

»Vaše zdravstveno stanje nakazuje operacijo. Ta je že 
bila ali bo kmalu. Vse se bo umirilo in uredilo.«

Maček
»Imam takšnega mačka, 

da se mi briketov lušta …«

Optimistična
Pride optimist po treh, šti-

rih dneh burne zabave ves 
skesan domov k ženi in na 
hodniku zagleda kovčke: 
»Ojoj, a zdaj pa še na morje?«

Guinnessov 
rekord
Francelj je napisal pismo 

zbiralcem Guinnessovih re-
kordov.

»Pišem vam, ker mislim, da 
bi me morali vpisati med re-
korderje. Sestavljanko, na ka-
teri piše od tri do pet let, sem 
sesavil v šestih mesecih!«

Dober posel
Janez se je srečal z nek-

danjimi sošolci na obletnici 
osnovne šole. Po nekaj ko-
zarčkih so začeli razpravljati 

o tem, kaj kdo počne in ali je 
uspel. Posluša Janez zdrav-
nike in odvetnike, kako se 
hvalijo, in ko je na vrsti, pove:

»Imam svoje podjetje.«
»In kako ti gre?« ga vpra-

šajo.
»Dobro, približno deset 

tisoč jih dela zame.«
Vsi se z občudovanjem za-

zrejo vanj.
»S čim se pa ukvarjaš?« 

vpraša eden.
»S čebelarstvom,« odgovo-

ri Janez ponosno.

Ponedeljki
Kako se imenujejo ljudje, 

ki so srečni ob pondeljkih?
Nezaposleni.

Več tehtaš, težje te 
je ugrabiti.

Ostani varen. 
Jej torte.

Ni težav
»Ko mi ljudje rečejo, da 

bom zjutraj obžaloval, kar 
sem naredil prejšnji večer, re-
šim težavo tako, da spim do 
opoldneva.«

V moji omari so 
oblačila za

10 žensk
5 velikosti

in za 4 letne čase.
Le zame ni spet 

ničesar.
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Ona: Zabredli boste v težave 
in le s pomočjo prijatelja vam 
bo uspelo vsaj za silo urediti 
razmere. Zato se nikar preveč 
ne izpostavljajte, ampak raje 
poskrbite za primerno zavaro-
vanje svojih namenov.

On: Preložite delo na jutri 
in si pošteno odpočijte. Vaš ži-
vljenjski ritem je prehiter in to 
se vam lahko maščuje. Nekdo 
vam bo predlagal nekaj precej 
nespametnega, vendar ga ne 
boste poslušali.

Ona: V vaše življenje bo po-
sijal žarek ljubezni, ki se bo 
lahko kmalu razvil v veliko 
več, če se boste le malo potru-
dili. Imate odlično možnost, 
da si uredite duševno življenje, 
torej jo poskušajte izkoristiti.

On: Nikar se v ljubezni ne 
obdajte z debelim zidom ne-
pristopnosti, saj boste na ta 
način odgnali nekoga, ki vam 
je precej pri srcu. Vse je še pred 
vami in le prijazen nasmeh ter 
ponujena roka vam lahko pri-
neseta uspeh.

Ona: Uspelo vam bo prepri-
čati partnerja, da so njegova 
sumničenja le splet okoliščin. 
Tokrat vam bo uspelo, toda 
kako bo drugič … Bilo bi do-
bro, če bi se malce zamislili 
nad svojimi dejanji, ki so pov-
sem na meji dopustnega.

On: Partnerkin vpliv v druž-
bi vam bo onemogočil načrto-
vano avanturo, saj se vas bodo 
vsi na nek način bali. Dobro 
premislite, ali je bilo vredno 
zastaviti srečo za popolnoma 
neuspel poskus.

Ona: Bolečine, ki vas spre-
mljajo, so prehodnega znača-
ja in življenje bo že jutri lepše. 
Več morate misliti nase. Le 
tako se boste uspeli otresti ide-
je, da se je treba venomer na 
nek način žrtvovati.

On: Nekdo bo vztrajno širil 
laži o vaših namerah, vi pa se 
mu boste uspešno postavili po 
robu. Ostali boste trdno na no-
gah, kar vam bo v veliki meri 
pomagalo doseči visokoleteče 
načrte.

Ona: Iz naključnega sreča-
nja se bo razvila presenetljivo 
močna ljubezen do osebe, ki 
vam še pred kratkim ni pome-
nila nič posebnega. Tokrat se 
boste zaljubili do ušes in spla-
ča se vam potruditi, da se bo 
ta zveza obdržala.

On: Pretvarjanje, da ste tr-
dni in neosvojivi, vam lahko 
samo škoduje, zato odprite 
srce osebi, ki vam je že dolgo 
pri srcu, in uspeh ne bo izostal. 
Le zakaj bi izgubili tisto, kar 
vam je usojeno?

Ona: Ponovno boste začeli 
dvomiti vase. Spraševali se bo-
ste, ali je bila rešitev resnično 
tako pametna, kot je kazalo 
na začetku, ali pa se vam je to 
samo dozdevalo. Šele partner-
jeva pohvala vam bo povrnila 
samozaupanje.

On: Prijateljica vas bo pova-
bila na prijeten sprehod v nara-
vo z namenom, da vam razkrije 
svoja čustva. Lahko ste prepri-
čani, da ste na pragu prijetnega 
in dolgotrajnega razmerja, ki 
lahko postane tudi kaj več.

Ona: Še vedno imate izje-
mno možnost za uresničitev 
tveganega posla, zato se nikar 
ne obirajte. Za pomoč popro-
site prijatelje, ki vam tega ne 
bodo odrekli. Skupaj bo laže 
in še praznovanje uspeha bo 
zabavnejše.

On: Pazite! Če boste preveč 
omahovali, se lahko zgodi, da 
bo partnerka ravnala popolno-
ma drugače, kot si želite. Ne 
trmoglavite, ampak raje hitro 
ukrepajte. Ne bo vam žal, saj 
bo nagrada več kot velikodu-
šna …

Ona: Še najbolje bi bilo, če 
bi se čim bolj posvečali ljube-
zni in podobnim rečem, kajti 
pri delu se boste ukvarjali z 
nepomembnimi malenkost-
mi, poleg tega ne boste imeli 
prav nobenega potrpljenja pri 
uresničevanju svojih ciljev.

On: Bilo bi dobro, če bi stvar 
razjasnili z vseh strani. Šele 
potem boste sposobni sprejeti 
odločitev, ki lahko bistveno 
vpliva na vaše nadaljnje ži-
vljenje. Prejeli boste vabljivo 
povabilo, ki vam lahko prinese 
obilo lepih trenutkov.

Ona: Ne boste mogli skriti 
ljubosumnosti, kar ne bo rav-
no pogodu vašemu partnerju. 
Ne napihujte zadeve, če za to 
nimate tehtnega vzroka, saj si 
boste zelo otežili življenje in še 
partnerja lahko izgubite.

On: Poskusite razmisliti čim 
bolj nepristransko in mogoče 
boste končno spregledali, da je 
popolnoma drugačen, kot ste 
si ga zamišljali. Zato nikar ne 
rinite z glavo naravnost skozi 
zid, saj se lahko podre …

Ona: Poskusili boste s prese-
nečenjem, vendar se vam ne 
bo ravno posrečilo. Toda vse-
eno se boste vsi prav pošteno 
nasmejali. Še posebej zabavno 
bo, ko boste odkrili, kdo vam 
je pri tem nagajal …

On: Pred vami so precejšnje 
težave, ki bodo prišle pred-
vsem zaradi nekdanjega pri-
jatelja. Pazite, da ne boste na-
redili napačnega koraka, saj se 
vam lahko to vrne na način, ki 
si ga resnično ne želite.

Ona: Prevelika poslovna vne-
ma se vam lahko negativno ob-
nese predvsem v ljubezenskih 
zadevah. Vzemite si malo časa 
tudi zase in za partnerja, kar 
bo znal ceniti. Nikar ne odne-
hajte na pol poti, saj je uspeh 
več kot zagotovljen.

On: Doletela vas bo ljubezen 
na prvi pogled, vendar bo le 
bežen pogled veliko premalo 
za kaj resnejšega. A vseeno bo 
lepo, saj boste doživeli nekaj, 
kar bi ob normalnem poteku 
življenja morda celo zamudili.

Ona: Treba bo potrkati na 
prenekatera vrata, preden se 
vam bo uresničila stara želja. 
A ste kar nekoliko leni ali pa 
enostavno mislite, da se bo vse 
dobro končalo. Storite že ne-
kaj, da ne bo prepozno.

On: Naredili boste malce 
premora in si privoščili konec 
tedna samo zase in za partner-
ko. Podali se boste na prijeten 
sprehod v naravo in si ponovno 
okrepili življenjske moči. Srečali 
boste tudi nekoga iz preteklosti.

Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

KUPON
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Kuharske bukve – Vlaganje, shranjeva-

nje in zamrzovanje živil in kuhinjsko krpo NT&RC

2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe

3. nagrada: kuhinjska krpa in lonček NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim geslom, 
ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na naslov: 
NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 28. februarja.

Geslo iz številke 8: Naj bo pust mastnih ust!

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Kuharske bukve – Vlaganje, shranjeva-

nje in zamrzovanje živil in kuhinjsko krpo NT&RC, prejme: 
Ivan Jezernik iz Prebolda.

2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 
Marjana Višner z Dobrne.

3. nagrado, kuhinjsko krpo in lonček NT&RC, prejme: 
Martin Zupanc iz Šentjurja.

Nagrajencem čestitamo. Prvo in drugo nagrado bomo 
poslali po pošti, tretjo dobi nagrajenec na oglasnem od-
delku NT&RC.

Sodobne mehke 
kontaktne leče je 

leta 1959 izumil češki 
kemik Otto Wichterle.

Revija, ki vas skozi 
križanke in zanimivosti 

popelje v različne 
dežele sveta.

Kanaro d.o.o., Ljubljana
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Kako dostopni so novinarski krofi?
Na pustni torek je naša medijska hiša s krofi  razveselila kolektiv celjske čistilne naprave, 

saj je izvirno argumentiral, zakaj si jih zasluži. A tudi v uredništvu se sladkamo s krofi  
vsako leto, saj se vedno najde kakšen dobrotnik, ki se spomni na nas. To je očitno dobro 
vedela tudi novopečena predsednica celjskega aktiva Društva novinarje Slovenije Duška 
Lah (levo), ki je obiskala naše uredništvo. Ob tem ko sta se s krofi  mastili »kriminalna in 
zdravstvena« novinarka Simona Šolinič in odgovorna urednica Radia Celje Bojana Avgu-
štinčič, se je gostja najbrž spraševala, če ji bosta privoščil tudi kakšen krof. Seveda ga je 
dobila, saj novinarji premoremo tudi nekaj bontona!

Foto: GrupA

Na nedavni predstavitvi 
novega romana Mohorja 
Hudeja v muzeju novej-
še zgodovine so se zbrali 
številni avtorjevi prijatelji 

in znanci, tako da je bila 
dvorana skoraj premajhna 
za vse. Nič čudnega, da je 
direktor muzeja Tonček 
Kregar iskal še dodatne 
stole in da so prišli prav 

tudi tisti iz otroškega 
muzeja.

Foto: SHERPA

Regrat ali 
nogomet?

Na nedavni novinarski 
konferenci je celjski nogo-
metni klub predstavil nove 
ukrajinske vlagatelje. Predsta-
vitve se je udeležil tudi župan 
Bojan Šrot, ki mu gotovo ne 
more biti vseeno, kaj se do-
gaja v celjskem prvoligašu. 
Po konferenci si je skupaj s 
predstavnikom novega vlaga-
telja Ihorjem Dedyshynom 
(na sredini) in predsednikom 
kluba Stevanom Đorđevićem 
ogledal travnato površino. Mo-
goče je župan ob tem našel 
prvi regrat?

Foto: GrupA

Stoli in stolčki

Tudi direk-
torica Celjskega 
mladinskega cen-
tra Tina Rosina Ko-
šir ve, kako se morajo 
prireditelji in odrasli 
znati zliti z mlajšimi na 
dogodku, kot je otroško 
pustno rajanje, ki so ga 
pripravili v MCC. Di-
rektorica se je opra-
vila v žabico Tino, 

ki je bila ob 
množici organi-

zacijskih opravil v 
duhu današnje nujne 

multimedijske opera-
tivnosti še fotografi nja 

imenitnega pustnega do-
godka, ki je pritegnil množi-

co maskiranih najmlajših in 
njihovih staršev.

Foto: GrupA

Tudi direk-
torica Celjskega 
mladinskega cen-
tra Tina Rosina Ko-
šir ve, kako se morajo 
prireditelji in odrasli 
znati zliti z mlajšimi na 
dogodku, kot je otroško 
pustno rajanje, ki so ga 
pripravili v MCC. Di-
rektorica se je opra-
vila v žabico Tino, 

ki je bila ob 
množici organi-

zacijskih opravil v 
duhu današnje nujne 

multimedijske opera-
tivnosti še fotografi nja 

imenitnega pustnega do-
godka, ki je pritegnil množi-

co maskiranih najmlajših in 
njihovih staršev.

Foto: GrupA

Žabica Tina, ki organizira in še 
fotografira

Ironman je 
pripravljen

Priznani glasbenik Goran 
Bojčevski je na pustno ra-
janje v MCC prišel s svojo 
običajno »masko«, je pa bil 
zato toliko bolj imenitno 
opravljen njegov sin 
Taras. Zdaj ko imajo 
v družini enega od 
pogumnih reševal-
cev sveta, se jim ni 
treba bati ničesar.

Foto: GrupA

Pustno veselje 
čebelice Janje

Ironman je 
pripravljen

Priznani glasbenik Goran 
je na pustno ra-

janje v MCC prišel s svojo 
običajno »masko«, je pa bil 
zato toliko bolj imenitno 
opravljen njegov sin 

. Zdaj ko imajo 
v družini enega od 

Da je prav, da ob tra-
dicionalni, tudi letos 
uspešni pustni povorki 
v Laškem glavni pred-

stavniki organizatorja 
dogodka prispevajo svoj 
delež k dobremu vzdušju 

in pisano-
sti mask, 
dobro ve 
direktorica 

javnega zavoda Stik 
Laško Janja Uran-

kar Berčon. Letos se 
je za skupinsko masko 

skupaj s svojo malo če-
belico našemila v čebelico 

Majo, pardon, čebelico Janjo. 
»S čebelicami naznanja-

mo velik vseslovenski 
dogodek, čebelarski 

praznik, ki ga bomo 
v Laškem gostili 20. 
maja,« je povedala 
Čebelica Janja, ki 

je lahko bila nadvse 
zadovoljna z odličnim 

odzivom mask in obisko-
valcev na letošnji pustni po-
vorki.

Foto: BORIS VRABEC
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